
معاون اول رئیس جمهوری یکی از اولین مصوبات دولت 
تدبیر و امید را لغو مصوبه فروش ١٦٧٠ هزار متر مربع از 
پارک پردیسان دانست و گفت: آنهایی باید شرمنده باشند 
که جسورانه مصوب کردند تا این پارک فروخته شود، ده ها 

فساد را نهادینه و بابک زنجانی درست کردند.

 اسحاق جهانگیری صبح دوشنبه در هفدهمین همایش 
ملی معرفی واحد های صنعتی و خدماتی سبز با ابراز تاسف 
از اینکه برخی گفته اند دولت در انعکاس یکی از شاخص های 
اقتصادی در سه ماهه گذشته تعلل داشته و باید از این بابت 

شرمنده باشد، اظهارداشت: البته تذکر لازم است و  ...

اصلاح  انتخاباتی  عالی سیاستگذاری  عضو شورای 
طلبان با بیان اینکه اصلاح طلبان و حامیان دولت در 
قالب حزب اعتدال و توسعه با یکدیگر در سراسر کشور 
مطهری  علی  نام  گفت:  داد،  خواهند  مشترک  لیست 
به عنوان یک استثنا فارغ از تعلقات حزبی به صورت 

مشفقانه ای در لیست مشترک قرار گرفت.
 سید حسن رسولی درباره آخرین اقدامات شورای 
اعلان  و  تهیه  برای  عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان 
لیست این طیف در انتخابات مجلس، اظهار کرد: بررسی 
تأیید  طلب  اصلاح  کاندیداهای  امتیازات  و  سوابق 
صلاحیت شده برای قرار گرفتن در لیست 3٠ نفره حوزه 
انتخابیه تهران، ری، شمیرانات و اسلامشهر به هیئت 

رئیسه شورای عالی سیاست گذاری انتخاباتی ...

روز گذشته ١3۵ پروژه شهری با حضور دکتر لاریجانی 
رئیس مجلس شورای اسلامی و آیت الله سعیدی تولیت 
آستان مقدس حضرت معصومه )س(  در مرکز همایش های 

شهرداری قم افتتاح شد. 
رئیس مجلس شورای اسلامی در این مراسم گفت: در 
چنین شرایطی کار متنوع کردن در استان قم و پروژه های 
گوناگون را به سرانجام رساندن دارای نوعی مجاهدت 
شورای  شهرداری،  تلاش های  از  راستا  این  در  و  است 

اسلامی شهر و استانداری تقدیر می کنیم.
شهرداری،  تلاش های  از  کرد:  اظهار  لاریجانی  دکتر 
شورای اسلامی شهر و استانداری تقدیر می کنیم و این 
پروژه ها در شرایط سخت کشور به سرانجام رسیده است.

با اشاره به اینکه دریچه هایی از امیدواری برای  وی 
بهبود باز شده است، افزود: در چنین شرایطی کار متنوع 
کردن در استان قم و پروژه های گوناگون را به سرانجام 
رساندن دارای نوعی مجاهدت است. رئیس مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به بدهی های شهرداری و بدهی های دولت 
بیان کرد: با صحبتی که با سازمان برنامه و بودجه شده 

است بدهی دولت در بودجه لحاظ می شود...

عضو شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی
 اصلاح طلبان خبرداد؛

ارائه لیست مشترک 
اصلاح طلبان و 
حامیان دولت

با حضور رئیس مجلس صورت گرفت:

افتتاح ۱۳۵ پروژه 
شهری در قم

رحیمی در زندان هم بیکارنیست

ارائه لیست 70 نفره
از داخل زندان!

 نامزدهای نزدیک به جریان انحرافی در استان های غربی در این لیست قرار گرفته اند 

معاون اول احمدی نژاد  این ٧٠ نامزد انتخاباتی را به لحاظ مالی حمایت می کند
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نماینده ولی فقیه در سپاه:

سپاه وارد مصادیق انتخاباتی نمی شود

نگاهی به کارکردهای انتخاباتی شبکه های مجازی

جغرافیای نوین تبلیغات انتخاباتی

هشدار جدی ایران به تلگرام

اسحاق جهانگیری:

کسانی که بابک زنجانی درست کردند 
باید شرمنده باشند

2
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2

2
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روزنامه صبح ایران

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، حق الناس بودن رای مردم را به وسعت 
تمام جامعه ایران و عمل به فتوای سیاسی رهبر معظم انقلاب دانست و گفت: باید 
همه تلاش کنیم تا آرزوهایی را که انقلاب در دل مردم ایجاد کرده، برآورده شود.

آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی در دیدار اعضای مجمع اسلامی دانشجویان 
دانشگاه سمنان، این مطلب را مطرح کرد. وی دانشجویان و جوانان را سرمایه 
امروز و آینده کشور دانست و با تأکید بر نقش آنان در همه مقاطع انقلاب اسلامی، 
افزود: در مقطع فعلی که فصلی سرنوشت ساز برای انتخابات اسفندماه است، 
مردم و حتی جوامع جهانی از جوانان ایران اسلامی برای خلق حماسه سیاسی 

انتظار دارد. وی رشد آگاهی جامعه و جوانان را نوید بخش و برای همه 
دلسوزان کشور و انقلاب، امیدوار کننده دانست و گفت: در مقابل آگاهی 
اکثریت مردم، دگم اندیشی یک جماعت محدود قرار دارد که به آسانی 

از منافع خود نمی گذرند. آیت الله هاشمی رفسنجانی، واگذاری تدریجی 
امور جامعه به مردم را شیوه پسندیده و آزمایش شده در جوامع پیشرفته و 

در حال پیشرفت دانست و با ابراز خرسندی از برگزاری بیش از 3۵ انتخابات 
در طول پیروزی انقلاب اسلامی تا کنون، افزود: مردم ایران آموخته اند که 

بجای دامن زدن به اختلافات سیاسی ...

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

آرزوهای مردم از انقلاب برآورده شود

همراهان روزهای سخت امام 
و بیت امام را فراموش نکنیم

آخرین پست اینستاگرامی سید حسن خمینی:
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 شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم در نظر دارد نسبت به فروش 
حدود ١8 تن گندم درشت ضایعاتی حاصل از بوجاری بذور گندم از طریق 
حراج حضوری اقدام نماید، لذا متقاضیان می توانند جهت اخذ شرایط 
و بازدید از مورد حراج از روز سه شنبه مورخ 94/١١/2٧ لغایت سه شنبه 
مورخ 94/١2/4 )٧ روز کاری( در ساعات اداری، به آدرس محل انبار واقع در 
کیلومتر ١2 جاده قم به اراک بعد از سیلو انبار مرکزی شرکت خدمات حمایتی 

کشاورزی مراجعه نمایند.
ضمنا تاریخ برگزاری حراج راس ساعت ١١ صبح روز چهارشنبه مورخ 
94/١2/۵ در آدرس فوق الذکر خواهد بود و مورد معامله به خریداری که 
بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته شده و در مقابل فروش موضوع 
حراج، وجه آن دریافت می گردد. ارائه کارت شناسایی معتبر ) ترجیحا کارت 

ملی( از سوی برنده الزامی است.
پرداخت کلیه هزینه های مرتبط )بارگیری، حمل و ...( و هرگونه مالیات و 

عوارض و به عهده خریدار - برنده - خواهد بود.
ضمنا جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید ضمن تماس با شماره تلفن 
مراجعه  نیز   www.assc.ir اینترنتی شرکت آدرس  به  و   ٠2۵-32٦٠3١٠2

فرمائید.

در نظر دارد به استناد مجوز بند 4 مصوبه مورخه ١394/١١/١2 هیات مدیره سازمان، ارائه خدمات کنترل پارک 
حاشیه ای با اجرای سیستم هوشمند پارکومتر در ١( مسیر رفت و برگشت بلوار 4۵ متری عمار یاسر، حدفاصل 
تقاطع خیابان انقلاب و تقاطع خیابان طالقانی. 2( مسیر رفت خیابان فاطمی )دورشهر(، حدفاصل میدان شهداء 
تا مقابل بیت رهبری.3( مسیر رفت و برگشت بلوار امین، حدفاصل بلوار شهید صدوقی و بلوار شهید گلزاری. 
4( مسیر رفت خیابان صفائیه، حدفاصل میدان شهداء تا مقابل بیت رهبری.  ۵( فاز یک مسیر رفت خیابان امام 
خمینی )ره(، حدفاصل میدان امام خمینی )ره( تا تقاطع بلوار شهید کیوانفر. ٦( مسیر رفت خیابان باجک )١9 
دی( حدفاصل میدان جهاد تا چهارراه بازار را به شرح ذیل به مدت دو سال شمسی، بصورت مزایده عمومی به 

شرکت واجدالشرایط واگذار نماید.
لذا متقاضیان در صورت تمایل می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد شرکت در مزایده، 
از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری )١3/2٠( روز پنجشنبه مورخه ١394/١2/١3 به 
نشانی قم، بلوار غدیر، جنب جایگاه گاز CNG و تالار آرین، سازمان حمل و نقل و ترافیک، واحد امور قراردادهای 
سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شماره تلفن های ۵9 و 328۵998۵ داخلی های ١4١ و ١42 تماس حاصل 

فرمایند.
توضیحات:

- میزان سپرده شرکت در مزایده آن مبلغ )به عدد( 150/000/000 ریال )به حروف( یکصد و پنجاه میلیون ریال می باشد.
- شرکت کنندگان در مزایده باید میزان سپرده شرکت در مزایده را به صورت فیش واریز نقدی به حساب سپرده شماره 
100789426557 نزد بانک شهر شعبه پایانه های مسافربری قم به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم ارائه 

نمایند.
- هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

- هزینه درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد.
- سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است.

- پیشنهادات رسیده ساعت 8/30 صبح روز شنبه مورخه ١394/١2/١۵ در محل سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح و 
پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد.

- حضور پیشنهاددهندگان یا نمایندگان آنها در کمیسیون مجاز نمی باشد.
- سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزاده مندرج است. 

سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قمشرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم 

حسین شعبانزاده - مدیر عاملشرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم 

تاریخ: 94/11/27آگهی حراج نوبت اول  آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(شماره: 3746

2



اخبار سه شنبه - بیست و هفتم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 23941

تاثیر پایدار پروسه حماقت 
در سیاست

جامعه بین المللی در پی تحولات سوریه و حماقت های 
سیاستمداران و آنارشیست های حرفه یی هم دست آنها، دل 
نگران شب را به صبح می رساند و سوال می کند چه خواهد 
شد؟ جنگ جهانی سوم؟ آنطور که روسها هشدار داده اند؟! 

متاسفانه خاورمیانه با محوریت سوریه بالقوه و به آرامی طرف های درگیردر منطقه را به 
یک راه بی بازگشت و مخاطره آمیز می کشاند. در حالی که اندک روزنه یی برای حداقل 
امیدواری در کنفرانس مونیخ ایجاد شده بود، سیاستمدارانی ماجراجو وجوان در عربستان و 
قطر همچون آن آنارشیست صرب، جهان را به سوی جنگ می کشانند. سیاستمداران ترک 

هم در شمال سوریه شلیک را آغاز کرده اند.
جوانی آنارشیست و ماجراجوی صرب با یک ترور کور و جنون آمیز ویا دیکتاتوری فاقد 
تعادل روانی صرفا به بهانه حمایت از اقلیتی هم نژاد، هریک جنگی ویرانگر در سراسر جهان 
با دهها میلیون کشته و زخمی و ویرانی های عظیم به راه انداختند. شب 28 اوت 1962 
در پی بحران موشکی کوبا و اولتیماتم 48 ساعته رئیس جمهور کندی به خرشچف، جهان 

نگران از آغاز جنگی ویرانگر تا صبح بیدار ماند. 
در ابتدای دهه 80 نیزدیکتاتوری روانی در خاورمیانه ابتداجنگی خونین علیه ایران و 
بعدها  کویت و کل منطقه با تصوری احمقانه به راه انداخت که هنوز عواقب آن دامن گیر 
منطقه است. نمونه ها کم نیست و باید در انتظار موارد مشابه در آینده باشیم. همه چیز از 

یک حماقت و جنون اولیه می تواند شروع شود.
صلح در برابر مناقشه میان امنیت -منافع و سیاست  تا چه میزان می تواند در برابر 
حماقت سیاستمداران و یا آنارشیست های همدست آنها آسیب پذیر، شکننده و بی دفاع 
باشد! اکنون جامعه بین المللی در پی تحولات سوریه و حماقت های مشابه سیاستمداران و 
آنارشیست های حرفه یی هم دست آنها، دل نگران شب را به صبح می رساند و سوال می 

کند »چه خواهد شد؟ جنگ جهانی سوم؟ آنطور که روسها هشدار داده اند؟!«.
متاسفانه خاورمیانه با محوریت سوریه بالقوه و به آرامی طرف های درگیردر منطقه را به 

یک راه بی بازگشت و مخاطره آمیز می کشاند. 
در حالی که اندک روزنه یی برای حداقل امیدواری در کنفرانس مونیخ ایجاد شده بود، 
سیاستمدارانی ماجراجو وجوان در عربستان و قطر همچون آن آنارشیست صرب، صلح را با 

تهدید روبرو و جهان را به سوی جنگ می کشانند. 
سیاستمداران ترک هم عملا مشغول تمیز کردن لوله توپخانه های خود برای جنگ 
هستند و شلیک را در شمال سوریه آغاز کرده اند. مخاطره آمیز این 3 متحد تهدید به 
آغاز جنگ در سوریه کرده اند. حق داریم نگران باشیم؛ چون انبار باروت خیس خاورمیانه 

خشک و آماده انفجارشده است.
هیچکس مدافع و خواهان چنین وضعیتی در منطقه و مشخصا سوریه نیست؛ اما 
مشکل این است که تصور می شود با تهدید آوردن بشکه بنزین کنار بشکه های باروت در 

حال انفجار، می توان آتش سوریه را خاموش کرد. 
عربستان و قطر بر مدار رهبران جوان خود در کنار انتظارات خارج از عرف رهبران 
ترکیه از آینده منطقه خاورمیانه عربی و خلیج فارس، تهدید به لشکر کشی به سوریه کرده 
و آشکارا عزم خود را برای فرو بردن چاقو تا انتها در قالب پنیر اعلام کرده اند. از آن سو 
روسیه از زبان نخست وزیر مدودیف اعلام کرده چنین اقدامی به مثابه کلید زدن جنگ 
سوم جهانی ست؛ اما عادل جبیر که هنوز حاضر به پذیرش واقعیت نیست گفته »مسکو 
موضوع را زیادی بزرگ کرده است!«. بنگاه خبری روسیاسگودنیا به نقل از مدودیف گفته 
»نباید طرف های بحران سوریه یکدیگر را با این گونه اظهارات بترسانند. این زمینه بروز 

جنگ جهانی سوم است«.
او همچنین طی گفتگویی با روزنامه آلمانی »هندلزبلات« تاکید کرده »« عملیات 
زمینی نیروهای خارجی درسوریه منجر به پایان مناقشه دراین کشور نمی شود بلکه آن 
را طولانی می کند. عملیات زمینی به معنی ورود تمام کشورهای شرکت کننده در آن در 
یک جنگ دائمی است. این کشورها آیا فکر می کنند می توانند با سرعت این عملیات را 

به پایان برسانند؟
از سوی دیگر صلاح الدین دمیرتاش رئیس حزب دموکراتیک خلق های ترکیه روز 
یکشنبه اظهار داشتهدف ائتلاف ترکیه- عربستان و قطر نجات شبکه های تروریستی داعش 

و جبهه النصره از سرنوشت محتوم خود در سوریه و عراق است.
خب؛ نه موضوع آنچنان غامض است و نه تبعات ابعاد چنین اظهارات و اقداماتی در هر 
دو سو را می توان پنهان نگه داشت. ایالات متحده ومتحدان اروپایی با این تصور که اولا بی 
تفاوتی به صحنه جنگ، ثانیا کشاندن موضوع به کریدور های مذاکراتی مانند مونیخ و ثالثا 
واگذاری حل سخت موضوع به کشور های منطقه آنهم با لشکر کشی، می توانند بحران 
سوریه را حل و مسئولیت آن را هم به گردن کشور های منطقه بیاندازند سخت در حال 

ارتکاب بزرگترین اشتباه محاسباتی خود پس از جنگ جهانی دوم هستند. 
جان کری از بروز بدترین فاجعه بشری در جهان پس از جنگ جهانی سخن می گوید، 

بسیار خب؛ اما آیا این برای پایان دادن به تراژدی خونین سوریه کافی ست؟ 
سوالی که اکنون ذهن بسیاری از تحلیل گران سیاسی و امنیتی در منطقه را به خود 
مشغول کرده این است که ائتلاف ضد پرزیدنت اسد با کدام ارزیابی نظامی - اطلاعاتی به 
این جمع بندی رسیده  دخالت مستقیم در جنگ و جهت دادن نبردهای فعلی که جنگ 
نیابتی توصیف می شود به سمت رویارویی بی پرده؛ اولا می تواند جنگ را کنترل؛ ثانیا و 

از همه مهمتر طرف های مقابل و مشخصا روسیه را در برابر کار انجام شده قرار دهند؟! 
حضور نظامی ماه نوامبر سال گذشته ارتش روسیه در سوریه، تنها حاوی پیامی نظامی 
نبود. بلکه در خود  پررنگ ترین پیام سیاسی به طرف های مقابل مبنی بر اینکه مسکو 
حداقل پس از لیبی، دیگر جایی برای عقب نشینی و چشم پوشی از منافع خود در منطقه 
خاورمیانه نمی بیند را به همراه داشت. این استراتژی راهبردی امنیتی - سیاسی و نظامی 

الزاما هم ربط مستقیمی به سرنوشت پرزیدنت اسد نداشته وندارد.
فرصت زیادی در برابر خود نداریم. اکنون ایالات متحده و اروپا خصوصا بریتانیا و فرانسه 
باید و هر چه زودتر براین تناقض کشنده و ویرانگر خود فائق آیند که چگونه از یک سو 
پروسه مذاکرات در ژنو - وین ویا مونیخ را دنبال می کنند و از سوی دیگر چشم خود را بر 
اقدامات به غایت احمقانه و بی محاسبه متحدان منطقه یی در خاورمیانه وجنوب شرق ناتو 
بسته اند؟! آنها در آینده چگونه می خواهند پای متحدان خود را از باطلاق سوریه بیرون 

بکشند؟ با جنگ و لشرکشی! خدای من، تصورش هم دیوانه کننده است! 
حل مشکل توسط کشور های منطقه می تواند سخن درستی باشد؛ اما توسط چه 
کسانی و به چه بهایی؟ توسط توزیع کنندگان دینامیت و چاشنی انفجاری آن! فراموش 
نکنیم فاصله میان حماقت در سیاست و جنگ با آینده نگری و صلح، تنها به اندازه قطر 

یک گلوله 9 میلیمتری است .

رحیمی در زندان هم بیکارنیست

ارئه لیست ٧٠ نفره از داخل زندان!
نماینده مردم بیجار در مجلس نهم از اقدام خلاف قانون معاون اول دولت احمدی نژاد 

در راستای تهیه لیست انتخاباتی 70 نفره از داخل زندان خبر داد.
سیدمحمد بیاتیان در گفت وگو با ایلنا، با ابراز نگرانی از ورود پول های کثیف به انتخابات، 
اظهار داشت: آقای رحیمی از داخل زندان یک لیست 70 نفره  برای حضور در انتخابات 

مجلس شورای اسلامی تهیه کرده  است.
او با بیان این که نامزدهای نزدیک به جریان انحرافی در استان های غربی در این لیست 
قرار گرفته اند، گفت: معاون اول پیشین رییس جمهور این 70 نامزد انتخاباتی را به لحاظ 

مالی حمایت می کند.
نماینده مردم بیجار در مجلس با ابراز نارضایتی از رد صلاحیت های گسترده، خاطرشان 
کرد: باتوجه به رد صلاحیت نیروهای مجرب و دلسوز متاسفانه فضا به هیچ عنوان انتخاباتی 
نیست و این درحالی است که نامزدهای مورد حمایت رحیمی از یک سو چراغ خاموش 
حرکت می کنند و به راحتی هم از فیلتر نهادهای نظارتی عبور کرده  و از سوی شورای 
نگهبان تایید صلاحیت شده اند و از دیگر سو به پشتوانه حمایت مالی سنگین رحیمی، بر 

طبل تفرقه و دودستگی می کوبند.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با تاکید بر این که اکثر نامزدهای انتخاباتی در 
استان های غربی خود را وابسته به اصولگرایان یا جریان های مستقل می دانند، اعلام کرد: در 

این مناطق نامزد اصلاح طلب شاخصی وجود ندارد.
او همچنین درباره نحوه ورود غیرقانونی معاون اول رئیس جمهور پیشین به انتخابات 
پیش رو اینگونه گفت که آقای رحیمی حدود دو هفته پیش از زندان بیرون آمده و   فهرست 

انتخاباتی مد نظر خود را سازماندهی کرده است.
بیاتیان با ابراز امیدواری درخصوص رسیدگی سریع و عاجل دستگاه های نظارتی 
انتخابات به این مسئله، تاکید کرد: اغلب نامزدهای مورد حمایت آقای رحیمی از حوزه های 
انتخابیه و استان های غرب و  شمالغرب کشور وارد رقابت شده و اکثراً تایید صلاحیت 
شده اند و امیدواریم تا پیش از برگزاری انتخابات وضعیت صلاحیت این افراد مورد بازنگری 

قرار گیرد.
به گزارش ایلنا، پیش از این اعلام شده بود، 170 نفر از داوطلبان انتخابات مجلس نهم از 

محمدرصا رحیمی پول دریاقت کرده اند.

نامزد انتخابات مجلس خبرگان:

نباید همه اجلاسیه های 
مجلس خبرگان غیرعلنی باشد

نامزد انتخابات پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در حوزه انتخابیه فارس گفت: 
نباید همه برنامه های اجلاسیه های این مجلس غیرعلنی باشد و تنها مباحثی که جنبه 

امنیتی دارد و می تواند موجب سو استفاده دشمن شود غیرعلنی باشد.
آیت الله علی اکبر کلانتری در گفت و گو با ایرنا افزود: مباحث غیرامنیتی در اجلاسیه 
های مجلس خبرگان رهبری که راهکارهایی برای حل مشکلات را شامل می شود و موجب 
وحدت و یکپارچگی جامعه و تقویت مواضع نظام اسلامی می شود باید به صورت علنی 
در این مجلس مطرح شود و این گونه نباشد که همه بخش های اجلاسیه های مجلس 

خبرگان غیرعلنی باشد. 
این عضو هیات علمی و دانشیار دانشگاه شیراز گفت: در دوره چهارم فعالیت مجلس 
خبرگان رهبری، عملکردها، برنامه ها و اقدام های این مجلس در میان مردم بازتاب کمی 
داشت از این رو پیشنهاد می کنم که برنامه ها، اجلاسیه ها و عملکرد مجلس خبرگان وسیع 
تر و پررنگ تر در رسانه ها پوشش داده شود تا مردم در جریان این فعالیت ها قرار گیرند. 

وی ادامه داد: اطلاع رسانی بیشتر درباره فعالیت های مجلس خبرگان رهبری اعتماد و 
علاقه بیشتر مردم به این مجلس را در پی دارد. 

آیت الله کلانتری اظهار کرد: مجلس خبرگان رهبری دارای کمیسیون های متعددی 
است که من از جزئیات عملکرد کمیسیون ها در دوره کنونی )چهارم( این مجلس اطلاعی 
ندارم اما در مجموع مواضع، بیانیه های صادره و چگونگی مواجهه با مسائل و مشکلات 

کشور و موضع گیری دربرابر مصالح نظام در دوره کنونی خوب و مناسب بوده است. 
نامزد مجلس خبرگان رهبری گفت: انتظار می رود که با اطلاع رسانی بیشتر، عملکرد و 
موضع گیری های این مجلس برای مردم مشهودتر و عینی تر باشد و مردم از فعالیت های 

این مجلس بیشتر مطلع باشند.
عضو مجلس خبرگان باید در میان مردم باشد

این مدرس حوزه های علمیه اظهار کرد: تعیین ولی فقیه و ولی امر جامعه در صورت 
نیاز مهمترین وظیفه مجلس خبرگان رهبری است و نظارت بر سازمان ها و مجموعه های 

تحت نظر رهبری دیگر وظیفه مهم این مجلس تلقی می شود. 
کلانتری گفت: از آنجا که شناخت یک ولی جامع الشرایط که هم از اعتبار بالایی 
برخوردار باشد و از علم و اجتهاد لازم، تعقل، دلسوزی، تدبیر، درایت، شجاعت برخوردار و 
یک شخصیت مقتدر و اثرگذار باشد نیازمند فعالیت افرادی است که در درجه اول خود 
مجتهد و مجتهدشناس باشند و با مسائل و مشکلات مردم آشنا و در میان مردم حضور 

داشته باشند. 
وی ادامه داد: هرچند در قانون اساسی تعبیه نشده است ولی نظارت بر سازمان ها و 
مجموعه های تحت نظر رهبری واقعیت دیگری است که به عنوان وظیفه مجلس خبرگان 

رهبری مطرح است.

محسن اسماعیلی:

هیچ کس نباید از حق مشارکت خود 
در انتخابات صرف نظر کند

عضو حقوقدان شورای نگهبان، همبستگی و همدلی را راه پیشرفت بیشتر و حل 
مشکلات دانست و تأکید کرد: هر یک رأی که اضافه تر به صندوق ها رأی ریخته شود به 
اقتدار و عزت جمهوری اسلامی در داخل و خارج اضافه کرده و کفه معادلات بین المللی را 

به نفع جمهوری اسلامی سنگین خواهد کرد.
محسن اسماعیلی در گفت و گو با  جماران، در مورد میزان دستیابی به همدلی و 
همزبانی دولت و ملت، اظهار کرد: ما هرچه به این توصیه مقام معظم رهبری در این باره 

عمل کنیم، هنوز جا برای توجه بیشتر وجود دارد.
عضو حقوقدان شورای نگهبان همبستگی و همدلی را راه پیشرفت و حل مشکلات 
دانست و تصریح کرد: ما باید همه توانمان را روی هم بگذاریم تا بتوانیم برخی از مشکلاتی 

که در زندگی مردم وجود دارد را حل کنیم.
وی با اشاره به اینکه اگر همه ما دست به دست هم بدهیم نیز باز هم برای حل این 
مشکلات نیازمند زمان هستیم، افزود: نباید انرژی مان را صرف خنثی کردن یکدیگر کنیم. 
به نظر من این فلسفه توصیه مقام معظم رهبری در نام گذاری این سال بوده است. هر کس 

در هر جایگاهی که قرار دارد باید تلاش کند تا به اندازه ممکن به این وظیفه عمل کند.
اسماعیلی در پاسخ به سؤالی در مورد ضرورت حضور مردم در انتخابات هفتم اسفند 
نیز گفت: انتخابات همیشه مهم است و انتخابات هفتم اسفند نیز به همین شکل است. هر 
یک رأی که اضافه تر به صندوق ها رأی ریخته شود به اقتدار و عزت جمهوری اسلامی در 
داخل و خارج اضافه کرده و کفه معادلات بین المللی را به نفع جمهوری اسلامی سنگین 

خواهد کرد.
عضو حقوقدان شورای نگهبان در عین حال تاکید کرد: بنابر این هیچ کس نباید از حق 
مشارکت خود در انتخابات صرف نظر کند و بلکه همگی به عنوان یک وظیفه ملی و دینی 

پای صندوق های رأی حاضر خواهیم شد.

سخنگوی وزارت امور خارجه اعلام کرد:

صدور ویزای 3٠ روزه در فرودگاه 
به استثنای 9 کشور

سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در خصوص اظهارات دو روز گذشته 
عراقچی مبنی بر این که ایران در فرودگاه ویزای 30 روزه برای 180 کشور جهان صادر می 
کند، گفت: ایران بر اساس منافع ملی خود و برای تسهیل حرکت توریستی و جهانگردان 
به ایران به دلیل وجود زمینه های گسترده موضوع توریسم و جهانگردی در ایران تصمیم 
گرفته است تا به همه اتباع همه کشورهای جهان به استثنای 9 کشور در مبادی ورودی 

فرودگاهی کشور روادید ایران را اعطا کند.
حسین جابری انصاری روز دوشنبه در نشست خبری افزود: امیدواریم مورد استقبال 
واقع شود و در زمینه گسترش حرکت توریسم به سمت ایران تاثیرات خود و کمک خود 
را در احقاق منافع ملت ایران و دولت ایران فراهم کند. جابری انصاری افزود: اسامی 9 
کشور جداگانه در اطلاعیه ای اعلام خواهد شد، برخی از کشورها هستند که از این صدور 
روادید فوری در فرودگاه ها استثنا هستند و ساز و کار بررسی و صدور روادید بر اساس 
روال های مخصوص خود را دارند از جمله امریکا و انگلستان که فهرست کامل آن به اطلاع 

خواهد رسید.
اس 3٠٠ روند توافق را دنبال می کند

 جابری انصاری در پاسخ به سوال دیگر درباره سفر وزیر دفاع کشورمان به جمهوری 
فدراتیو روسیه اظهار داشت: روابط میان جمهوری اسلامی ایران و جمهوری فدراتیو روسیه 
روابط گسترده ای در زمینه های مختلف است و در زمینه های سیاسی این روابط در عالی 
ترین سطح قرار دارد. وی ادامه داد: همواره یکی از آسیب های در روابط دو کشور عدم 
همخوانی سطح روابط عالی سیاسی با روابط اقتصادی بوده، در سابق تلاش هایی صورت 
گرفت تا حجم مبادلات به سطح روابط سیاسی ارتقا پیدا کند و در شرایط فعلی پسا برجام 
زمینه گسترده تری برای تحقق این هدف فراهم شده است. سخنگوی وزارت امور خارجه 
از تبادل هیات های سیاسی، اقتصادی و دفاعی بین دو کشور خبر داد و اظهار داشت: سفر 
وزیر دفاع به روسیه در چارچوب همکاری های دو کشور در زمینه های مختلف است. وی 
همچنین گفت: موضوع اس 300 هم مسیر توافق خود را بر اساس توافقاتی که دو کشور 

در ماه های گذشته انجام داده اند طی کرده و نهایی شده و در حال انتقال به ایران است.

آخرین پست اینستاگرامی سید حسن خمینی:

همراهان روزهاى سختی امام 
و بیت امام را فراموش نکنیم

حجت الاسلام و المسلمین سید حسن خمینی در آخرین پست اینستاگرامی خود، 
تصویری را از دوران حبس مرحوم حاج سید احمد خمینی در زندان قزل قلعه منتشر کرد 

و نوشت: همراهان روزهاى سختی امام و بیت امام را فراموش نکنیم.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی و خبری جماران، سید حسن خمینی در ذیل این عکس 
می نویسد: روزها به سرعت برق و باد می گذرند. اتفاق هاى خوب و بد، هر چیز و هر جا، 
همه و همه می آیند و می گذرند و باز می آیند. آنچه می ماند یادها و خاطره هاست؛ و 
عکس ها که این روزها کمک کننده به حافظه هاست. یادگار امام در زندان قزل قلعه. زمان 
طاغوت. قبل از ازدواج. روزهاى غربت امام. آن روزها که نام خمینی جرم بود و مانع هر 
پیشرفتی می شد. همراهان روزهاى سختی امام و بیت امام را فراموش نکنیم. یاران ایام 

غربت، یاران حقیقی اند.

علی اکبر ولایتی:

از هرگونه تفرقه جلوگیری شود
رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: مشارکت 
حداکثری و حضور پُرشور مردم در پای صندوق های رای مهم ترین موضوع در انتخابات 

است و باید از هرگونه تفرقه جلوگیری شود.
به گزارش ایرنا، علی اکبر ولایتی روز دوشنبه در حاشیه مراسم رونمایی از مجموعه 11 
جلدی کتاب تاریخ کهن و معاصر ایران زمین و جلد یکم دانشنامه فرهنگ و تمدن اسلام 
و ایران در پاسخ سوالی درمورد بُعد بین المللی انتخابات هفتم اسفند افزود: نگاه دنیا به 
انتخابات آینده این است که در جمهوری اسلامی ایران چه می گذرد، چرا که ایران پیشتاز 

کشورهای جهان سوم و جهان اسلام است.
وی ادامه داد: در حقیقت هسته مرکزی یک قطب جدید در دنیا در حال رشد است وهر 

تحولی از جمله انتخابات در ایران مورد توجه دنیای معاصر است.
رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام همچنین اظهارداشت: 
دو انتخابات مجلس خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی را در کنار هم داریم و همه 

نگاه می کنند که در این انتخابات چه اتفاقی می افتد. 
ولایتی با تاکید بر حضور گسترده مردم در راهپیمایی 22 بهمن ماه گفت: این راهپیمایی 
نشان داد که همه مردم چه زن وچه مرد با گرایش های مختلف به حفظ انقلاب معتقدند 

چراکه انقلاب متعلق به مردم است. 
وی تصریح کرد: اعتماد زیادی دارم که مردم با هجوم بر پای صندوق های رای می 
توانند بالاترین نمایش خود را از حضور اکثریتی در انتخابات نشان دهند وآنچه مهم است 
حضور گسترده مردم در انتخابات است و هرفردی را شورای نگهبان تایید کرده باشد اگر 

رای بیاورد مورد تایید است. 
رییس مرکز تحقیقات استراتژیک مجمع تشخیص مصلحت نظام درباره وحدت 
اصولگرایان نیز گفت: به نظرم همه باید حول یک محور باشند و به نظر می رسد که اتحاد 

ووحدت رمز موفقیت و باید از تفرقه جلوگیری شود.

یادداشت

اخبــار

از  یکی  جمهوری  رئیس  اول  معاون 
اولین مصوبات دولت تدبیر و امید را لغو 
از  مربع  متر  هزار   1670 فروش  مصوبه 
پارک پردیسان دانست و گفت: آنهایی باید 
شرمنده باشند که جسورانه مصوب کردند 
تا این پارک فروخته شود، ده ها فساد را 

نهادینه و بابک زنجانی درست کردند.
به گزارش ایرنا، اسحاق جهانگیری صبح 
دوشنبه در هفدهمین همایش ملی معرفی 
واحد های صنعتی و خدماتی سبز با ابراز 
تاسف از اینکه برخی گفته اند دولت در 
انعکاس یکی از شاخص های اقتصادی در 
سه ماهه گذشته تعلل داشته و باید از این 
بابت شرمنده باشد، اظهارداشت: البته تذکر 
لازم است و ما به دنبال شفافیت هستیم تا 
آمار مورد نیاز مردم را در اختیارشان قرار 
دهیم اما کسانی که این تعابیر را به کار می 
برند، خودشان باید شرمنده اقداماتی باشند 
ویرانی می سپرد.  به دست  را  که کشور 
که  جاری  سال  در  داد:  ادامه  جهانگیری 
نفت از 100 دلار به 25 دلار کاهش یافت، 
کشورهای منطقه با پولی که در سال های 

گذشته از نفت 100 دلاری ذخیره کرده 
بودند، کشورشان را اداره کردند، اما باز هم با 
شوک های اقتصادی روبه رو شدند و قیمت 
ارزشان تا 70 درصد جابه جا شد. وی افزود: 
اما آقایان در کشور ما کل پول نفت را بردند، 
خرج کردند و بدهی های سنگین به بار 
آوردند و یک دولت بدهکار به جا گذاشتند 
که در برخی آمارها گفته می شود 380 هزار 
میلیارد تومان بدهی دارد. معاون اول رئیس 
جمهوری گفت: کسانی باید شرمنده باشند 
که 22 میلیارد دلار پول مملکت را به بهانه 
تعادل قیمت ارز در دبی و استانبول با قیمت 
پایین به خارجی ها فروختند. جهانگیری 
افزود: کسانی باید شرمنده باشند که 17 
هزار میلیارد تومان را ظرف یک ماه نیم 
بدون مجوز از منابع بانک مرکزی برداشت 
کرده اند. معاون اول رئیس جمهوری با بیان 
اینکه کسانی باید شرمنده باشند که فساد 
را در کشور نهادینه کردند، افزود: کسانی 
باید شرمنده باشند که بابک زنجانی درست 

کردند و دکل نفتی را گم کردند.
جهانگیری در بخش دیگری از سخنان 

خود به موضوع محیط زیست اشاره کرد و 
گفت: امروز مساله محیط زیست موضوعی 
درون کشوری، زینتی و فانتزی نیست بلکه 
مسایل زیست محیطی، امروز به یک مساله 
مهم ملی، منطقه ای و جهانی تبدیل شده 
است. وی با اشاره به این که هیچ طرح بزرگ 
و متوسطی اجرا نمی شود مگر این که به 
تایید مجاری ذیربط و محیط زیست برسد، 
گفت: بدون ملاحظات زیست محیطی هیچ 
طرحی در کشور اجرا نمی شود. معاون اول 
رئیس جمهوری ادامه داد که رشد اقتصادی 
وقتی مستمر و پایدار است که مسایل زیست 

محیطی را به صورت کامل رعایت کند.
ترین  جدی  کرد:  تصریح  جهانگیری 
چالش بشر در قرن بیستم مساله محیط 
زیست است و شاید در آینده مساله محیط 
و  تنبیهی  اقدامات  با  در کشورها  زیست 
تشویقی شدیدتری دنبال شود. معاون اول 
رییس جمهوری گفت: در دولت تصویب 
کردیم تا کانون های اصلی ایجاد آلودگی 
هوا در کلانشهرها را شناسایی کنیم. موضوع 
خودروهای فرسوده و جایگزینی آنها مورد 

توجه ویژه ای قرار گرفت و تلاش کردیم 
با  متناسب  خودروها  نیاز  مورد  سوخت 

استاندارد یورو چهار باشد. 
جزو  ایران  اینکه  بیان  با  جهانگیری 
کشورهایی است که مسیر توسعه را باید 
به طورجدی دنبال کند، افزود: اصلی ترین 
رفاه  بیکاری،  ما  روی  پیش  های  چالش 
مردم، اقتدار اقتصاد ایران و جایگاه کشور 
از بعد توانمندی های اقتصادی، امنیتی و 
سیاسی در منطقه و بین الملل است که 
باید فضایی برای افزایش اشتغال، رفاه مردم 
و اقتدار کشور ایجاد شود. وی ادامه داد: باید 
بدانیم که رشد اقتصادی زمانی مستمر و 
پایدار است که مسایل زیست محیطی به 
طور کامل رعایت شود. معاون اول رئیس 
جمهوری تصریح کرد که به دلایل متعدد، 
به دنبال استقرار توسعه همه جانبه و پایدار 
در کشور هستیم و گفت: لازمه حرکت به 
سمت توسعه پایدار این است که به مسایل 
زیست محیطی توجه ویژه شود همچنین در 
توسعه پایدار می بایست حقوق همه نسل 

ها لحاظ شود.

اسحاق جهانگیری:

کسانی که بابک زنجانی درست کردند باید شرمنده باشند

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، حق 
الناس بودن رای مردم را به وسعت تمام جامعه 
ایران و عمل به فتوای سیاسی رهبر معظم انقلاب 
دانست و گفت: باید همه تلاش کنیم تا آرزوهایی 
را که انقلاب در دل مردم ایجاد کرده، برآورده 

شود.
دیدار  اکبر هاشمی رفسنجانی در  الله  آیت 
اعضای مجمع اسلامی دانشجویان دانشگاه سمنان، 

این مطلب را مطرح کرد.
امروز و  وی دانشجویان و جوانان را سرمایه 
آینده کشور دانست و با تأکید بر نقش آنان در همه 
مقاطع انقلاب اسلامی، افزود: در مقطع فعلی که 
فصلی سرنوشت ساز برای انتخابات اسفندماه است، 
مردم و حتی جوامع جهانی از جوانان ایران اسلامی 

برای خلق حماسه سیاسی انتظار دارد.
 مردم حرف خود را در صندوق های رای می زنند

رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، رشد آگاهی 
جامعه و جوانان را نوید بخش و برای همه دلسوزان کشور 
و انقلاب، امیدوار کننده دانست و گفت: در مقابل آگاهی 
اکثریت مردم، دگم اندیشی یک جماعت محدود قرار دارد 

که به آسانی از منافع خود نمی گذرند.
امور  تدریجی  واگذاری  رفسنجانی،  الله هاشمی  آیت 
جامعه به مردم را شیوه پسندیده و آزمایش شده در جوامع 
پیشرفته و در حال پیشرفت دانست و با ابراز خرسندی از 
انقلاب  پیروزی  طول  در  انتخابات  از 35  بیش  برگزاری 
اسلامی تا کنون، افزود: مردم ایران آموخته اند که بجای دامن 
زدن به اختلافات سیاسی که معمولاً باعث عقب افتادگی 

جامعه می شود، حرف خود را در صندوق های رای بزنند.
بررسی صلاحیت نامزدها 

به رقبای انتخاباتی آنان سپرده نشود
وی با ارایه تحلیلی از عوامل تقویت و تضعیف میزان 
حضور مردم در انتخابات، رد صلاحیت های بی مورد را 
موجب کاهش شور انتخابات دانست و اظهارداشت: باید 
قانون به گونه ای اصلاح شود تا واگذاری بررسی صلاحیت 

بیش از 10 هزار نامزد سراسر کشور، به رقبای انتخاباتی آنان 
در شهرستان ها سپرده نشود و زمینه رقابت سالم بیش از 
پیش فراهم شود. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام، این 
جمله رهبری را که »رای حق الناس است«، به وسعت تمام 
جامعه ایران دانست و همه اقدامات برگزاری انتخابات از زمان 
ثبت نام تا شمارش آرا و اعلام آن را عمل به فتوای سیاسی 
رهبر معظم انقلاب برشمرد و گفت: باید همه تلاش کنیم تا 
آرزوهایی را که انقلاب در دل مردم ایجاد کرده، برآورده شود.

افکار منطقی و مستدل 
همیشه بین مردم پسندیده است

آیت الله هاشمی رفسنجانی با تاکید مجدد بر اهمیت 
تفکرات جوانان و دانشجویان در جامعه که از طریق خانواده 
ها به همه سطوح می رسد، افزود: افکار منطقی و مستدل 
همیشه بین مردم پسندیده است و می دانیم که جوانان از 
طریق خانواده ها، جامعه را در انتخابات راهنمایی می کنند. 
وی با بیان این جمله که دنیا حاکمیت یک اقلیت محدود را 
نمی پذیرد، به شرایط ایران اسلامی اشاره کرد و یادآور شد: 
جمهوری اسلامی که با نظرات مردم و تفکرات دینی شکل 
گرفته، برای حفظ و تداوم حیات با برکت خویش نیز باید به 
این دو عامل موجبه بها می دهد. رئیس مجمع تشخیص 
صلحت نظام در ادامه سخنان خویش گسترش ارتباطات 

رسانه ای را امتیاز نسل جدید دانست و 
با تأکید بر آگاهی مردم، گفت: مردم و به 
ویژه زنان و جوانان که به تحصیلات عالی 
هم رسیده اند، اجرای کامل قانون اساسی 

را می خواهند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، انتخابی 
بودن مستقیم یا با واسطه همه مسئولیت 
ها را در نظام اسلامی، امتیاز ویژه قانون 
اسفند  انتخابات  افزود:  و  دانست  اساسی 
تبلور دخالت مردم برای انتخاب نمایندگان 
و  اسلامی  شورای  مجلس  در  خویش 

نمایندگان مجلس خبرگان است.
 دانشجویان دنبال مطالبات 

برحق خویش باشند
وی خطاب به جوانان دانشجو، گفت: به دور از تنازعات 
فشل کننده و به شیوه جدال احسن، دنبال مطالبات برحق 
خویش باشید که اگر تلاش های شما برای خدا و تقویت 

جایگاه نظام اسلامی باشد، عبادت است.
آیت الله هاشمی رفسنجانی، روایت منسوب به پیامبر 
اسلام )ص( یعنی »من دقّ بابا و لج ولج; کسی که دری 
را بکوبد و جدیت کند، داخل خواهد شد« را تابلویی برای 
پرهیز از نا امیدی و پی گیری مطالبات جوانان دانست و 
اظهارداشت: آینده برای جوانان است و حق دارند پایه های 
آینده خود را امروز بریزند و شرکت در انتخابات یکی از 
مهمترین کارها برای تقویت پایه های جامعه در سال های 

آینده است. 
در آغاز این دیدار، میثم غنیان دبیر کل و یکی از دانشجویان 
عضو مجمع اسلامی دانشجویان دانشگاه سمنان، با ارایه 
گزارشی از فضای سیاسی دانشگاه های سمنان، به بیان دیدگاه 
های خویش درباره مسایل مهم کشور و نظام، به ویژه انتخابات 
پرداختند و اظهار امیدواری کردند که در فرصت های باقی 
مانده، زمینه ای برای برگشت برخی از نیروهای ردّ صلاحیت 
شده در سراسر کشور، به ویژه در استان سمنان فراهم شود که 

انتخابات با شکوه بیشتری برگزار شود.

نماینده ولی فقیه در سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با بیان این که بارها گفته شده که سپاه 
دخالتی در انتخابات نداشته و ندارد گفت: سپاه در مصادیق ورود نخواهد کرد، شأن سپاه این 

نیست که وارد مصادیق شود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین علی سعیدی درنشست خبری که صبح دیروز 
برگزار شد با اشاره به اینکه وظیفه ذاتی سپاه روشنگری است، اظهار کرد:  در عصر غیبت 
ملاک و محور ولی فقیه است و سپاه در انتخابات خط اصلی ولایت را به مردم معرفی می کند.

پاسخ به استعلام شورای نگهبان به معنای دخالت در انتخابات نیست
سعیدی در ادامه درباره ی این ابهام که سپاه در تایید صلاحیت ها دخالت داشته است 
توضیح داد که شورای نگهبان ممکن است از سپاه در تایید صلاحیت ها استعلام گرفته باشد 
که سپاه هم پاسخگو بوده است، زیرا ممکن است افراد محکومیت قضایی نداشته باشند، اما 
دارای سوابقی باشند که در مراجع رسمی ثبت نشده است. پاسخ به استعلام شورای نگهبان 
به معنای دخالت در انتخابات نیست، بلکه این اقدام به معنای پاسخگویی به نهادهای قانونی 
کشور است. نماینده ولی فقیه در سپاه در ادامه درباره ی تعداد افرادی که در انتخابات ثبت 
نام کردند و تهدیدهای مختلف درباره ی آن نیز اظهار کرد: برخی تحلیل ها از این ثبت نام ها 
استقبال کردند و برخی هم به آن انتقاد وارد کردند که هر دو دیدگاه قابل قبول است اما من 
معتقدم قانون در این زمینه ناقص است. در هیچ کجا از دنیا ثبت نام انتخابات فقط با معیار 
شرط سنی یا مدرک تحصیلی انجام نمی گیرد، قانونگذار باید در معیارها تجدید نظر کند تا 
ورودی و خروجی انتخابات متوازن باشد. شکل موجود برای مراجع رسمی زحمت و برای 
کاندیدا نارضایتی ایجاد می کند. این شیوه در حال حاضر التهاب، کدورت و توقع و نارضایتی 
به وجود می آورد. سعیدی در بخش دیگری از اظهارات خود با بیان این که نقش مردم در 
نظام مردم سالاری دینی بسیار پررنگ است و حضور مردم در انتخابات به معنای پشتیبانی از 
حکومت بوده و نقش مهمی در عرصه ی ملی و منطقه ای و بین المللی دارد اظهار کرد: الگوی 

مردم سالاری دینی در تقابل با مدل لیبرال دموکراسی است. مردم سالاری دینی می تواند 
موجب تغییر نگرش مردم منطقه وجهان باشد و نشان دهد هم می توان متکی به ایدئولوژی 

توحیدی بود و هم نقش مردم را در تعیین تکلیف نهادهای حکومتی در نظر گرفت.
مرجع رسمی اعلام مواضع سپاه روابط عمومی است

وی همچنین در پاسخ به این پرسش که آیا اظهار نظر فرماندهان سپاه یا بازنشستگان 
سپاه در عرصه ی انتخابات به معنای موضع گیری رسمی سپاه است اظهار کرد:  مرجع رسمی 
اعلام مواضع سپاه روابط عمومی است و در حال حاضر سردار شریف معاونت روابط عمومی 
را بر عهده دارد. همچنین خط مشی های سپاه توسط فرمانده کل سپاه یا نماینده ولی فقیه 
اعلام می شود؛ بنابراین سایر اظهارنظرها مواضع شخصی است نه مواضع رسمی سپاه و باید 
بین نظرات شخصی یک فرمانده سپاه با مواضع فرمانده کل سپاه یا نماینده ولی فقیه یا روابط 

عمومی سپاه تفکیک قائل شد.
با استقبال عجیبی برای اعزام به سوریه مواجهیم

نماینده ولی فقیه در سپاه در بخش دیگری از این نشست خبری درباره ی سیاست سپاه 
برای اعزام نیرو به سوریه تصریح کرد: نیروهای سوری آموزش لازم را دیده اند و ما فقط نقش 
مستشاری داریم و از اعزام نیروی متفرقه به شدت پرهیز می کنیم و در اعزام نیرو به سوریه 
محدودیت داریم اما نکته قابل توجه این است که ما با استقبال عجیبی برای اعزام به سوریه 
مواجهیم. وی درباره ی مذاکرات صلح سوریه نیز خاطر نشان کرد: مخالفان دولت اسد می دانند 
با این شیوه نبرد به زودی حلب آزاد می شود و زمینه اخراج آشوب گران فراهم می شود اکنون 
معادلات به نفع سوریه و رژیم اسد است و آمریکا هم به این مساله پی برده آنها از موفقیت 
مهاجمان ناامید شده اند و دنبال راه دیگری هستند مذاکرات اخیر سوریه و نوع رفتار ترکیه و 
عربستان نشان می دهد که آنها از ادامه نبرد نگرانند. ورود نظامی عربستان به سوریه هم یک 

شعار بیش نیست زیرا اگر عربستان توان داشت در یمن اقدامی انجام می داد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

آرزوهای مردم از انقلاب برآورده شود
اخبار

اصلاح  انتخاباتی  سیاستگذاری  عالی  شورای  عضو 
طلبان با بیان اینکه اصلاح طلبان و حامیان دولت در 
قالب حزب اعتدال و توسعه با یکدیگر در سراسر کشور 
نام علی مطهری  لیست مشترک خواهند داد، گفت: 
به عنوان یک استثنا فارغ از تعلقات حزبی به صورت 

مشفقانه ای در لیست مشترک قرار گرفت.
 سید حسن رسولی در گفت و گو با جماران درباره 
اصلاح  سیاستگذاری  عالی  شورای  اقدامات  آخرین 
طلبان برای تهیه و اعلان لیست این طیف در انتخابات 
مجلس، اظهار کرد: بررسی سوابق و امتیازات کاندیداهای 
اصلاح طلب تأیید صلاحیت شده برای قرار گرفتن در 
لیست 30 نفره حوزه انتخابیه تهران، ری، شمیرانات و 
اسلامشهر به هیئت رئیسه شورای عالی سیاست گذاری 

انتخاباتی اصلاح طلبان محول شد.
اصلاح  سیاستگذاری  عالی  شورای  رئیس  مشاور 
طلبان ادامه داد: لیست انتخاباتی اصلاح طلبان با حامیان 
دولت در قالب حزب اعتدال و توسعه برای حوزه انتخابیه 
تهران و سایر حوزه های کشور یکسان می باشد و به 
عبارتی همان سازوکار ائتلافی که باعث پیروزی اصلاح 
طلبان در 24 خرداد 92 شد در انتخابات مجلس شورای 
اسلامی پیش روی ماست. وی با بیان اینکه سعی داشتیم 
از تفرقه و پراکندگی آرا جلوگیری کنیم گفت: به این 
منظور سازمان و چتری برای ارائه این لیست مشترک 
توسط اصلاح طلبان و حامیان دولت با عنوان )گام دوم( 
پیش بینی شده است. رسولی افزود: مذاکرات هیئت 
رئیسه شورای عالی و حزب اعتدال و توسعه نهایی شده 
و بر اساس نتایجی که از طریق به کارگیری طرح »فام« 
به دست آمده، این کار صورت گرفته است که بر مبنای 
آن تکمیل فرم هایی که امکان ارزیابی و رتبه بندی 

کاندیداهای مجلس را مهیا می کند، انجام شده است.
اصلاح  انتخاباتی  سیاستگذاری  عالی  شورای  عضو 
از  نفر   300 از  بیش  اساس  این  بر  گفت:  طلبان 
کاندیداهای مجلس در روزهای اخیر با مراجعه به ستاد 
برای  را  خود  آمادگی  طلبان  اصلاح  ائتلاف  انتخابات 
حضور در لیست تهران اعلام و میثاق نامه ها را امضا 

کردند که در جلسات پیوسته و پی در پی این تعداد 
مورد غربالگری قرار گرفته و نهایتأ لیست 30 نفره اصلاح 

طلبان و حامیان دولت ظرف امروز اعلام می شود.
نام علی مطهری فارغ از تعلقات حزبی 

در لیست قرار گرفت
 رسولی با اشاره به اینکه استثنایی در لیست اصلاح 
طلبان وجود دارد، گفت: نام دکتر علی مطهری به عنوان 
یک استثنا در لیست اصلاح طلبان گنجانده شده؛ زیرا ما 
معتقدیم دکتر مطهری علاوه بر صلاحیت ذاتی خویش 
و برخوردار بودن از نسب با استاد علامه مطهری که هر 
کدام در جای خود ارزشمند است، بر اساس ارزیابی های 
صورت گرفته امتیاز بالایی به دست می آورد. وی ادامه 
داد: مطهری در مجلس های هشتم و نهم جزو اندک 
شمار نمایندگان مردم بود که به نحو احسنت و شایسته 
با شجاعت و صراحت از مرز های تعیین شده و حدود و 
ثغور اسلامیت و جمهوریت نظام جمهوری اسلامی ایران 
دفاع کرد. استاندار خراسان در دولت اصلاحات عنوان 
کرد: بنابراین با توجه به این حقیقت و جایگاه ممتازی 
که ایشا ن دارند به پاسداشت نقش آفرینی های بسیار 
مؤثر و تعیین کننده صرف نظر از تعلقات حزبی، اصلاح 
طلبان و حامیان دولت مطهری را مشفقانه در لیست 
مشترک خویش قرار دادند. وی در پاسخ به این پرسش 
طلبان  اصلاح  از  افرادی  آخر  لحظات  در  چنانچه  که 
سرشناس تأیید صلاحیت شوند، چه اتفاقی برای لیست 
نهایی اصلاح طلبان خواهد افتاد؟ گفت: من بعید می دانم 
چنین اتفاقی رخ دهد و خبرهایی از این جنس نشأت 
گرفته از عملیات روانی با اهداف خاص برای مدیریت 
زمان است. رسولی یادآور شد: با اینکه روی دادن چنین 
اتفاقی در لحظات آخر بعید است، اما احیانأ اگر چنین 
اتفاقی صورت بگیرد در تهران هیئت رئیسه شورای عالی 
سیاستگذاری و در استان ها مجمع اصلاح طلبان همراه 
با حامیان دولت بر اساس شیوه نامه ها و شاخص ها و 
نقشه های راهی که به صورت واحد برای سراسر کشور 
ارسال شده با تعامل و تفاهم در این زمینه تصمیم گیری 
خواهند کرد. وی تصریح کرد: اصلاح طلبان همچون 

سال 92 بنا دارند به جای چانه زنی بر روی منویات و 
مطالبات فردی همان طور که محمدرضا عارف در سال 
92 از حق خود گذشت با انسجام و اجماع به تحول در 

اوضاع کشور و تحقق منافع ملی کمک کند.
اصلاح  انتخاباتی  سیاستگذاری  عالی  شورای  عضو 
طلبان افزود: خوشبختانه نظریه انتخاباتی اصلاح طلبان 
در بخش های مختلف جغرافیایی، سیاسی، فرهنگی و 
اجتماعی در سطح 206 حوزه انتخابی به خوبی منتقل 
شده و سامانه هوشمند و کارآمدی برای آن در نظر گرفته 
شده است. رسولی با اشاره به درس های تلخ و شیرینی 
که اصلاح طلبان از انتخابات های سال های 84 و 92 
گرفته اند گفت: امروز اصلاح طلبان به آن حد از بلوغ 
سیاسی لازم رسیده اند که در صورت تأیید احتمالی 
تعدادی از اصلاح طلبان هوشمندانه با این مسئله برخورد 
کرده و انسجام و همگرایی خودشان را حفظ کنند. وی 
ادامه داد: آنچه در انتخابات 7 اسفند مهم تر از بود و 
پای  در  برای حضور  مردم  از  دعوت  است،  افراد  نبود 
صندوق های رأی می باشد چنانچه رهبری نیز پیش 
از این تصریح کردند حتی کسانی که نظام و رهبری را 
قبول ندارند به خاطر ایران و ایرانیان در انتخابات شرکت 
کنند. مشاور رئیس شورای عالی سیاستگذاری اصلاح 
طلبان با تأکید بر اینکه راه جلوگیری از مجالس یکدست 
قهر نکردن قاطب مردم با صندوق های رأی است گفت: 
اصلاح طلبان چنانچه نامزد توانمندی وجود داشته باشد 
با رأی ایجابی از او حمایت خواهند کرد و در غیر این 
صورت باز هم از مردم برای جلوگیری از تشکیل مجلس 

یکدست دعوت به مشارکت می کنند. 
وی ادامه داد: در صورت حضور همگانی مردم هم یک 
انتخابات رقابتی و با شکوه برگزار خواهد شد که باعث 
تحکیم قدرت نظام نیز می شود و هم ایران در مواجهه با 

تهدیدهای داخلی و خارجی مصون خواهد ماند. 
رسولی در پایان خاطرنشان کرد: چنانچه آرای مربوط 
به 30 درصد جمعیت خاکستری کشور به صحنه بیایند، 
اصلاح طلبان و تحول خواهان برنده قطعی انتخابات 

خواهند بود.

عضو شورای عالی سیاستگذاری انتخاباتی اصلاح طلبان خبرداد؛

ارائه لیست مشترک اصلاح طلبان و حامیان دولت

نماینده ولی فقیه در سپاه:

سپاه وارد مصادیق انتخاباتی نمی شود

متین  مسلم



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,337,000یک مثقال طلا

1,001,200یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,840,000سکه بهار آزاد ی

9,870,000سکه امامی

5,000,000نیم سکه

2,650,000ربع  سکه

1,830,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

SX 23,000,000تیبا 

 19,500,000سایپا 132



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

هشدار به خریداران موبایل؛

مسوولیت گوشی  سرقتی با خریدار است
خرید گوشی های کارکرده و دست دوم در بازار، امری نسبتا رایج است، اما این موضوع 

می تواند حاشیه های متعددی به دنبال داشته باشد.
برای خرید گوشی هایی با قیمت پایین تر در موارد متعدد ممکن است افراد اقدام به خرید 

گوشی های دست دوم کرده تا بدین ترتیب هزینه های خود را کاهش دهند.
اما جدا از توصیه های متعددی که از نظر فنی در این زمینه صورت می گیرد، از نظر 

امنیتی نیز در این خصوص هشدار هایی داده شده است.
طبق اطلاعاتی که بر روی سایت های مختلف قرار گرفته خرید گوشی های مسروقه 
ممکن است در برخی نقاط شهر با قیمت هایی بین 20 تا 30 هزار تومان جریان داشته 

باشد.
در واقع این نوع گوشی ها با قیمتی حدود یک چهارم قیمت واقعی به فروش می رسند. 
به طور معمول این نوع گوشی ها بدون ارائه جعبه و فاکتور از سوی دستفروشان به فروش 
می رسد و با توجه به این که مکان ثابتی برای دستفروشان وجود ندارد پس از خرید گوشی 

امکانی برای ارجاع مشکلات به فروشنده وجود ندارد.
از سوی دیگر باید توجه داشت در صورت خرید این نوع گوشی ها تمام مسوولیت آن بر 

عهده فرد خریدار خواهد بود.
برهمین اساس اپراتور سوم یا همان رایتل مدتی است پیامکی به مشترکان خود ارسال 
کرده و در قالب آن به نقل از معاونت پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه و معاونت 
پیشگیری دادگستری تهران هشدار داده است: »مشترک گرامی! در هنگام خرید گوشی 
تلفن همراه دقت نموده، زیرا در صورت خرید گوشی مسروقه، در نهایت فردی که گوشی 

را بدون فاکتور خریداری نموده، تحت تعقیب قضایی قرار خواهد گرفت«.

دوشنبه -بیست وششم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3940

تحقق اقتصاد بدون نفت و پایان وابستگی به درآمد 
فروشِ این تک محصول پرچالش از مهمترین وعده ها 
و اهداف دولت یازدهم است که اکنون در سایه اجرای 
برجام و رفع تحریم ها می تواند به واقعیت نزدیک شود.

 فروش 118 میلیارد دلاری نفت در سال 1390، 
رکورد درآمدهای نفتی ایران را شکست. افزایش قیمت 
جهانی نفت در سال های منتهی به ثبت رکورد نفتی، 
ایران را به یکی از پولسازترین کشورهای صادرکننده 
انرژی در خاورمیانه تبدیل کرد. طی همان سال ها اما 
دولتِ وقت بیشترین بدهی را به بار آورد که بدهی های 
خارجی و همچنین بدهی به پیمانکاران و بانک ها از 
مهمترین آن ها بود. از طرفی، همزمان، رکورد واردات 
نیز شکسته شد. بررسی تطبیقی آمارهای تجارت 
خارجی و میزان واردات طی دهه های گذشته نشان 
می دهد 49 درصد کل واردات 40 سال اخیر ایران 
در هشت سال دولت های نهم و دهم انجام شده است. 
طبق گزارش کمیسیون اقتصاد کلان اتاق بازرگانی، 
صنایع و معادن ایران، طی سال های 1352 تا 1391، 
11 هزار و 765 میلیارد دلار کالا و خدمات به کشور 
وارد شده که سهم دولت های نهم و دهم در این رقم ها 
چیزی حدود سه هزار و 511 میلیارد دلار بوده است.

ایران در  اقتصاد  از کارشناسان،  به گفته بسیاری 
سال های اوج درآمدهای نفتی دچار »بیماری هلندی« 
و درآمدهای قابل توجه دولت صرف واردات کالاهایی 
شد که توان تولید آن در داخل کشور وجود داشت. 
در همان سال ها بود که در پی خروج ارز بابت واردات 
کالاهای غیرضروری، کشور با افزایش ناگهانی نرخ ارز 
و نیز کاهش ارزش پول ملی مواجه شد. در نتیجه، 
بسیاری از بنگاه های اقتصادی و تولیدی در آستانه 
از  بسیاری  تولید  و خط  قرار گرفتند  ورشکستگی 

کارخانه ها متوقف شد.
در دولت یازدهم اما مسیری متفاوت تجربه شد و 
این دولت اداره امور کشور را به سمت الگوی اقتصاد 
آزاد و اقتصاد غیروابسته به نفت آغاز کرد. البته پس از 
گذشت چند ماهِ نخست فعالیت دولت یازدهم که روند 
فروش و صادرات نفت سیر صعودی در پیش گرفته 
بود، نرخ جهانی نفت به سراشیبی افتاد. در ادامه و در 
حالی که بودجه سال 1394 با نفت بشکه ای 72 دلار 
بسته شده بود، نرخ هر بشکه نفت حتی به کمتر از 26 
دلار هم رسید. با این شرایط، دولت که با تنگنای مالی 
شدیدی مواجه بود توانست نرخ تورم را به 14 درصد 
کاهش دهد. همچنین نرخ رشد اقتصادی در نیمه 

نخست سال 1393 به چهار درصد رسید. 
در ادامه راه، پیش بینی می شود حتی در سال های 
آینده هم روزهای رویایی نفت 100 دلاری تجربه 
نخواهد شد. با این حال ماموریت تحقق نرخ رشد 
هشت درصدی در دستور کار برنامه ششم توسعه 
قرار گرفته است و طبق برنامه ریزی های انجام شده 
در همین دولت، ارز تک نرخی و تورم هم تک رقمی 

خواهد شد.
یکی از مهمترین ویژگی های تصمیم سازی اقتصادی 
دولت یازدهم، تمرکز بر برنامه ریزی با توجه واقعیت های 
پیش روی کشور در عرصه داخلی و بین المللی است. بر 
همین مبنا دولت توانسته طی ماه های گذشته با نفت 
میانگین 30 دلاری بخش قابل توجهی از بدهی هایی 
به جا مانده از دولت پیشین را تسویه کند. ویژگی دیگر 
این تصمیم سازی ها، استفاده از همه امکانات و ابزارهای 
اقتصادی به جای تکیه صرف بر خام فروشی نفت است. 
از بی نظیرترین اقدام های این دولت در شرایط تنگنای 
مالی بی سابقه، انعقاد قراردادهای مهم خرید هواپیما از 
شرکت »ایرباس« و همکاری با »پژو سیتروئن« فرانسه 
بود که سبب ساز احیای خط تولید بنگاه های داخلی 

خواهد شد.

به دنبال مذاکرات طولانی و پیچیده هسته ای، برنامه 
جامع اقدام مشترک یا همان »برجام« از دل مذاکرات 
موفق تیم دیپلماتیک ایران با کشورهای 1+5 حاصل 
و سپس اجرایی شد و به این ترتیب ایران توانست 
پس از لغو تحریم ها وارد بازار جهانی شود. تنها چند 
روز از اعلان اجرای رسمی برجام گذشته بود که سفر 
سیاسی- اقتصادی رییس جمهوری به همراه هیات 
بلندپایه از مقام ها و کارشناسان حوزه های گوناگون به 
اروپا انجام شد. در جریان این سفر، چند قرارداد و تفاهم 
نامه اقتصادی از جمله قرارداد خرید هواپیما از ایرباس، 
همکاری با پژو برای تولید خودرو در ایران و فروش نفت 

به شرکت »توتال« منعقد شد.
هر چند این قراردادهای برد- برد با شرکت های بزرگ 
تولیدکننده و از همه مهمتر ورود فناوری و دانش روز 
به کشور طی سال های گذشته در اقتصاد ایران کم 
نظیر بوده است اما عده ای با حمله به دولت و طرح 
انگاره هایی نظیر ادامه واردات گسترده در شرایط نفت 
30 دلاری، دستاوردهای اخیر دولت به ویژه در زمینه 
تجارت و همکاری با قدرت های اقتصادی را زیر سوال 
بردند و هشدار دادند ایران از این پس به بازار کالاهای 
کپی شده خارجی تبدیل می شود و پول نفت و 

پول های آزاد شده کشورمان پس رفع تحریم ها صرف 
خرید کالاهای خارجی و رونق اقتصاد اروپا خواهد شد.

رییس  روحانی«  »حسن  که  است  حالی  در  این 
جمهوری کشورمان شامگاه سه شنبه سیزدهم بهمن 
ماه در گفت وگوی زنده تلویزیونی با مردم که از شبکه 
اول سیما پخش شد تاکید کرد حتی یک دلار هم برای 
وارد کردن هواپیما به کشور استفاده نمی شود و قرار 
نیست پول نفت خرج این قراردادها شود. بعد از برجام 
خطری که وجود دارد این است که به شیوه سابق 
بازگردیم. شیوه سابق این بود که نفت می فروختیم 
و با پول نفت آنچه می خواستیم کالاهای مصرفی و 

کالاهای دیگر را وارد می کردیم.
به گفته رییس جمهوری شاید در کنار تهدید کاهش 
قیمت نفت بتوان یک فرصت را هم دید؛ ما از اعتیاد 
خطرناک و وابستگی کامل اقتصاد به نفت گام به گام 

در حال فاصله گرفتن هستیم. 
دولت قبل با نفت بالای 100 دلار بیش از سه هزار 
طرح نیمه تمام با پیشرفت فیزیکی بین صفر تا 90 
درصد را به جای گذاشت. دولت یازدهم اما با دلار 
میانگین 30 دلار با راهکار تقویت بخش خصوصی و 
استفاده از سرمایه های خارجی به همراه ورود فناوری 

روز، در حال اجرای طرح های عمرانی نیمه تمام با 
توجیه اقتصادی است. به رغم اینکه تعداد قراردادهای 
همکاری با شرکت های خارجی برای انجام طرح های 
نیست  قرار  اما  یابد  می  افزایش  ایران  در  گوناگون 
واردات همراه  واردات، حتی  نفتی خرج  درآمدهای 
با فناوری های روز شود. طبق سیاست های صریح و 
روشن دولت که بخشی از آن در برنامه بودجه سال 
1395 و افزایش بودجه عمرانی نمود پیدا کرده، قرار 
است درآمدهای نفتی صرف طرح های زیرساختی و 

عمرانی کشور شود.
به گزارش گروه پژوهش و تحلیل خبری ایرنا؛ در 
حالی که بسیاری از منتقدان مدعی اند خرید 118 
فروند هواپیمای ایرباس نو از فرانسه به معنای خروج 
ارز حاصل از درآمدهای نفتی است ولی در پیش نویس 
قرارداد ایرباس به طور شفاف بیان شده که اقساط 
قرارداد 10.5 میلیارد دلاری طی مدت 16 سال و از 
محل فروش بلیت این ناوگان جدید پرداخت می شود. 
همچنین خرید این تعداد هواپیمای نو بدون پرداخت 
حتی یک دلار و با تامین مالیِ )فینانس( خود شرکت 
تولیدکننده هواپیما انجام خواهد گرفت. افزون بر آن، 
تضمین بیمه فرانسوی با رعایت پیش شرط های ایران 
مبنی بر افزایش فرکانس پروازی و افتتاح مسیرهای 
جدید، این قرارداد را به تاریخی ترین قرارداد نوسازی 
ناوگان هوایی ایران تبدیل کرده است؛ قراردادی که 
علاوه بر سودآوری اقتصادی، از پذیرش قدرت ایران 
نزد جهان حکایت دارد. به تعبیر وزیر راه و شهرسازی 
کشورمان قرارداد با ایرباس یک قرارداد تجاری نیست 
بلکه این قرارداد نشان دهنده این است که دنیا قدرت 

ایران را پذیرفته است.
آنچه گفته شد نمونه ای از سیاست ورزی هایی است 
که می توان در تصمیم سازی های اقتصادی به کار برد. 
این در حالی است که طی سال های گذشته هر گونه 
برنامه ریزی اقتصادی و اجرای آن در گروی تامین 
مالی از طریق درآمدهای نفتی قرار می گرفت. اکنون 
با توجه به فرصت ایجاد برای بهره گیری از امکانات 
اقتصادی نظیر فاینانس یا جلب سرمایه گذاری های 
بهای  فاحش  افت  شرایط  نیز  و  خارجی  و  داخلی 
نفت، زمینه هایی مساعد برای رهایی اقتصاد کشور از 
قید و بندهای نفتی فراهم شده و دولت یازدهم را در 
ابتدای مسیری قرار داده که به رغم دشواری و فراز و 
نشیب های بسیار، به آینده ای روشن و اقتصادی بدون 

نفت منتهی خواهد شد.

خیز به سوی رستاخیز اقتصاد غیرنفتی

رئیس مجلس شورای اسلامی :

اقدام مهم سال 94 به ثمر نشستن برجام   بود
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: اقدام بسیار مهمی که امسال صورت گرفت، به 
نتیجه رسیدن پرونده هسته ای بود که پس از مطالعات دقیق و کار کارشناسی بسیار به 

ثمر نشست. 
علی لاریجانی عصر یکشنبه در همایش »فرصت های سرمایه گذاری در پسا برجام« در 
قم افزود: در سال جاری سختی ها و فشار زیادی در بخش صنعت و معدن مشهود بود، 
اما شاهد به ثمر رسیدن برجام در کشور بودیم که امیدواریم در این عرصه بسیار راهگشا 
باشد. وی با اشاره به اظهار مخالفت برخی افراد با برجام، تصریح کرد: من معتقدم مذاکرات 
هسته ای با کشورهای غربی به درستی انجام شد و نظام در این رابطه تصمیم مناسبی 
اتخاذ کرد که در همین راستا بیش از 30 جلسه مفصل برای بررسی نقاط قوت و ضعف 
برگزار شد تا سازوکارهای درست را مشخص کنیم. نماینده مردم قم در مجلس شورای 
اسلامی با بیان اینکه ممکن است در تاکتیک ها کمی پس و پیش شده باشد، اظهار داشت: 
ایران در زمینه غنی سازی، تحقیق و توسعه و ورود به بازار مبادلات هسته ای در مقابل 
پذیرش برخی محدودیت ها که هیچ خسارتی به دانش هسته ای کشور وارد نمی کند، به 

اهداف خود دست یافت. 
وی با بیان اینکه اکنون باید از فضای باز پس از برجام به خوبی بهره مند شویم، گفت: 
باید جذب سرمایه گذاران در جهت افزایش تولید و صادرات در کشور را بررسی کرده و 
بخشی از قوانین که برای تسهیل در کسب و کار موانعی ایجاد کرده اند، به دقت شناسایی 
و برای تصویب قوانین بهتر به مجلس شورای اسلامی منتقل کنیم. لاریجانی، عزتمندی 
و سربلندی جمهوری اسلامی ایران در منطقه و جهان را منوط به بهبود و ارتقاء وضعیت 
اقتصادی کشور عنوان کرد و افزود: امروز شرایط اقتصادی کشور نسبت به سایر عرصه ها 
ضعف هایی دارد که در این زمینه باید ساختارهای درونی کشور همگرا شده و با کسب 
نظرات مشورتی بخش خصوصی، به اقتصاد زاینده دست یابیم.وی با بیان اینکه برای کاهش 
نرخ تسهیلات بانکی برای صنعتگران و تولیدکنندگان، باید معوقات بانکی تعیین تکلیف 
شده و با شیب ملایم این نرخ را کاهش دهیم، خاطرنشان کرد: موانع پیش روی صادرات 

و رونق کسب و کار در کشور باید احصاء و برچیده شود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد:

حضور یک سرمایه گذار نفتی در منطقه
 ویژه اقتصادی سلفچگان 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: با به ثمر رسیدن برجام و لغو 
تحریم ها، بیش از 30 درصد از قیمت تمام شده تولید کالاها و محصولات کاهش می یابد.

  ذاکری در همایش »فرصت های سرمایه گذاری در پسا برجام« در قم  اظهارداشت : 
در دوران تحریم، کالاهای ایرانی به دلیل قیمت بالای تمام شده، جنبه رقابتی و بازارهای 
جهانی خود را از دست داده بودند که امیدواریم در فضای جدید پیش رو این مشکل 

برطرف شود. 
وی با بیان اینکه در دوران پسا برجام فضای خوبی برای جذب سرمایه گذاران در کشور 
بوجود آمده است، اظهار داشت: حضور هیات های اقتصادی خارجی در ایران با هدف 
جذب سرمایه گذاری است و نه افزایش واردات و به طور حتم همه مسئولان در این رابطه 

توجه و دقت نظردارند. 
ذاکری در ادامه، از حضور یک سرمایه گذار نفتی در منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان خبر 
داد و گفت: استان قم دارای ظرفیت ها و مزیت های بسیار مناسبی در حوزه های گوناگون 
اقتصادی است که می تواند به خوبی در اختیار سرمایه گذاران قرار بگیرد.وی بر ضرورت 
راه اندازی و سرمایه گذاری در شهرک های چاپ و نشر و فناوری اطلاعات استان تاکید 
کرد و گفت: در استان قم بیش از دو هزار واحد صنعتی و 137 معدن فعال وجود دارد و 
وجود معادن طلا و دریاچه نمک در استان از جمله فرصت های ارزشمند سرمایه گذاری 
است. ذاکری با اشاره به مراحل تهیه نقشه یک در 25 هزار استان قم و تدوین 147 اولویت 
سرمایه گذاری در استان، خاطرنشان کرد: صنایع فرش دستباف، مبل، کفش و سنگ از 
جمله صنایع دارای مزیت در استان است که باید دغدغه ها در این حوزه ها را با همت و 

تلاش مضاعف برطرف کنیم. 

رئیس اتاق بازرگانی استان قم خواستار شد :

یکسان سازی تعرفه های گمرکی برای 
جلوگیری از قاچاق کالا

رئیس اتاق بازرگانی ، صنایع ، معادن و کشاورزی  استان قم گفت: برای ورود فناوری های 
جدید به کشور و تولید محصولات با کیفیت و در نتیجه رقابتی کردن تولیدات داخلی، 
می توانیم به دنبال سرمایه گذاری های مشترک خارجی و همچنین تاسیس بانک های 

خارجی در کشور باشیم.
ابوالفضل خاکی در همایش »فرصت های سرمایه گذاری در پسا برجام« با حضور 
رئیس مجلس شورای اسلامی و جمعی ازمسئولان اجرایی و فعالان اقتصادی استان قم ، 
برضرورت بهره مندی از فضای مناسب بوجود آمده در دوران پسا برجام تاکید کرد وافزود: 
امروز مسئولان باید حمایت همه جانبه ای از تولیدکنندگان و صنعتگران کشور جهت رشد 

اقتصادی و حضور موثر در بازارهای خارجی داشته باشند.
 وی با بیان اینکه با تقسیط بدهی و تامین سرمایه در گردش واحدهای تولیدی و صنعتی 
می توانیم برخی واحدهایی که تعطیل و یا نیمه فعال شده اند دوباره فعال کنیم، اظهار 
داشت: تسهیل در جذب سرمایه گذاری و فراهم آوردن زمینه برای گسترش صادرات، 

مسائل بسیار مهمی است که باید با جدیت پیگیری شود. 
وی در پایان خواستار معافیت های بیمه ای و مالیاتی برای فعالان صنعتی و اقتصادی در 
جهت ایجاد اشتغال و رشد تولید در کشور شد و گفت: یکسان سازی تعرفه های گمرکی 
برای جلوگیری از قاچاق کالا به کشور که متاسفانه در سال های اخیر افزایش یافته است، 

بسیار مهم است. 

 در حال حاضر قیمت تمام شده تولید برق در کشور بدون در نظر گرفتن هزینه سوخت 
حدود 100 تومان است و مصرف کننده فقط 60 تومان از این مبلغ را پرداخت می نماید. بنابر 
اطلاعات آمار تفصیلی صنعت برق در سال 93 حدود 270 میلیارد کیلووات ساعت برق در 
کشور تولید شده است که اگر این مقدار را در تفاوت قیمت تولید برق و هزینه پرداخت شده از 
سوی مردم ضرب کنیم تنها در سال 93 به میزان 11 هزار میلیاردتومان معادل 4ماه پرداخت 

یارانه نقدی از سوی دولت، به صنعت برق یارانه تعلق گرفته است. 
تعرفه های فعلی برق به گونه ای است که مشترکین پرمصرف یارانه پنهان بیشتری را 
دریافت می کنند. در صورت اصلاح تعرفه های برق می توان علاوه بر رفع مشکل کسری بودجه 

هدفمندی یارانه ها، سالانه حدود 1700 میلیارد تومان درآمد عاید دولت نمود.
قانون هدفمندی یارانه ها برای دستیابی به اهداف مهمی نظیر صرفه جویی در مصرف 
حامل های انرژی، رفع مشکلات زیست محیطی، بهبود شاخص های توزیع درآمد، حذف 
قاچاق فرآورده های نفتی، حذف واردات فرآورده های نفتی وصرفه جویی ارزی ناشی از آن به 
اجرا درآمد است. مطابق این قانون شانزده قلم کالا و خدمات مشمول حذف یارانه و عرضه به 
قیمت بین المللی می شوند و در مدت پنج سال یارانه کالاهایی چون بنزین، گازوئیل، گاز، نفت، 
برق، آب، گندم، شکر، برنج، روغن و شیر حذف شده و آن ها با قیمت بازارهای منطقه خلیج 
فارس عرضه می شوند. ایران در سال 2012 بالغ بر 82 میلیارد دلار یارانه پرداخت کرده است 
که 40درصد آن به مصرف فراورده های نفتی، 36 درصد به مصرف گاز طبیعی و 21 درصد 
به مصرف برق اختصاص یافته است. شیوه نادرست اجرا و پرداخت یارانه موجب شده است 
که تمام منابع حاصل از افزایش قیمت ها به پرداخت نقدی تعلق گیرد و هر ماه برای پرداخت 
یارانه از دستگاههای دولتی مبالغ کلانی به منظور جبران کسری قرض گرفته شود. یکی از 
مهم ترین حوزه هایی که اجرای قانون هدفمند کردن یارانه ها در آن با روشی نادرست اعمال 

شد، تعرفه گذاری برق بوده است.
به گزارش ایلنا؛ متاسفانه در دولت یازدهم 2 مرتبه تعرفه های برق به شیوه های نامناسبی 
تغییر کرد. یکبار در اسفند سال 92 تعرفه های برق برای تمام پلکان های مصرف برق 24 درصد 

افزایش یافت و بار دیگر در اسفند سال 93 تعرفه های برق برای تمام پلکان های مصرف برق 
10درصد افزایش یافت یکسان در نظر گرفتن افزایش تعرفه های برق برای تمام پلکان های 
مصرف، سیاستی نادرست در قیمت گذاری محسوب می شود که باعث شده پلکانهای بالای 
مصرف برق، انگیزه ای برای رعایت الگوی مصرف برق نداشته باشند. در حال حاضر قیمت تمام 
شده تولید برق در کشور بدون در نظر گرفتن هزینه سوخت حدود 100 تومان است و مصرف 
کننده فقط 60 تومان از این مبلغ را پرداخت می نماید. بنابر اطلاعات آمار تفصیلی صنعت برق 
در سال 93 حدود 270 میلیارد کیلووات ساعت برق در کشور تولید شده است که اگر این 
مقدار را در تفاوت قیمت تولید برق و هزینه پرداخت شده از سوی مردم ضرب کنیم تنها در 
سال 93 به میزان 11 هزار میلیاردتومان معادل 4ماه پرداخت یارانه نقدی از سوی دولت، به 
صنعت برق یارانه تعلق گرفته است. این بدان معنا است که اگر مشترکی مصرف برق بیشتری 
داشته باشد، یارانه بیشتری به او تعلق خواهدگرفت که خلاف عدالت و الگوی مصرف انرژی 
است. در تمام دنیا نظامی هوشمندانه را برای تعرفه گذاری قیمت حامل های انرژی وضع 
کرده اند. این نظام به منظوراصلاح الگوی مصرف انرژی در بخش های مختلف و به خصوص 
بخش خانگی اعمال شده است. در این روش، هزینه مصرف متناسب با میزان افزایش آن بالا 
می رود و در اینصورت مصرف بیشتر با یارانه بیشتری همراه نمی شود ومشترکین پرمصرف به 

جای عموم مشترکین در کانون افزایش هزینه قرار می گیرند.
در این الگو، میزان مشخصی از هر حامل انرژی به عنوان »الگوی مصرف مجاز« تعریف 
می کند و هزینه مصرف کمتر از الگو، ارزان تر تعیین می شود. با عبور مصرف از مقدار الگو، قیمت 
به صورت ناگهانی افزایش می یابد تا مشترکین پرمصرف با پرداخت هزینه واقعی انرژی، رفتار 

خود را اصلاح کنند و فشار افزایش قیمت نیز از عموم مردم برداشته شود.
محاسبات نشان داده است که در صورت استفاده از روش های هوشمند تعرفه گذاری برق 

سالانه 1700 میلیارد تومان به درآمدهای دولت افزوده می گردد.
پیشنهاد می شود تعرفه های برق به گونه ای تنظیم گردد که یارانه پنهان کمتری به مشترکین 

پرمصرف تعلق گیرد و یارانه ناعادلانه ای که در این حوزه پرداخت می شود حذف شود.

بررسی های صورت گرفته از سوی بانک مرکزی نشان 
می دهد با وجود رکود شدید بازار مسکن و کاهش متوسط 
قیمت خرید و فروش مسکن در بسیاری از استان ها، سهم 
هزینه مسکن در سبد خانوار در دهه اخیر افزایش یافته است .

 افزایش سهم هزینه های مسکن در سبد هزینه های خانوار 
را می توان به افزایش قابل توجه اجاره بها در دوره رکود شدید 
خرید و فروش در بازار مسکن دانست چرا که بانک مرکزی 
برای انجام محاسبات مربوط به هزینه های خانوار، نسبت به 
تبدیل بهای مسکن های ملکی به اجاره ای و منظور کردن آن 

در سبد هزینه های خانوار اقدام می کند . 
 به گزارش خبرآنلاین؛ سهم مسکن ، آب و برق و سایر 
سوخت های مربوط به این حوزه در حالی در سال گذشته 
34.5 درصد از کل هزینه های خانوار را به خود اختصاص داد 
که برآوردها نشان می دهد سهم این حوزه در سبد ایرانیان 
بالاست . در واقع قرار گرفتن هزینه خوراکی و آشامیدنی در 
کنار مسکن نزدیک به 60 درصد از هزینه های خانوار ایرانی را 
در بر می گیرد . این بدان معناست که خانوار ایرانی برای سایر 
حوزه ها قدرت مانور کمتری دارد . هزینه خوراکی و آشامیدنی 
در سبد خانوار در سال گذشته معادل با 25.4 درصد برآورد 

شده است . 
مسکن را می توان مهمترین کالای سرمایه ای در سبد 
خرید ایرانیان دانست . در حقیقت بالا بودن قیمت مسکن 
نسبت به قدرت خرید ایرانی سبب شده است مسکن عصاره 
کار و تلاش ایرانیان باشد . بررسی های بانک مرکزی نشان 
می دهد مسکن در سال گذشته به طور متوسط برابر با 10 
میلیون و 990 هزار تومان برای ایرانی ها هزینه داشته است . 

این بدان معناست که به طور متوسط هر خانوار در ماه کمی 
کمتر از یک میلیون تومان صرف تامین مسکن خود کرده 
است . بالاترین سهم مسکن در سبد هزینه ای خانوار به سال 

1392 مربوط است . 
در این سال سهم مسکن از سبد هزینه ای به 35.3 درصد 
رسید . پیش از این در سال 1387 ، دوره ای که قیمت ها 
افزایشی قابل توجه را تجربه کرده بودند نیز این رقم در 

محاسبات بانک مرکزی به دست آمد. مقرر بود با اجرای طرح 
مسکن مهر بحران مسکن در ایران برای همیشه رفع شود اما 
این طرح در عمل نتوانست اهداف مجریان و طراحانش را 
براورده کند و بررسی ها نیز نشانگر آن است که در سال های 
پیش رو مسکن های مهر با تبدیل زودهنگام به بافت های 
فرسوده می توانند زمینه ساز بحران های تازه ای در اقتصادی 

ایران باشند . 

به رغم استمرار مشکلات صنعت معدن کاری جهانی، ذخایری مانند روی، مس، طلا و سایر 
مواد معدنی ایران با برداشته شدن تحریمهای غربی سرمایه گذاران بین المللی را وسوسه 

کرده است.
 با اینهمه توسعه صنعت معدن ایران زمان خواهد برد و مشکلات موجود بر سر راه 
سرمایه گذاری باید رفع شوند. افت قیمت فلزات و ابهام درباره همکاری با دولت که تقریبا همه 
معادن کشور را تحت کنترل دارد به معنای این است که بسیاری از شرکتهای معدنی خارجی 

برای امضای قرارداد با ایران عجله نخواهند کرد.
از  توافقنامه هایی امضا شده و سایر شرکتهای خارجی در هفته های پس  اینهمه  با   

برچیده شدن تحریمهای هسته ای به بررسی ورود به بخش معدن و فلزات ایران پرداختند.
مواد  و همچنین  نشده جهان  برداری  بهره  روی  بزرگترین ذخایر  از  یکی  که  ایران   
معدنی دیگری دارد، از زمان امضای توافق هسته ای مقدماتی در سال گذشته برای جذب 
سرمایه گذاران خارجی تلاش کرده است.  سازمان دولتی ایمیدرو در یک کنفرانس معدنی 
استرالیایی که نوامبر گذشته برگزار شد اعلام کرده بود صنعت معدن تا سال 2025 به 20 
میلیارد دلار سرمایه گذاری نیاز دارد.  به گفته نیل پاسمور، مدیرعامل شرکت "هانام اند 
پارتنرز"، ایران دارای ذخایر معدنی در کلاس جهانی است که تاکنون از سرمایه گذاران پنهان 
مانده اما ما در عمق یکی از تاریک ترین و وخیم ترین دوران صنعت معدن کاری جهانی هستیم. 
افت قیمتهای کالا به شرکتهای معدنی بین المللی ضرر زده و آنها را وادار کرده به فروش 
دارایی ها، کاهش سود سهام پرداختی و کاهش سرمایه گذاری برای حفظ نقدینگی اقدام کنند 

اما بعضی از قراردادها با ایران همچنین انجام می شوند.
 به گفته مدیرعامل شرکت انگلیسی "هانام اند پارتنرز"، در مدت شش تا 12 ماهی که به نظر 
می رسید تحریمها برداشته خواهند شد کارهایی انجام شد و اکنون که تحریمها رفع شده اند 

روند کار تسریع شده است.  شرکت آلومینیوم نالکوی هند ماه گذشته اعلام کرد گروهی را 
برای بررسی ساخت یک کارخانه به ارزش حدود دو میلیارد دلار به ایران اعزام خواهد کرد و 

شرکت دولتی "کی آی او سی ال" ساخت یک مجتمع گندله سنگ آهن را بررسی می کند.
 سایر شرکتها از ایتالیا، چین و کره جنوبی قراردادهایی را امضا کرده یا درصدد امضای 

قرارداد هستند. 
اما نالکو اعلام کرده برای ساخت کارخانه آلومینیوم پایگاه های احتمالی در قطر و عمان را 

مورد بررسی قرار خواهد داد که تردید در میان سرمایه گذاران احتمالی را بارز می کند.
 سخنگوی غول معدنی ریوتینتو که پیش از این در پروژه طلای ساریگونی در ایران حضور 
داشت، اعلام کرده تیم اکتشاف این شرکت کاری در خصوص فعالیت در این کشور کاری انجام 
نداده است.  مارک باریستو، مدیرعامل راندگولد ریسورسز که تجربه فعالیت در مناطق پرریسک 

آفریقا را داشته است، اعلام کرده این شرکت قصد فعالیت در ایران را ندارد.
 با اینهمه تحلیلگران اظهار می کنند حتی اگر توسعه صنعت معدنکاری ایران سالها به طول 
بینجامد، هزینه های پایین انرژی، این کشور را یکی از بازیگران در خور توجه در صمعت فلزات 
جهانی خواهد ساخت. پروژه مهدی آباد ایران یکی از بزرگترین ذخایر روی جهان است که 
پیش از این قرار بود توسط شرکت یونیون ریسورسز استرالیا اجرا شود و تولید سالانه آن 300 
هزار تن پیش بینی شده بود. ایران 68 نوع ماده معدنی شامل سنگ آهن، زغال سنگ، طلا و 

مس دارد و مجموع ذخایر معدنی این کشور به 43 میلیارد تن می رسد.
 علاوه بر اینکه ایران به عنوان یک تولیدکننده معدنی رشد می کنند، جمعیت 80 میلیون 
نفری این کشور هم به رشد تقاضای جهانی برای فلزات کمک خواهند کرد زیرا از دو دهه قبل 
که روسیه پس از فروپاشی اتحادیه جماهیر شوروی به سیستم تجارت جهانی پیوست، ایران 

بزرگترین اقتصاد جهان است که به این سیستم بازمی گردد. 

جبران کسری بودجه هدفمندی یارانه با اصلاح تعرفه برق 

سهم مسکن در سبد هزینه های خانوار؛
 هزینه مسکن کدام سال بیشترین افزایش را داشت؟ 

غول های معدنی به ایران می آیند
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 در یک خبرگزاری پرتغالی

انتشار متن استعفانامه کی روش به کفاشیان

متن استعفانامه سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان به رئیس فدراسیون فوتبال ایران در 
یک خبرگزاری پرتغالی منتشر شد.

کارلوس کی روش از سمت سرمربیگری تیم ملی ایران استعفا داد، چون معتقد است که 
شرایط مناسبی برای صعود این تیم به دوره بعدی جام جهانی وجود ندارد.

متن استعفانامه کی روش به رئیس فدراسیون فوتبال ایران که توسط خبرگزاری »لوسا« 
پرتغال منتشر شد، به این شرح است: »با توجه به بدتر شدن شرایط کاری موجود و عمل 

نشدن به تعهدات، هدف مان یعنی صعود به جام جهانی 2018 در معرض خطر است«.
بر اساس گزارش »لوسا« کی روش درخواست کرده که قراردادش با موافقت طرفین در 

تاریخ 30 آوریل 2016 )11 اردیبهشت 95( فسخ شود.
در ادامه استعفانامه کی روش آمده است: »مسئولیت من به عنوان سرمربی تیم ملی 
ایران، فراتر از واقعیت تمرین دادن تیم رفته است. ادامه کار البته برای من آسان است، 
ولی وجدانم مرا وادار به ترک این پست )سرمربیگری تیم ملی ایران( و هشدار به مسئولان 
)فدراسیون فوتبال ایران( می کند«. در ادامه استعفانامه سرمربی پرتغالی تیم ملی کشورمان 
که معتقد است رفتن او کمک به گشایش منابع منجر خواهد شد، می خوانید: »می بینم که 
حضور من مانعی برای فدراسیون فوتبال ایران برای رسیدن به منابع مورد نیازش جهت 
آماده سازی بهینه تیم است، منابعی که ما برای ادامه پروژه مان به عنوان یکی از شروط توافق 
کرده بودیم«. بر اساس گزارش خبرگزاری »لوسا«، کی روش که از سال 2011 هدایت 
تیم ملی فوتبال ایران را به عهده دارد و این تیم را به جام جهانی 2014 برزیل رساند، برای 

جلوگیری از بروز هرگونه شایعه ای، بیانیه ای منتشر نکرده است.

سرپرست باشگاه پرسپولیس:

برای قهرمانی باید بیشتر تلاش کرد؛
سرپرست باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه این تیم در حال پیشرفت است گفت: البته با 
توجه به حضور تیم های پرقدرت استقلال، سپاهان، تراکتور و ذوب آهن باید برای قهرمانی 

تلاش بیشتری داشته باشیم.
 علی اکبر طاهری در حاشیه مراسم واگذاری دو ورزشگاه به استقلال و پرسپولیس با 
بیان این مطلب افزود: به اعتقاد من امروز)26بهمن(روز خوبی است و یک اتفاق بزرگ برای 
فوتبال ایران خواهد بود که دو باشگاه مردمی فوتبال ایران صاحب ورزشگاه می شوند و این 

می تواند به فوتبال ملی ما کمک شایانی داشته باشد.
وی با توجه به ساختاری که این دو ورزشگاه دارند، تاکید کرد که از آنها می توان در 

زمینه های مختلف ورزشی برای موفقیت دو تیم سرخابی استفاده کرد.
سرپرست باشگاه پرسپولیس در ادامه خاطرنشان کرد: تمام تلاش خود را انجام خواهیم 

داد تا بازیکنان بتوانند با آرامش کامل در این ورزشگاه به تمرین بپردازند.
طاهری در پاسخ به این سوال که آیا با توجه به بعد مسافت، بازیکنان راضی می شوند 
در این ورزشگاه تمرین کنند گفت: باید برای این کار برنامه ریزی و تقسیم بندی کنیم 
تا بازیکنان پایه و بزرگسالان ما بتوانند به راحتی تمریناتشان را انجام دهند. وی در پاسخ 
به این سوال که آیا برای فصل آینده با شجاع خلیل زاده و چند بازیکن دیگر صحبت 
کرده اید یا خیر تصریح کرد: نه می توانم تایید کنم و نه تکذیب؛ اما اجازه دهید فصل تمام 
شود و در این خصوص صحبت کنم. سرپرست باشگاه پرسپولیس در پایان و در پاسخ به 
این سوال که با روندی که پرسپولیس پیش گرفته در پایان فصل می تواند قهرمان شود 
خاطرنشان کرد: قلبا دوست دارم پرسپولیس قهرمان شود اما با توجه به تیم های پرقدرتی 
مثل استقلال، سپاهان، تراکتور و ذوب آهن باید تلاش بیشتری برای این کار انجام دهیم.

مدیر عامل باشگاه استقلال:

 استقلال و پر سپولیس
 دو رکن فوتبال ایران هستند

مدیر عامل باشگاه استقلال می گوید روز 26 بهمن روز فراموش نشدنی برای فو تبا ل ایران 
به حساب می آید.

 بهرام افشارزاده در مراسم بهره برداری از مجموعه ورزشی دو ورزشگاه امام رضا )ع( و 
شهید کاظمی به دو باشگاه استقلال و پر سپولیس، گفت: 26 بهمن روز فراموش نشدنی 
برای فو تبا ل ایران محسوب می شود. این اتفاق میمون به همت وزیر ورزش و جوانان و 
شهردار تهران رخ داده و دو تیم استقلال و پر سپولیس دو رکن فو تبا ل ایران صاحب زمین 
شده اند. او افزود: امید است که اعطای ورزشگاه ها به دو باشگاه استقلال و پر سپولیس 
سرآغاز بیدار شدن فو تبا ل ایران و لیگ پایه ها باشد. ما تلاش می کنیم تا با استفاده از این 

امکانات به پرورش بازیکنان و جوانان بپردازیم.
مدیر عامل باشگاه استقلال در ادامه صحبت های خود، ا ضافه  کرد : دو باشگاه استقلال و 
پر سپولیس سرمایه های فو تبا ل ایران هستند و قطعا توجه به آنها می تواند به فو تبا ل کشور 
کمک کند. مطمئنا با استعدادیابی و پرورش استعدادها این دو باشگاه می توانند به ورزش 

مردم خدمت کنند و یادگار بزرگی از خود بر جای بگذارند.
افشارزاده در ادامه با اشاره به حامیان باشگاه نیز گفت: در حال  حاضر هو اد ا ران مالک 
باشگاه استقلال هستند و حداقل آنها احساس مالکیت بیشتری دارند. ما با کمک حامیان 
مالی مان تلاش می کنیم تا مشکلات را برطرف کنیم و در این راه هو اد ا ران می توانند خیلی 
به ما کمک کنند. بهرام افشارزاده، مدیر عامل باشگاه استقلال اظهاراتش را با ذکر آیه " 

قُواْ " به پایان رساند. واَعْتَصِمُواْ بحَِبْلِ اللّهِ جَمِیعًا ولَاَ تفََرَّ

در جمع خبرنگاران مطرح شد؛

خوشحالی برانکو از واگذاری 
ورزشگاه اختصاصی به پرسپولیس

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در مراسم اهدای ورزشگاه اختصاصی به دو باشگاه بزرگ 
پایتخت گفت: از این اتفاق خوشحالم و امیدوارم هرچه زودتر پرسپولیس تمرینات خود را 

در ورزشگاه شهید کاظمی شروع کند.
 برانکوایوانکوویچ در حاشیه مراسم اهدای ورزشگاه اختصاصی به دو باشگاه پرسپولیس 
و استقلال در جمع خبرنگاران گفت: از اینکه به این مراسم دعوت شدم واقعاً خوشحال 

هستم. این یک اتفاق بزرگ برای پرسپولیس است و واقعاً رضایت دارم.
وی اضافه کرد: اینکه استقلال و پرسپولیس دارای مکان های مشخصی شدند و کارهای 
خود را در آنجا انجام می دهند، خوشایند است و می تواند یک کمک موثر به فوتبال ملی 
محسوب شود. برانکو همچنین گفت: امیدوارم هرچه زودتر پرسپولیس تمرینات خود را 
در این ورزشگاه شروع کند تا با امکانات بهتری بتوانیم کارهای آماده سازی را پی بگیریم.

مظلومی: 

باید این ورزشگاه ها را به تایید AFC برسانیم
سرمربی استقلال معتقد است برای برگزاری دیدارهای این تیم در ورزشگاه امام رضا )ع( 

باید این ورزشگاه به تایید AFC برسد.
پرویز مظلومی در حاشیه مراسم واگذاری ورزشگاه امام رضا )ع( و شهید کاظمی به 
سرخابی های پایتخت، اظها ر کرد: ورزشگاه های خوبی را به این دو تیم داده اند. ورزشگاه 
امام رضا )ع( از امکانات خوبی برخوردار است، ولی باید به ایده آل هایمان برسانیم. او ا ضافه  
کرد : برای برگزاری بازی های استقلال در این ورزشگاه نیازمند افزایش کیفیت امکانات 

ورزشی و افزایش جایگاه هستیم.

یا ورزشگاه آزادی یا دستگردی؛

سایپا حاضر به بازی در ورزشگاه تختی نیست
 مدیران باشگاه سایپا اعلام کرده اند که به هیچ عنوان حاضر به بازی با پرسپولیس در 
ورزشگاه تختی نیستند. آنها می خواهند با پرسپولیس در ورزشگاه دستگردی که ورزشگاه 

خانگی خودشان است یا ورزشگاه آزادی به مصاف پرسپولیس بروند.
ظاهرا مجموعه ورزشی آزادی حاضر نیست که دو بازی استقلال و پرسپولیس در دو روز 
متوالی در این ورزشگاه برگزار شود.اصغر حاجیلو سرپرست سایپا در گفت و گو با سایپا 

این خبر راتایید کرد.

باوجود گذشت یک هفته از تخصیص بودجه کمیته ملی المپیک 
هنوز پولی به حساب فدراسیون ها واریز نشده؛ دلیل هم امتناع خزانه 
دار مستعفی از امضای چک ها به خاطر ورود سازمان بازرسی و فرار 

از »تخلف« است!
پس از ماه ها بالاخره هفته گذشته از سوی خزانه دولت بخشی از 
بودجه کمیته ملی المپیک در اختیار این کمیته قرار گرفت. البته در 
مورد رقم دقیق بودجه تخصیص داده شده به کمیته ملی المپیک 
هیچ اطلاع رسانی از سوی مسئولان مربوطه انجام نشده اما گفته 
می شود این بودجه رقمی بین 10 تا 15 میلیارد بوده که شاید به 
توجه به زمان موجود و فاصله باقی مانده تا المپیک ریو، مشکلات 
مالی فدراسیون ها، نیاز آنها به برگزاری اردوهای آماده سازی و ....  
خیلی قابل توجه نباشد اما به هر حال با این مبلغ هم باری از دوش 

فدراسیون ها برداشته می شود البته اگر به آن دسترسی پیدا کنند.
مسئولان کمیته ملی المپیک برای دسترسی سریعتر به بودجه، 
طی ماه های گذشته رایزنی های زیادی با رئیس سازمان مدیریت و 
برنامه ریزی و معاون رئیس جمهور انجام دادند و حتی تا گرفتن 
دستور مساعد وی به خزانه دولت برای تسریع تخصیص بودجه 
ورزش در کمیته ملی المپیک هم پیش رفتند با این حال و با وجود 
گذشت یک هفته از تخصیص این بودجه هنوز پولی به فدراسیون ها 

داده نشده چون چک های کمیته ملی المپیک یک امضا کم دارد!
امتناع خزانه دار مستعفی

 از امضای چک های کمیته ملی المپیک
در بخش نهم از اساسنامه کمیته ملی المپیک که مربوط به »امور 
مالی« است و در ماده 38 این بخش تاکید شده: »اسناد و تعهدات 
مالی کمیته و نیز انجام هزینه ها با امضای ثابت خزانه دار، بهمراه 
امضای رئیس و یا دبیرکل کمیته معتبر خواهد بود.«؛ این بند قانونی 
لزوم امضای خزانه دار برای رد و بدل شدن چک و دیگر اسناد مالی 

در کمیته ملی المپیک را می رساند این در حالی است کمیته ملی 
المپیک خزانه داری ندارد تا چک ها را امضا کند؛ خزانه دار مستعفی 
هم به خاطر »ورود سازمان بازرسی کل کشور« دیگر زیر بار این کار 
نمی رود. البته محمدعلی شجاعی تا همین دو سه ماه پیش با وجود 
استعفا چک های کمیته ملی المپیک را امضا می کرد - که البته 
بر همین کار به خاطر غیرقانونی بودن آن انتقاداتی وارد بود - اما 
ظاهرا سازمان بازرسی کل کشور اخیرا به این موضوع ورود کرده و 

تاکید کرده که امضای خزانه دار مستعفی پای چک های کمیته 
ملی المپیک تخلف محسوب می شود. شجاعی هم برای فرار از 
اعلام جرم بر علیه خودش، از امضای چک های کمیته ملی المپیک 
حتی در این مقطع زمانی امتناع کرده است. حالا این مسئله مشکل 
جدیدی پیش روی کمیته ملی المپیک و همچنین فدراسیون ها 
قرار داده است؛ چک های کمیته زمانی معتبر خواهد بود که امضای 
خزانه دار به عنوان امضای ثابت پای آن دیده شود در حالیکه امتناع 

خزانه دار مستعفی - که البته قانونی هم است - این اعتبار را از این 
چک ها می گیرد و همین مسئله تنگاهای مالی فدراسیون ها را با 
وجود تخصیص بودجه ادامه دار کرده است. به هر حال محمدعلی 
شجاعی خیلی پیش از این بارها در مصاحبه های خود اعلام کرده 
بود با اعلام استعفا، دیگر مسئولیتی در کمیته ملی المپیک ندارد. 
علاوه بر این و به لحاظ قانونی هم وی دیگر حقی برای امضا ندارد؛ 
پس امتناع وی برای امضا کاملا قانونی است نه امضایی که تا همین 

چندی پیش به صورت غیرقانونی انجام می شد.
کوتاهی که تبعات آن گریبانگیر فدراسیون ها شده است

محمدعلی شجاعی ششم آبان ماه و پس از نزدیک به دو سال 
حضور در کمیته ملی المپیک به عنوان خزانه دار، از این سمت 
استعفا داد اما با وجود گذشت نزدیک به چهارماه از این کناره گیری  
کردن  مشخص  حداقل  و  آن  با  رابطه  در  تصمیمی  هیچ  هنوز 
سرپرستی برای این مسئولیت گرفته نشده و  تبعات این کوتاهی 
حالا گریبانگیر فدراسیون هایی شده که المپیک ریو را در پیش دارند. 
به هر حال اساسنامه کمیته ملی المپیک هم در ماده 16 به 
صراحت اعلام کرده در شرایطی که به فعالیت هر یک از اعضای 
با کمیته ملی  آنها  پایان دوره چهارساله  از  اجرایی پیش  هیات 
المپیک »به هر دلیلی و از جمله استعفا« پایان داده شود، هیات 
اجرایی باید با تصویب دو سوم اعضا نسبت به انتخاب جایگزین موقت 
اقدام کند تا مجمع برگزار شده و انتخابات لازم برای پست مربوطه 
انجام شود. اگرچه در این ماده و در مورد استعفای اعضای هیات 
اجرایی آمده است »در صورتیکه عدم دخالت هر گونه عوامل و یا 
مقررات خارج از کمیته در رابطه با استعفای به عمل آمده محرز 
گردیده باشد«؛ اما به هر حال بعد از گذشت نزدیک به چهار ماه 
باید یک تصمیم گیری و جمع بندی در این زمینه می شد تا خود 

مسئولان مربوطه با مشکلات امروز مواجه نمی شدند.

چک های کمیته المپیک قانونی امضا نمی شوند

پول رسید؛خزانه دار نرسید

 مدیر کل ورزش و جوانان استان قم:
زمین های روباز ورزشی قم  به بهره برداری می رسد

مدیر کل ورزش و جوانان استان قم از بهره برداری از زمین های روباز ورزشی قم با حضور 
رئیس مجلس شورای اسلامی خبر داد.

حسن عابدی اظهار داشت: در راستای افزایش سرانه ورزشی قم و بهسازی و توسعه 
اماکن ورزشی در مناطق کم برخوردار، زمین های روباز ورزشی در منطقه پردیسان قم 

افتتاح می شود.
وی افزود: مراسم افتتاح و آغاز فعالیت زمین های ورزشی روباز شهرک پردیسان قم امروز با 

حضور علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار می شود.
مدیر کل ورزش و جوانان استان قم گقت: در این مراسم که سید مهدی صادقی استاندار 
قم و جمعی از مسئولان در آن حضور دارند 6 زمین روباز ورزشی در مجموعه ورزشی 

شهدای مدافع حرم در شهر پردیسان به طور رسمی به بهره برداری می رسد.
عابدی بیان کرد: این زمین های ورزشی در رشته های مختلف راه اندازی می شود و زمین 
چمن مصنوعی مینی فوتبال و زمین های روباز بسکتبال، والیبال، هندبال، اسکیت و زمین 

تنیس خاکی اماکن این فضای ورزشی را تشکیل می دهند.
وی عنوان کرد: هزینه ساخت این مجموعه روباز بیش از یک میلیارد تومان بوده  و در 
فضایی بیش از 14 هزار متر مربع ساخته شده و فضای مناسبی برای ورزش در اختیار 

ساکنان منطقه پرجمعیت پردیسان قم قرار می دهند.
مدیر کل ورزش و جوانان استان قم تصریح کرد: اولویت اداره کل ورزش و جوانان استان 
قم به عنوان تابعی از وزارت ورزش و جوانان، تکمیل، نوسازی و بهسازی پروژه های ورزشی 
موجود و در دست اقدام است و بر همین اساس تلاش کرده ایم پروژه های نیمه تمام یا 

نیازمند اصلاح و نوسازی را در اولویت برنامه های عمرانی قرار دهیم.

سرپرست تیم فوتبال جوانان صبای قم:

صبای قم صدر جدول مسابقات جوانان کشور را 
از دست داد

سرپرست تیم فوتبال جوانان صبای قم گفت: صبای قم صدر جدول مسابقات جوانان 
کشور را از دست داد اما این تیم کماکان مدعی نخست صعود از مرحله گروهی این 

مسابقات است.
علی اصغر زرگر اظهار داشت: تیم فوتبال صبای قم امسال نماینده قم در لیگ دسته 
اول فوتبال جوانان کشور است و تا پایان هفته نخست از دور برگشت مرحله گروهی این 

مسابقات در رده دوم جدول قرار گرفته است.
وی افزود: تیم جوانان صبای قم از ابتدای مسابقات تا پایان نیم فصل در صدر جدول 
قرار داشت اما شکست اخیر این تیم در بابل برابر تیم فوتبال بهار نارنج این شهر سبب شد 

صبا صدر جدول را از دست بدهد و پس از نماینده خراسان رضوی در رده دوم بایستد.
سرپرست تیم فوتبال جوانان صبای قم گفت: صبا این هفته در بابل 2 بر یک به تیم 
بهار نارنج این شهر باخت در حالی که در 2 بازی خود پیش از دیدار در بابل نیز موفق به 
کسب پیروزی نشده و یک شکست برابر دانش فریدونکنار و یک تساوی برابر پارس خلیج 

خودروی تهران کسب کرده است.
زرگر بیان کرد: با وجود اینکه با فاصله 2امتیازی پس از تیم استعداد بر تر مشهد در 
جایگاه دوم جدول هستیم اما این فاصله قابل جبران است زیرا صبا یک بازی عقب افتاده 
با تیم پدیده ساری دارد که به دلیل نامساعد بودن شرایط آب و هوایی در ساری برگزار نشد 

و صبا کماکان مدعی نخست صعود از مرحله گروهی این مسابقات است.
وی عنوان کرد: صبا در گروهی 7 تیمی قرار گرفته است که در آن تیم های دانش 
فریدونکنار، پدیده ساری، پارس خلیج خودروی تهران، مدرسه عالی حرفه ای بابک مشهد، 
بهار نارنج بابل و استعداد بر تر مشهد حضور دارند و 2 تیم از این جمع به مرحله بعد 

صعود می کنند.
سرپرست تیم فوتبال جوانان صبای قم تصریح کرد: دیدار بعدی صبا در لیگ دسته اول 
جوانان کشور روز شنبه اول اسفند در ورزشگاه شهید حیدریان قم برابر تیم عالی حرفه ای 

مشهد برگزار می شود.

رئیس هیئت کاراته قم:

کاراته کای قمی مدال نقره مسابقات 
سبک های آزاد کشور را کسب  کرد

رئیس هیئت کاراته استان قم گفت: کاراته کای قمی با شکست برابر حریفی از تهران 
مدال نقره مسابقات سبک های آزاد کشور را کسب کرد.

 علیرضا برخورداری اظهار داشت: محمد صادق قنبری در مسابقات کاراته قهرمانی 
کشور سبک های آزاد برسکوی نایب قهرمانی ایستاد و صاحب مدال نقره این دوره از 

رقابت ها شد. 
وی افزود: چهاردهمین دوره مسابقات قهرمان کشوری سبک های آزاد کاراته در حالی 
روز گذشته به میزبانی استان مازندران و درشهر تنکابن برگزار شد که استان قم برای اولین 

بار در تاریخ کاراته سبک های آزاد کشور صاحب عنوان شد.
 رئیس هیئت کاراته استان قم گفت: این رقابت ها در حای در دو رشته کاتا و کومتیه به 
انجام رسید که 205 شرکت کننده مدعی عنوان قهرمانی از 29 استان سراسر کشورمان 

بایکدیگر به رقابت پرداختند. 
برخورداری بیان داشت: محمد صادق قنبری کاراته کای قمی در وزن منهای 60 
کیلوگرم روی تاتامی رفت و توانست با غلبه بر تمامی رقبای خود در دیدار پایانی و 

فینال حضور یابد. 
وی عنوان کرد: قنبری در دیدار فینال وزن منهای 60 کیلوگرم مقابل کاراته کایی از 
تهران قرار گرفت اما در برابر این حریف ناکام بود و بدین ترتیب برسکوی نایب قهرمانی 

ایستاد و صاحب مدال نقره این دوره از مسابقات شد. 
رئیس هیئت کاراته استان قم تصریح کرد: کاراته کاهای قمی در بخش کاتا نیز این 
هفته در مسابقات قهرمانی باشگاه های استان قم روی تاتامی رفتند که تیم موبایل جهان 
در مجموع امتیازات دو بخش انفرادی و تیمی صاحب مقام قهرمانی شد و تیم شهید 

زین الدین دوم شد.

رقابتهای جودو آزاد اروپا با کسب دو مدال طلا و برنز برای 
نمایندگان ایران در حالی به پایان رسید که هر دو جودوکار 

آمار فوق العاده ای در این رقابتها به ثبت رساندند.
 این دوره از مسابقات به مدت دو روز در »ابروارت« اتریش 
با حضور 241 جودوکار از 41 کشور فقط در بخش مردان 
برگزار شد که تیم ملی مغولستان با 2 مدال طلا و یک نقره 
جایگاه نخست را کسب کرد. آذربایجان با یک مدال طلا و یک 
برنز نایب قهرمان شد و تیم 2 نفره ایران نیز با یک طلا و یک 

برنز در جای سوم ایستاد.
نکته ای که حضور دو جودوکار کشورمان در این مسابقات 
را پررنگ می کند روند رو به رشد ملایی و محجوب به لحاظ 
فنی است. این دو جودوکار بعد از حضور در رقابتهای گرند 
اسلم پاریس و سه رور تمرین مشترک با بهترین های جودوی 
جهان به لحاظ آمادگی بدنی در شرایط خوبی قرار گرفتند که 

همین آمادگی به کسب دو مدال انجامید. 
دو مدالی که اهمیت آن در زمان اعلام رسمی سهمیه های 
المپیک بیش از پیش مشخص خواهد شد. محجوب با مدال 
طلای اتریش 100 امتیاز به اندوخته های خود در رنکنیگ 
اضافه کرد و وضعیت او را برای حضور در جمع 22 نفر برتر 

بهبود بخشید. 
اما نکته ای که بعد از کسب این مدال طلا در خصوص احیا 
شدن محجوب عنوان می شود شاید کمی اغراق آمیز باشد. 
جواد محجوب هر زمان که به لحاظ روحی ، روانی شرایط 
خوبی داشته و با تمرینات موثر راهی یک دوره تورنمنت 
شده نتیجه مطلوب را کسب کرده است. جودوکاری که سال 
2013 در رقابتهای گرند اسلم مسکو و در حضور بهترین های 
جهان مدال طلا را کسب می کند بدون شک توانایی کسب 

هر مدالی در هر تورنمنتی را دارد. 
محجوب در رقابتهای اتریش چهار بار به روی تاتامی رفت 
که در مجموع 13 دقیقه و 23 ثانیه مبارزه کرد. وی در هر 
چهار مبارزه با ضربه فنی پیروز شده که در نوع خود یک آمار 

قابل توجه است.

همین مسابقات نشان داد اگر برای این جودوکار شرایط 
جهان  های  بهترین  با  مشترک  اردوهای  در  تمرینی 
فراهم شده و تورنمنت های سطح بالا را تجربه کند ، نه 
تنها کسب سهمیه که رسیدن به مدال المپیک دور از 

دسترس نیست. 
اما سعید ملایی هم که بعد از بازیهای آسیایی 2014 وزن 
خود را تغییر داد و به 81- کیلوگرم آمد در هر مسابقه بهتر از 
قبل ظاهر شد. ملایی مدالهایی در این وزن کسب کرده که 
در تاریخ جودو ایران بعد از مرحوم شاطرزاده کسی به دست 

نیاورده بود. 
نماینده وزن 81- کیلوگرم کشورمان که سهمیه خود را 
برای حضور در المپیک ریو تاکنون قطعی کرده است  5 بار 
روی تاتامی »ابروارت« حاضر شد که در مجموع 15 دقیقه 51 

ثانیه مبارزه کرد ، چهار پیروزی ، یک شکست ، یک پیروزی 
با ایپون و کسب دو امتیاز وازاری که به مدال برنز انجامید آمار 

جالب این جودوکار در اتریش بود. 
نکته پایانی اینکه جودوکاران ایران با تمرین در داخل کشور 
به نتیجه ای در هیچ تورنمنتی دست پیدا نخواهند کرد. 
نمایندگان کشورمان برای کسب موفقیت باید در اردوهای 
مشترک بین المللی و تورنمنت های بزرگ حضوری موثر و 

مداوم داشته باشند. 
در پایان باید عنوان داشت که اگر این دو جودوکار بتوانند از 
طریق سیستم رنکنیگ مجوز حضور در ریو را کسب کنند ، 
جودو ایران می تواند با کسب مدال در رقابتهای قهرمانی آسیا 
یک سهمیه هم از طریق قاره ای کسب کرده و با سه نماینده 

راهی ریو شود. 

کاپیتان پیشین تیم ملی فوتسال ایران با تمجید از عملکرد تیم ملی در مرحله گروهی 
مسابقات جام ملتهای آسیا، گفت: پرِس وحشتناک ایران در این مرحله اجازه نداد حریفان 

حتی سرشان را بالا بیاورند.
وحید شمسایی، درباره عملکرد تیم ملی فوتسال ایران در مرحله گروهی جام ملتهای 
آسیا با بیان مطلب فوق اظهار کرد: تیم ملی خیلی خوب مسابقات را شروع کرد و در این 

مرحله آمار فوق العاده ای داشت. هرچند سه تیم اردن، چین و عراق برای ما حریف تدارکاتی 
بودند تا ما را به اهدافمان برسانند. به نظرم کادر فنی هم خوب کار کرده و دستش را برای 

حریفان رو نکرده است.
وی افزود: تیم ملی طبق برنامه کادر فنی زیاد تغییر تاکتیک می دهد تا برنامه هایش رو 
نشود. ضمن اینکه پرِس ایران روی حریفانش وحشتناک بوده است و اجازه نداده بازیکنان 

تیم های مقابل سرشان را بالا بیاورند!
کاپیتان پیشین تیم ملی ایران خاطرنشان کرد: ما در مرحله بعدی مقابل قرقیزستان هم 
مشکلی نداریم. به نظرم بازی اصلی از نیمه نهایی شروع می شود. هر بازی در جام ملتهای 
آسیا شرایط خاص خودش را دارد. البته بازیکنان ایران دنبال بازی با تیم های بزرگ هستند 

و این را در 9 بازی تدارکاتی قبل از شروع جام ملتها نشان دادند.
وی در خصوص اینکه گفته بود به خاطر حرف و حدیثها می ترسد برای گرفتن جایزه اش 
به تاشکند ازبکستان سفر کند، گفت: روز اول مسابقات جام ملتها به اهدای جوایز اختصاص 
داشت که من نرفتم. حالا تا فینال زمان زیادی باقی مانده است. واقعیت این است که دوست 

دارم از تیم ملی کشورم حمایت کنم و نمی خواهم آرامش آن به هم بخورد.
شمسایی در ادامه در پاسخ به سئوالی مبنی بر وضعیتش برای سال آینده و مذاکره با 
باشگاه تاسیسات دریایی تاکید کرد: من با آقای حلاجی مدیرعامل باشگاه صحبت کردم 
ولی تا چیزی روی کاغذ نوشته نشود، حرف زدن اهمیتی ندارد. من فعلا بازیکن - مربی 

آزاد هستم.
وی در خصوص اینکه آیا شرط خاصی برای تاسیسات گذاشته است، گفت: ما هنوز سر 
جزئیات صحبت نکرده ایم. صحبت های اولیه انجام شده است. یکی، دو تیم دیگر هم با من 

صحبت کرده اند و برای همین فعلا چیزی مشخص نیست.
سرمربی فصل گذشته تاسیسات درباره وضعیت بهبودی پایش یادآور شد: چند روزی 
است که فیزیوتراپی را شروع کرده ام و هر روز وزنه می زنم. فکر می کنم با این شرایط یک 

هفته دیگر بتوانم دویدن را شروع کنم.
شمسایی همچنین در خصوص لغو کلاسهای مربیگری سطح سه آسیا که قرار بود 
اسفندماه در ایران برگزار شود، گفت: امیدوارم این کلاس زودتر برگزار شود چرا که برگزاری 

آن کمک می کند تا مربیان از نظر دانش به روز شوند.

سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن اصفهان تأکید کرد تیمش 
تا آخرین لحظه برای قهرمانی در لیگ برتر و جام حذفی 

خواهد جنگید.
یحیی گل محمدی ابتدا در مورد امتیازهایی که تیمش در 
چند بازی اخیر از دست داده است، گفت: طبیعتاً این روند 
امتیازگیری نمی تواند راضی کننده باشد، ولی باید این را هم 
در نظر گرفت که در هفته های اخیر مقابل چه تیم هایی بازی 
کرده ایم. ما مقابل سپاهان، استقلال، پرسپولیس و استقلال 
خوزستان بازی های سختی داشتیم. بازی با استقلال و 
پرسپولیس انرژی زیادی از حریفان این تیم ها می گیرد و ما 
در دو هفته پیاپی با آنها بازی کردیم. وی ادامه داد: واقعاً از 
کیفیت فنی تیمم راضی هستم، خصوصاً در بازی با استقلال 
اهواز. من آمار دوندگی بازیکنان را از طریق جی پی اس دیدم. 
این آمار نسبت به بازی های گذشته خیلی بهتر بود، حتی 
بهتر از دیدار مقابل پرسپولیس و استقلال که این برای 
من جای خوشحالی داشت. ما مقابل استقلال خوزستان 
موقعیت های حساسی را از دست دادیم، ولی ناراحت نیستم، 
چون واقعاً بچه های ما بسیار سختکوش بازی کردند و روی 
یک غافلگیری گل خوردیم. البته باید به یک موضوع دیگر 
هم اشاره کنم. سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن در مورد بحث 
داوری های لیگ برتر خاطرنشان کرد: جو بدی علیه ذوب آهن 
در مورد داوری به راه افتاده است. ما در همین بازی با استقلال 
اهواز از داوری متضرر شدیم، ولی من از آقای رحیمی زاده 
داور این مسابقه ناراحت نیستم، چون یک داور جوان است. 

من اعتقاد دارم کمیته داوران باید در چینش داوران توجه 
بیشتری کند و برای ذوب آهن در این مورد حساسیت به 
خرج بدهد. به هر حال ما مدعی هستیم. اشتباهات داوری 
هم برای همه تیم ها وجود دارد. گل محمدی در پاسخ به این 
پرسش که »به نظر شما شانس قهرمانی کدام تیم بیشتر 
است؟«، گفت: پنج شش تیم بالای جدول شانس دارند، 
اما در بین پنج تیم بالای جدول فقط ما در لیگ قهرمانان 
آسیا حضور داریم. از لحاظ استراحت و فشردگی مسابقات 
شرایط تیم های دیگر بهتر است. ما سال خیلی سختی در 
پیش داریم و باید در سه جبهه بجنگیم. با این حال اعتقاد 
دارم تیم خوبی داریم. امسال باید واقعاً حرفه ای فکر کرده 
و حرفه ای بازی کنیم. ما تا آخرین روز مسابقات دست از 
تلاش و مبارزه بر نمی داریم و برای قهرمانی می جنگیم. برخی 
باشگاه ها اقداماتی را انجام می دهند تا تماشای بازی های شان 
برای تماشاگران رایگان شود. گل محمدی در این خصوص 
بحث  فیفا،  قوانین  حرفه ای،  لحاظ  از  کار  این  با  گفت: 
اسپانسرینگ و مسائل دیگر به باشگاه ها آسیب می رسد. یکی 
از راه های درآمد باشگاه ها بلیت فروشی است، ولی ما در این 
چند سال از نبود تماشاگران در ورزشگاه ها رنج بردیم. وقتی 
تماشاگر نباشد فوتبال لذت ندارد به همین دلیل من در این 
مورد موافق رایگان شدن بازی ها هستم. فعلاً شرایط طوری 
است که نمی توان هواداران را به ورزشگاه ها کشید و این شیوه 
جواب می دهد. وقتی تماشاگران هستند، می توان مزه شیرین 

فوتبال را حس کرد.

رقابتهای جودوی آزاد اروپا؛

طلای 1۰۰ امتیازی محجوب

شمسایی:

آمار تیم ملی فوتسال فوق العاده است

گل محمدی:موافق رایگان شدن بازی ها هستم



علمی و سلامت

نکاتی برای مادران باردار شاغل 
یک متخصص زنان و زایمان بیان کرد: بعضی از خانم های باردار که در بیرون از منزل 

فعالیت می کنند برای حفظ سلامت خود باید به برخی از نکات توجه کنند.
دکتر آزاده دیباج افزود: خانم های باردار در هنگام بارداری هم می توانند با توجه به نوع کار، 

قدرت و استعداد جسمانی در خارج از منزل به فعالیت شغلی خود ادامه دهند.
وی  در خصوص نوع فعالیت کاری زنان باردار گفت: خانم های باردار شاغل به دو دسته 
تقسیم می شوند یا فعالیت شان ایستاده است یا پشت میز نشین هستند که آن دسته 
از خانم هایی که پشت میز نشین هستند در اثر نشستن زیاد دچار ورم پا می شوند پس 
مناسب است که هر دو ساعت یک بار حدود یک ربع تا 20 دقیقه در صورت امکان در 

جایی دراز بکشند و پای خود را به دیوار تکیه بدهند.
دکتر دیباج با اشاره به بی تحرک بودن خانم های پشت میز نشین تصریح کرد: آویزان 
بودن پا به مدت طولانی در این دوران به علت کند شدن تخلیه ی خون و کند شدن باز 
گشت خون سیاه رگی از پای آنها به سمت قلب موجب تشکیل لخته در سیاه رگهای 
عمقی پاها می شود که این امر سبب تورم دردناک پا ها شده و بالقوه می تواند بسیار 
خطرناک باشد، چون در صورت حرکت لخته از این سیاه رگ ها به قلب و از آنجا به ریه ها 
می تواند سبب تنگی نفس شدید در مادر و در موارد شدید حتی ممکن است منجر به 

مرگ مادر باردار شود.
وی در خصوص خانم هایی که فعالیت سرپایی دارند، اظهار کرد: این خانم ها بیشتر از 
مایعات استفاده کنند، هر دو ساعت یک بار در صورت امکان دراز بکشند همچنین در 
ماه های اول بارداری که بیشتر احساس تهوع دارند می توانند آجیل شیرین که علاوه بر 
پروتئین و کالری حاوی مواد معدنی همچون مس، منگنز، منیزیم و... است در محل کار 

خود مصرف نمایند و از نوشیدن چای، قهوه، نسکافه و نوشابه های گازدار اجتناب کنند. 
دکتر دیباج در خصوص نوشیدن قهوه و نسکافه تصریح کرد: با نوشیدن قهوه و نسکافه 
اعصاب فرد تحریک می شود که این موضوع سبب بی خوابی شده،  بنابراین مادر  بارداری 
که این نوشیدنی ها را میل می کند احتمال آن که بر روی جنین تاثیر بگذارد زیاد است.  

علاوه بر این،  این امر ممکن است سبب تولد نوزاد بی قرار شود. 

این بیماری های مرگبار 
تنها به سراغ قدبلندها می رود 

پژوهشگران اعتقاد دارند باید فاکتور قد را جزو معیارهای جدی برای تشخیص نوع 
بیماری های احتمالی افراد قرار داد.

به گزارش  گروه پزشکی باشگاه خبرنگاران جوان؛ کارشناسان دریافتند کوتاهی یا بلندی 
قد در افراد یک معیار بسیار مهم برای سلامتی است. 

گفتنی است، بر اساس آمارها افراد بلند قد بیشتر به انواع سرطان ها از جمله سرطان 
پستان،  روده بزرگ و نیز سرطان پوست مبتلا می شوند.

بررسی         ها نشان می دهند، در عین حال افراد قد کوتاه بیشتر به بیماری هایی چون 
بیماری های قلبی عروقی و دیابت نوع دو مبتلا می شوند.

با کالری بالا و استرس را عامل بروز  از مواد غذایی  کارشناسان رژیم غذایی غنی 
بیماری های ژنتیکی می دانند. 

این یافته ها حاصل تحقیقات پژوهشگران آلمانی بر روی ارتباط بین قد انسان ها و ابتلای 
آنها به انواع بیماری های مزمن واگیر و غیر واگیر است. 

بر اساس تحقیقات افراد قد بلند دارای حفاظت نسبی در برابر اختلالات چربی و متابولیسم 
بدن هستند. 

بر این اساس پزشکان به والدین توصیه می کنند چنانچه هر دو والد از قد کوتاهی 
برخوردارند. با بهره گیری از کمک متخصصان، تغذیه کافی و مناسب و همچنین علاقه مند 

کردن کودک به ورزش سعی کنند تا فرزندان آنها دارای قد استانداردی شوند.
همچنین والدینی که به صورت ژنتیکی بلند قد هستند باید از کودکی با تنظیم رژیم 

غذایی کودک مانع از فراهم شدن عوامل بروز سرطان در کودک شوند. 
بر اساس تحقیقات و داده های جمع آوری شده افراد قدبلند به انسولین حساسیت دارند 
و محتوای چربی جمع شده در کبد آنها کمتر است. در عین حال به دلیل بزرگی قامت 
شکل گیری سلولی در بدن افراد بلند قامت بیشتر صورت می گیرد و چرخه تولد و مرگ 
سلولی از حد عادی بیشتر است و این باعث می شود تا جهش سلولی ناگهانی برای ایجاد 

سلول های سرطانی بیشتر بروز کند. 

اختلالی که روابط اجتماعی را به چالش می کشد 
مشاور خانواده و مدرس دانشگاه تهران اظهار کرد: خجالت یک نوع اختلال شخصیتی 

است که در موارد بسیاری با اضطراب اجتماعی اشتباه گرفته می شود.
دکتر سمیه شاهمرادی گفت: به خجالتی بودن در متون روانشناسی اختلال شخصیت 
اجتنابی یا دوری گزینی مِی گویند، که در همه ابعاد و جنبه های فرد مشاهده می شود به 
طوری که فرد از برقراری ارتباط با دیگران به کلی پرهیز می کند اما اضطراب اجتماعی در 
موقعیت های خاص بروز پیدا می کند و زمانی شکل اختلال به خود می گیرد که فرد از 

حضور در جمع به خاطر انجام کار نامناسب اجتناب می کند. 
وی افزود: اختلال شخصیت اجتنابی و اضطراب اجتماعی شباهت زیادی به هم دارند 
که با علائمی نظیر تنگی نفس، تپش قلب و گرفتگی زبان همراه است. همچنین از جمله 
دلایل بروز آن می توان به اعتماد به نفس پائین، ترس از طرد شدن، احساس حقارت و 
انطباق نداشتن فرد با محیط اشاره کرد.شاهمرادی در خصوص روش  های درمانی اختلال 
شخصیت اجتنابی تصریح کرد: برای مقابله با اختلال شخصیت، فرد باید باورهای خود را 
تغییر دهد در موقعیت های مختلف حضور پیدا کند، افکار منفی خود را کنار بگذارد و شروع 

به برقراری ارتباط با دیگران کند.
وی درباره درمان اضطراب اجتماعی بیان کرد: فرد باید با مواجه شدن با موقعیتی که از آن 
می ترسد کم کم به ترس خود غلبه کند یعنی فرد بپذیرد که اضطراب همیشه وجود دارد 
و هر چقدر بیشتر مقابله کند شدیدتر می شود پس بهتر است با رویکرد پذیرش محور که 

اخیراً خیلی متداول شده با آن در موقعیت خاص برخوردهای مناسب انجام دهد.
شاهمرادی خاطرنشان کرد: افراد زیادی در جامعه از این اختلال رنج می برند که کاملاً با 
روش های روان درمانی قابل درمان است و نیازی به مصرف دارو هم نیست اما در صورت 

بی توجهی فرد این اختلال می تواند منجر به عوارض دیگری نظیر افسردگی شود.

با این روش از افتادگی پوست در اثر لاغری 
جلوگیری کنید 

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی بیان کرد: با استفاده از رژیم غذایی مناسب مصرف 
ویتامین ها و آب کافی می توان از افتادگی و شل شدن پوست تا حد زیادی جلوگیری کرد.

دکتر فرحبخش گفت: اگر شخصی از الگوی غذایی صحیح تغذیه پیروی کند و از همه ی 
گروه های غذایی مصرف کند دچار عوارض ناشی از لاغری نمی شود و یا اگر هم شود این 
عوارض خیلی کم و ناچیز است نسبت به زمانی که فرد از رژیم های نادرست استفاده 
می کنند.وی افزود: رژیم های تک خوری یا پروتئینی نمونه ای از رژیم های ناصحیح هستند 
و باعث شل شدن پوست می شوند. به علاوه وقتی فردی کاهش وزن زیادی دارد شل شدن 
پوست کاملا طبیعی است.فرح بخش در خصوص روش های جلوگیری از شل شدن و 
افتادگی پوست اظهار کرد: از مایعات زیاد استفاده کنید، مصرف سبزیجات را افزایش دهید 
چون سبزیجات حاوی فیبر می باشند و آب را درون خودشان نگه می دارند و در نتیجه به 
سلامتی و شادابی پوست کمک می کنند. همچنین استفاده از مکمل های مولتی ویتامین 
هم در این زمینه کمک زیادی می کند.وی ادامه داد: در صورتی که فرد کاهش وزن زیادی 
داشته برای نمونه بیش از 50 کیلوگرم در این حالت پوست بدن شل می شود و نیازمند 

جراحی های پلاستیک است.
فرح بخش درباره مهمترین ویتامین هایی که به سلامت پوست کمک می کند، خاطرنشان 
کرد: مهمترین ویتامین که به سلامت پوست کمک می کند ویتامین c است که برای 
کلاژن سازی حائز اهمیت است چون کلاژن داربست پوست محسوب می شود. به علاوه 
ویتامین A و ماده ی معدنی روی در کنار سلنیوم هم نقش به سزایی در سلامت پوست 
دارد. وی در پایان به مصرف مرکبات، قرص جوشان ویتامینC و مصرف کافی و مناسب 

آب را توصیه کرد.

چگونه از ناف نوزادان مراقبت کنیم؟ 
یک متخصص بیماری های اطفال گفت: بر روی ناف نوزادان خمیر قرار ندهید. 

دکتر محمدصادق صبا اظهار کرد: متاسفانه برخی باورهای نادرست موجب شده که 
خانواده ها بر روی ناف نوزادان خمیر، گرد یا روغن قرار دهند که این اقدام سلامت نوزاد را 

به خطر می اندازد. 
وی افزود: قرار دادن موارد فوق بر روی ناف نوزاد نه تنها تاثیری در بهبود و زودتر افتادن 
بند ناف ندارد، بلکه در مواردی نوزاد را با مشکل مواجه می کند. اگر بند ناف به طور 
غیربهداشتی کنده شود یا با آلودگی تماس پیدا کند، منجر به عفونت ناف می شود. این 
متخصص بیماری های کودکان گفت: قرمزی، بی قراری، شیر نخوردن، ترشح زرد رنگ و 
متورم شدن ناحیه ناف از مهم ترین علائم ابتلای نوزاد به عفونت ناف است. وی با بیان اینکه 
عفونت ناف بیماری است که باید جدی گرفته شود و در مواردی نیازمند بستری نوزاد در 
بیمارستان است، عنوان کرد: خانواده ها باید مسائل بهداشتی را در مراقبت از ناف نوزاد 
رعایت کنند، ناف را دستکاری نکرده و پس از حمام بردن نوزاد، ناف او را خشک و تمیز 
کنند.   صبا در پایان تاکید کرد: بند ناف معمولا 10 تا 12 روز پس از تولد نوزاد می افتد و 
در برخی موارد تا سه هفته به طول می انجامد. بنابراین اگر تا یک ماه پس از تولد این امر 

اتفاق نیفتد بهتر است به پزشک متخصص مراجعه کنید. 
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دانشمندان از شناسایی نوعی ماهی با قیافه ای عجیب متعلق به 92 میلیون سال پیش خبر 
دادند.

به گزارش خبرگزاری مهر، این ماهی دارای دهانی بزرگ و غیرمتعارف بوده که به واسطه همین 
ساختار خاص به راحتی می توانسته انبوهی از جانوران مغذی ریز اقیانوسی را ببلعد. به گفته 
دانشمندان، این ماهی که ساختاری باریک و کشیده داشته با طولی کمی کمتر از دو متر یکی از 
ساکنان جالب توجه اقیانوسهای زمین در 92 میلیون سال پیش بوده است. دانشمندان موفق به 
شناسایی دو گونه جدید از این ماهی عجیب شده اند. این گونه ها در دوره زمین شناسی کرتاسه 
زندگی می کرده اند یعنی زمانی که دایناسورها نیز بر روی خشکی حکمران اصلی زمین بودند. 
پیشتر تنها یک گونه از این ماهی شناخته شده بود.تحقیقات دانشمندان در آمریکا نشان می دهد 
که این گونه خاص از ماهی های باستانی نیز همچون دایناسورها در حدود 66 میلیون سال پیش 
منقرض شدند.آنها علت انقراض این جانوران دریایی را همچون دایناسورها مربوط به برخورد 
شهاب سنگ بزرگی با زمین می دانند که در ادامه آن شرایط زیست محیطی سیاره مادر به هم 
ریخته و گونه های بزرگ جانوری و گیاهی در مدت نه چندان طولانی از بین رفتند.بررسی های 
اخیر دانشمندان نشان می دهد که این دسته از ماهی ها در سراسر اقیانوسهای زمین زندگی می 
کرده اند.یافته های اخیر دانشمندان بر اساس فسیلهایی ارایه شده که به آنها در افزایش درکشان 

از جانوران ساکن زمین در دهها میلیون سال پیش کمک می کند.

تصویربرداری بدون لنز با برس نوری محقق ایرانی

کاهش آزمایشات دارویی با مداخله ربات ها

لامپ هایی که ویتامین D3 تولید می کند
به طراحی لامپ هایی شدند که  موفق  ایرانی  محققان 
می تواند علاوه بر روشنایی، ویتامین D3کلسیم نیز تولید 
کند این لامپهای پرتوزا برای جلوگیری از پوکی استخوان در 

کهنسالی مفید هستند.
مریم السادات ساداتی، ایده پرداز و مجری طرح »پرتوزای 
کلسیمD3 « در گفتگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه ویتامین 
 ، D3 را »کوله کلسیفرول« می نامند، گفت: ویتامین D3
یکی از ویتامین های لازم برای بدن و از ویتامین های محلول 
در چربی است که از طریق کنترل کلسیم و فسفر به رشد 
و استحکام استخوان ها و همچنین از طریق ژن های هسته 

سلول، به رشد سلول های بدن کمک می کند.
وی با تاکید بر اینکه منبع اصلی دریافت این ویتامین علاوه 
بر منابع گیاهی در غلات، تخم مرغ، شیر، منابع حیوانی مانند 
»ساردین« است، عنوان کرد: این نوع ویتامین با نور آفتاب نیز 
تولید می شود به طوریکه  10 تا 20 دقیقه قرار گرفتن در 
معرض نور خورشید، نیاز بدن انسان به این ویتامین را تأمین 
می کند. کمبود این ویتامین باعث بیماری هایی نظیر پوکی 

استخوان در کهنسالی می شود.
ساداتی اظهار داشت: با توجه به گسترش روزافزون بیماری 
پوکی استخوان در افراد جامعه، بر آن شدیم تا روی فقر ویتامین 
D3 تمرکز کنیم و به طراحی پرتوزای این نوع ویتامین در قالب 

یک لامپ بپردازیم.
وی با اشاره به طرح خود، افزود: این پرتوزا، می تواند ویتامین 
کلسیم D3 را که مورد نیاز افراد جامعه است تامین می کند. با 
برطرف شدن این ویتامین از بروز بیماری هایی مانند راشیتیسم 
در کودکان، استئومالاسی در بزرگسالان و پوکی استخوان در 

کهنسالان جلوگیری می شود.
 D3 ساداتی با بیان اینکه غنی ترین منبع طبیعی ویتامین
نور خورشید است، اما این ویتامین به صورت خوراکی و تزریقی 
 D3 نیز تولید و استفاده می شود، گفت: پرتو زای ویتامین
در قالب یک لامپ است که با نصب آن در منزل، علاوه بر 
روشنایی، ویتامین بدن افراد نیز تأمین می شود. بر اساس این 
 D3 ایده، شبیه سازی نور خورشید برای جذب طبیعی ویتامین

در هر زمان و مکانی امکان پذیر می شود.
وی با اشاره به فواید سیستم پرتو زای ویتامین D3 گفت: 
این سیستم می تواند نسبت به فرم تزریقی و خوراکی ویتامین 
D3 که تنها به یک فرد تزریق می شود متفاوت باشد و با نصب 
آن روی سقف خانه  یا محل کار و روشن کردن آن همانند یک 

لامپ، چندین نفر از این ویتامین بهره می گیرند.
به گفته ساداتی، با توجه به تحقیقات صورت گرفته در مورد 
ویتامین D3 و میزان تقاضای این دارو در داروخانه ها، فروش 
آن روند رو به رشدی دشته است، لذا تقاضای بالای افراد جامعه 

می تواند تضمین کننده سودهی تولید کنندگان شود.
وی با اشاره به رده سنی کاربران از سیستم پرتوزای ویتامین 
D3 گفت: استفاده از این دستگاه رده سنی ندارد ولی برای 
پیشگیری از فقر این نوع ویتامین، کودکان، سالمندان به 
به  مبتلا  کودکان  استخوان،  پوکی  به  مبتلایان  خصوص 
راشیتیسم، افراد مبتلا به فقر ویتامین D3 ، مراکز خدمات 
و  بیمارستان ها، درمانگاه ها  از جمله  بهداشتی  و  درمانی 

داروخانه ها و.. عمده مصرف کنندگان از این سیستم هستند.
وی با بیان اینکه در ساخت این پرتو زا، از دستگاه  شبیه ساز 
خورشید الگو گرفته شده است، گفت: همچنین از لامپ های 

پرتو فرابنفش )LED( و لامپهایی که با پرتو به انتشار نور 
می پردازند، در طراحی پرتوزای ویتامین D3 استفاده شده 
است. این لامپ ها با قیمت های مناسب در بازار دیده می شوند 
که عمری طولانی دارند و استفاده از آن مقرون به صرفه است.

به گفته وی، با توجه به گران بودن داروهای خارجی برای 
جلوگیری از پوکی استخوان  بدن، استفاده از این ویتامین در 
قالب لامپ های تولید کننده ویتامین D3 به صرفه تر خواهد 

بود.      
وی ادامه داد: یکی از استراتژی های ساخت این سیستم پرتو 
زا، جلوگیری از گسترش سریع فقر ویتامین D های مرتبط با 
آن از جمله پوکی استخوان بوده است که با الگو گرفتن دستگاه 
 D شبیه ساز خورشید امواج مفیدی که به جذب ویتامین

کمک می کند در این طرح، مد نظر قرار گرفته است.
به گزارش مهر، مظهر فتحی، ندا فتحی امین، پویا یزدان پناه 
از همکاران این پروژه هستند. این طرح در ایده بازار مهندسی 

پزشکی دانشگاه امیرکبیر، رتبه دوم را کسب کرده است.

نظارت غیرتهاجمی بر قند خون 
با نور مادون قرمز دور

محققان ژاپنی سیستمی را ابداع کرده اند که با استفاده از نور مادون قرمز دور، بر میزان 
قند خون نظارت می کند. به گزارش سرویس علمی ایسنا، در چند سال گذشته گروه های 
تحقیقاتی مختلفی به بررسی امکان اعمال لیزرها بر روی پوست برای اندازه گیری سطوح قند 
خون و پایان دادن به آزمایشات تهاجمی پرداخته اند. روش جدید محققان دانشگاه توکیو 
بی ضرر بوده و سطح دقت آن بسیار بالاست. سایر رویکردهای غیرتهاجمی نظارت بر قند 
خون شامل استفاده از نور نزدیک مادون قرمز یا میانه مادون قرمز برای اسکن بخشی از بدن 
هستند. زمانی که گلوکز درون خون، نور را در طول موجهای خاص جذب می کند، می توان 
با اندازه گیری میزان نور جذب شده، گلوکز موجود در خون را سنجید. به گفته محققان، نور 
مادون قرمز نزدیک در زمان استفاده برای این هدف دارای محدودیت هایی است زیرا این 
نور بطور ضعیفی توسط گلوکز جذب شده و همچنین آب، پروتئین و هموگلوبین نیز آن 
را جذب می کنند؛ از این رو دستیابی به یک سنجش دقیق دشوار است. محققان مدعی 
هستند که توانسته اند با استفاده از نورد مادون قرمز دور بر این مساله فائق آیند. نور مادون 
قرمز دور با طول موج نزدیک به 10 میکرون با قدرت بیشتر توسط گلوکز جذب نمی شود. 
اما از سوی دیگر این نور تنها تا چند میکرون زیر پوست نفود می کند. از این رو محققان برای 
تشخیص درست سطوح قند خون با استفاده از این روش مجبور شدند روش جدیدی را 
برای اعمال و سنجش آثار این نور بکار بگیرند. دستگاه جدید دانشمندان شامل الیاف نوری 
منعطف و توخالی است که نور مادون قرمز دور را با منشور کوچکی که در انتهای آن متصل 
است، می تاباند. محققان با اعمال آن به درون دهان که تنها یک غشای مخاطی در مقایسه 
با پوست ضخیم بیرونی، لبهای داخلی را پوشانده، توانستند سطوح قند خون را با کمتر از 
20 درصد خطا اندازه گیری کنند.  به گفته دانشمندان، این میزان برای استفاده کلینیکی به 
اندازه کافی دقیق است و ترکیب آن با لیزرهای مادون قرمز دور پیشرفته تر می تواند به ساخت 

سیستم های غیرتهاجمی نظارت بر قند خون برای مصارف تجاری منجر شود. 

کشف گونه ای از ماهی ها متعلق به
 92 میلیون سال پیش

در تلاش برای ساخت سیستم های تصویربرداری بسیار 
کوچک و منعطف، تیمی از محققان آزمایشگاه رسانه موسسه 
فناوری ماساچوست به رهبری یک محقق ایرانی با استفاده از 
یک دستگاه تصویربرداری بدون لنز موسوم به "برس نوری" 

توانسته اند ابعاد سیستم ها را کاهش دهند.
ایسنا، دستگاه دکتر برمک  به گزارش سرویس فناوری 
در  دوربین  فرهنگ  گروه  دکترای  فوق  دانشیار  حشمت، 
آزمایشگاه رسانه موسسه فناوری ماساچوست و دانش آموخته 
پیشین دانشگاه صنعتی اصفهان، از مجموعه ای از فیبرهای 
نوری برای تولید تصاویری استفاده می کند که می تواند منجر به 
روش های جمع وجورتر و قدرتمندتری برای بررسی میدان های 

نفتی و ساخت آندوسکوپ های کوچکتر شود.
این برس نوری از آرایه ای از حسگرهای نوری تشکیل شده 
که از یک سو به دسته ای از 1100 فیبر نوری متصل بوده و 
از سوی دیگر آزاد هستند تا در شکاف های میکرومتری یک 
غشای متخلخل حرکت کنند. با حرکت کردن این فیبرها، 
آرایه  به  آن  انتفال  و  نور  جمع آوری  به  آن ها  آزاد  انتهای 

می پردازد.
برخلاف بیشتر سیستم های رایج فیبر نوری، سمت آزاد 

این دسته نیازی به قرار گرفتن در یک صف با آرایه نداشته و 
می توانند در هر جا حرکت کنند. معمولا این امر تنها منجر به 
تولید یک تارشدگی پراکنده می شود، اما تیم حشمت از روشی 
موسوم به زمان پرواز برای تولید نظم از میان این هرج و مرج 

ظاهری استفاده کردند.
این کار شامل تاباندن انفجاری از نور به هدف و سنجش 
تفاوت بین انفجار و زمانی که نور به آرایه می رسد، است. این کار 
به سیستم اجازه می دهد تا از الگوریتمی برای محاسبه موقعیت 

فیبر و ساخت یک تصویر دقیق استفاده کند.
دکتر حشمت، مولف ارشد این تحقیق اظهار کرد: زمان 
پرواز که شیوه ای پرکاربرد در گروه ماست، هیچ گاه برای انجام 
چنین کارهایی استفاده نشده بود. کارهای پیشین از این روش 
برای استخراج اطلاعات عمق استفاده کرده بودند اما در این 
کار ما آن را برای فعال کردن یک رابط کاربری جدید برای 

تصویربرداری معرفی کرده ایم.
این  همکارانش،  و  حشمت  دکتر  تجربی  آزمایشات  در 
انفجارها از دو لیزر جداگانه که بصورت عمود بر روی هدف 
می تابیدند، ارسال شد اما در نسخه عملی، خود فیبرها به تامین 
انفجارهای نوری می پرداختند. این فیبرها برای اهداف آزمایشی 

بر روی مجموعه ای از الگوها متمرکز شدند که در این میان، 
انتهای دسته فیبرها در میان یک تقسسیم کننده پرتو حرکت 
کرده و یک دوربین معمولی و تصویربردار پرسرعت را برای 
اندازه گیری سرعت انفجارهای نوری تغذیه می کردند. این کار 
به الگوریتم ها اجازه داد تا یک نقشه دوبعدی از سرفیبرها را 

ساخته و تصویر را استنباط کنند.
 300 فیبرهای  دلیل  به  تصویر  وضوح  که  آنجایی  از 
میکرومتری مورد استفاده، تنها 33 در 33 پیکسل بود، تصویر 
آزمایشی تا حدودی تار بود اما به گفته محققان، اگر فیبرهای 
بیشتری با قطر کمتر استفاده می شدند، وضوح بدون افزایش 

اندازه دسته تا حد بالایی ارتقا پیدا می کرد. 
علاوه بر آن، با ارسال پالس های بسیار از میان فیبرها برای 
روشن کردن جسم، درجه بندی تصاویر تنها در کسری از ثانیه 
صورت می گرفت و استفاده از تداخل سنج که در آن امواج 
نوری بر روی یکدیگر قرار می گیرند، نیز می تواند وضوح را ارتقا 
بخشد.  به گفته محققان، این فناوری در آینده می تواند برای 
تقویت تصویربردارها در بررسی میدان های نفتی و سفره های 
آبی، سیستم های لوله کشی و ایجاد آندوسکوپ های با قطر 

کمتر به کار گرفته شود. 

محققان دانشگاه کارنگی ملون، یک سیستم ربات محور را به منظور بررسی اثر تعداد زیادی 
از داروها بر روی پروتئین ها ابداع کرده اند و با این کار تعداد آزمایشات لازم در فرآیند توسعه 

داروها را تا 70 درصد کاهش داده اند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، کشف یک داروی جدید مستلزم انجام تعداد زیادی از 
آزمایشات بوده تا اثرات ترکیبات مختلف آن دارو بر روی پروتئین های هدف مشخص شود؛ 
اما دانشمندان نمی توانند از یک آزمایش برای شرایط مختلف پزشکی استفاده کنند و نیازمند 
انجام آزمایشات مختلف هستند.گفتنی است که این آزمایشات آنقدر زیاد هستند که محققان 

معمولا ناچارند تا از میان آنها مهم ترین را انتخاب کنند.
» نایک« مولف ارشد این پژوهش از بخش زیست شناسی محاسباتی دانشگاه کارنگی ملون 
اظهار کرد: دانشمندان علوم دارویی تلاش زیادی را در جهت تسهیل انجام سریع و ارزان 

آزمایش های متعدد از خود نشان داده اند.

برای این پژوهش، تیم نایک یک رویکرد یادگیری ماشینی به نام "یادگیری فعال" را توصیف 
کردند.یادگیری ماشینی یکی از شاخه های وسیع و پرکاربرد هوش مصنوعی است که به 
تنظیم و اکتشاف شیوه ها و الگوریتم هایی می پردازد که بر اساس آنها رایانه ها و سامانه ها توانایی 

تعلیم و یادگیری پیدا می کنند.
این پژوهش شامل یک رایانه است که چندین آزمایش را به منظور بهره وری مؤثر از الگوهای 
مشاهده شده در داده ها انتخاب می کند.تفاوت مدل کنونی با آزمایشات سابق این است که 
به رایانه اجازه انتخاب آزمایشات را می دهد.در این روند، تعداد و نوع آزمایشات توسط رایانه 
انتخاب شده و پس از آن ، این آزمایشات با استفاده از ربات های سازگار با مایعات و یک 
میکروسکوپ خودکار انجام می شود. همانطور که سیستم به تدریج آزمایشات را انجام می دهد، 
تعیین می کند که چگونه مجموعه ای از پروتئین ها، تحت تاثیر مجموعه ای از داروها قرار 

گرفتند. 

دلایل لخته شدن خون
خون مایع است و در صورتی که جامد شود، به آن لخته می گویند. لخته ی خون اگر 
در طول رگ ها حرکت کند و به اندام های حیاتی برسد مشکلاتی گاها وخیم را به دنبال 
می آورد، برای مثال رسیدن لخته خون به ریه سبب آمبولی ریوی می شود که در موارد 
شدید موجب مرگ خواهد شد. بنابراین مهم است که بدانیم دلایل ایجاد لخته خون 

چیست که ما در اینجا ده تای آنها را آورده ایم.
  نشستن های طولانی مدت

سفرهای طولانی با هواپیما، رانندگی و یا سفر طولانی با اتومبیل، نشستن طولانی مدت 
پشت رایانه، تماشای طولانی مدت تلویزیون و ... می توانند در صورت ادامه دار بودن 
موجب لخته شدن خون شوند. این مهم و ضروری است که هر 30 تا 40 دقیقه یکبار 
حتما از جایتان بلند شوید و حرکت کنید تا جریان خون به سهولت انجام بگیرد.  اگر 
امکان جابه جایی و راه رفتن برایتان وجود ندارد، هر چند وقت یک بار پاهایتان را حرکت 
و ورزش دهید تا خون به راحتی از رگ های خونی پا عبور کرده و به سمت قسمت های 

بالایی بدن جریان یابد. یک جا ماندن خون برابر است با لخته شدن آن.
بارداری

سطح بالای هورمون استروژن در خون در دوران بارداری به افزایش میزان فاکتورهای 
انعقادی در خون منجر شده و گلبول های قرمز را در معرض لخته شدن قرار می دهد. 

همچنین بارداری فشار در ورید های لگن و پا را نیز افزایش می دهد.
خطر لختگی خون تا شش هفته پس از زایمان نیز ادامه دارد، بنابراین پیاده روی و انجام 

حرکات ورزشی سبک )تحت نظر پزشک( توصیه می شود.
قد و وزن

چاقی، افراد را در معرض خطر بیشتر لخته شدن خون آن هم به دلیل عدم تحرک بدنی 
قرار می دهد. بهتر است همیشه توده ی بدنی تان را بین اعداد 18.5 تا 25 نگه دارید.

همچنین بسیاری از مردم نمی دانند که قد نیز در لخته شدن خون نقش بسزایی دارد. 
زنان با قد بالای حدود 170.5 سانتی متر و مردان با قد بالای حدود 183 سانتی متر 

در معرض خطر بیشتری هستند.
ضربان قلب نامنظم

ضربان نامنظم قلب اغلب هیچ نشانه ای ندارد، اما دلیلی برای لخته شدن خون محسوب 
می شود. فیبریلاسیون دهلیزی یک نوع ضربان نامنظم قلب است که می تواند فرد را در 
معرض خطر بالای لختگی خون قرار دهد.  دلیلش نیز آن است که خون به دلیل پمپاژ 
نامنظم در نواحی از قلب می ماند و بعد به یک لخته تبدیل می شود. این نوع لخته ها 

ممکن است خود را به مغز رسانده و سبب سکته ی مغزی شوند. 
قرص های ضدبارداری

استروژن و پروژسترون موجود در قرص های جلوگیری از بارداری ، غلظت فاکتورهای 
انعقادی خون را افزایش داده و خطر لخته شدن خون را بالا می برند.

سرطان
برخی از انواع سرطان موجب لخته شدن گلبول های قرمز می شوند . سرطان تخمدان، 
پانکراس، روده ی بزرگ، معده ، ریه و کلیه از این دسته هستند. همچنین برخی داروهای 

شیمی درمانی نیز به لختگی خون منجر می شوند.
سیگار

مواد شیمیایی موجود در سیگار به رگ های خونی آسیب رسانده و باعث لخته شدن 
خون می شود. اگر از آن دسته افرادی هستید که سیگار می کشید، به فکر برنامه ریزی 

برای ترک آن باشید.
عمل جراحی

جراحی های بزرگ مانند جراحی شکم ، پا و ... خطر لخته شدن خون را بالا می برند 
)به علت عدم توانایی جهت تحرک بدنی(. همچنین هر گونه آسیب به پاها نیز می تواند 

بروز این مشکل را سبب شود.
سابقه ی خانوادگی

برخی افراد اختلالاتی نظیر اختلال فاکتور V لیدن را به ارث می برند که سبب 
لخته شدن خون می شود. بیماری های دیگری نظیر سندرم خودایمنی فسفولیپید، 
بیماری های خاص کلیوی و مشکلاتی در ورید های تحتانی و برخی بیماری های دیگر 

که به طوری ژنتیکی به ارث می رسند، از این دسته می باشند.
سن

در حالی که این مشکل در هر سنی می تواند رخ دهد، اما با افزایش سن خطر ابتلا 
به لخته شدن خون نیز افزایش می یابد. در حالیکه پیری یک فرآیند طبیعی است، با 
برنامه ریزی برای یک زندگی سالم و چک کردن منظم وضعیت جسمی از خودتان 

مراقبت کنید.

سال هاست که حین سرماخوردگی یک عدد پیاز داخل اتاق می گذاریم، برای التیام زخم 
از عسل استفاده می کنیم، جوش شیرین را برای مقابله با عفونت ادراری و یخ را برای کاهش 
تب مفید می دانیم. اما به راستی این نسخه های خانگی تا چه اندازه موثر هستند؟ آیا واقعا این 

درمان ها، کارایی لازم برای مقابله با ویروس ها و میکروب ها و مشکلات سلامتی را دارند. 
پیاز به کاهش علائم سرماخوردگی و آنفولانزا کمک می کند.

این باور اشتباه است
در قرن شانزدهم که هنوز میکروب ها کشف نشده بود، این تصور وجود داشت که پیاز 
می تواند »هوای سمی« که باعث بروز برخی از بیماری ها مانند طاعون می شود را جذب کرده 

و از سرایت بیماری جلوگیری می کند.
این باور از همان زمان باقی مانده و مردم تصور می کنند که پیاز مانع از انتشار بیماری در 
منزل می شود. اما واقعیت این است که تنها کمکی که پیاز به کاهش علائم سرماخوردگی و 
آنفلوانزا می کند، افزودن آن در سوپ مرغ است. نوشیدنی های داغ و سوپ خواص مفیدی 
برای مقابله با این دو بیماری فصل سرما را دارند، به خاطر اینکه مجاری بینی را تمیز می کنند.

نتایج پژوهش های متعدد نشان می دهد که سوپ مرغ در مقابله با سرماخوردگی و آنفلوانزا 
بسیار موثر است، چون این غذای لذیذ حاوی پروتئین خاصی است که از سیستم ایمنی بدن 

دفاع می کند.
  جوش شیرین قدرت تکثیر باکتری ها را کاهش می دهد

 جوش شیرین برای بهبود عفونت های ادراری
مشکلات ناشی از عفونت های ادراری می تواند زندگی را به کام هر کسی تلخ کند. 
خوشبختانه جوش شیرین یکی از درمان های خانگی موثر برای تسکین علائم این بیماری تا 

زمان رسیدن به پزشک است.
جوش شیرین باعث افزایش حالت قلیایی مثانه شده و قدرت تکثیر باکتری ها را کاهش 
می دهد. البته توجه داشته باشید که این ماده تمام باکتری ها را از بین نمی برد و حتما باید به 

پزشک مراجعه کنید.
برای استفاده از این درمان خانگی کافیست یک قاشق چایخوری جوش شیرین را در یک 
لیوان آب حل کرده و یک نفس سر بکشید. اگر بعد از ده ساعت هنوز درد داشتید، می توانید 

این کار را تکرار کنید.
البته تکرار این درمان برای افراد سالمند توصیه نمی شود، چون استفاده ی دوباره باعث 

کاهش میزان پتاسیم بدن می شود.
   عسل برای التیام زخم ها

حتی نتایج پژوهش ها هم از تاثیر عسل در تسریع روند بهبود زخم ها خبر می دهد، به خاطر 
اینکه این ماده حاوی خواص ضدباکتریایی است. عسل مانند یک عامل بازدارنده روی بیش از 

60 نوع باکتری عمل می کند.
هر روز یک تا دو بار پانسمان را عوض کنید. افزودن مقداری زردچوبه به عسل، معجزه ی 

آن را چند برابر می کند.      
قرار دادن یخ زیربغل ها باعث کاهش تب می شود

از آنجایی که اکثر ویروس ها و باکتری ها در دمای نرمال بدن یعنی 37 درصد رشد می کنند، 

تب نقش موثری در مقابله با عفونت ها دارد. بنابراین نیازی نیست که از تب وحشت کنید. البته 
استثناهایی نیز وجود دارد.

در صورتی که بچه ای تب کرده باشد و یا فرد بزرگسالی تب بالای 39.4 درجه داشته باشد، 
قرار دادن یخ یا حوله ی خنک شده )در یخچال( در زیر بغل های فرد می تواند مفید باشد.

قرار دادن سرما در زیر بغل ها باعث کاهش سریع دمای خون در حال جریان در این منطقه 
شده و دمای بدن را کاهش می دهد. یخ را داخل یک دستمال یا کیسه ی پارچه ای قرار داده 

و به مدت حداکثر بیست دقیقه زیر بغل ها قرار دهید تا تب فروکش کند.    
    قرار دادن سکه روی جای نیش زنبور باعث کاهش درد و التهاب می شود

تا کنون هیچ یافته ی علمی نشان نداده است که قرار دادن سکه روی جای نیش زنبور باعث 
کاهش درد و التهاب شود. بهتر است به آلوئه ورا اعتماد کنید.

نتایج پژوهشی که در سال 2012 در Australas Medical Journal  به چاپ رسیده 
است نشان می دهد که ژل آلوئه ورا خواص آنتی باکتریایی دارد و برای تسکین جای نیش 

مناسب است.
زمانی که زنبورها نیش می زنند، سمی را وارد بدن می کنند که باعث ایجاد واکنش های 
التهابی می شود. ژل آلوئه ورا که این روزها در داروخانه ها نیز به فروش می رسد می تواند باعث 

تسکین این التهاب شود.
ژل را روی نیش بگذارید و اجازه دهید به طور کامل جذب شود. این کار را چهار مرتبه در 

روز تکرار کنید.  
  شیرین بیان باعث تسکین گلودرد می شود

شیرین بیان باعث تسکین گلودرد می شود. البته منظورمان آبنبات هایی که در داروخانه ها 
به فروش می رسند نیست، چون این محصولات از روغن آنیس )بادیان رومی( تهیه می شوند و 
شیرین بیان واقعی نیستند. گلیسیریزا« ترکیب فعال موجود در ریشه شیرین بیان است که به 
تسکین گلودرد و همچنین مشکلات گوارشی کمک می کند. شیرین بیان باعث کاهش میزان 

کورتیزول )هورمون استرس( می شود که با گلودرد بی ارتباط نیست.
بهتر است دمنوش شیرین بیان تهیه کرده و روزانه دو مرتبه میل کنید. اگر فشار خون دارید، 
از مصرف این گیاه بپرهیزید. همچنین باید بدانید که شیرین بیان باعث بیخوابی می شود، 

بنابراین نباید آن را بعد از ساعت شش عصر مصرف کرد.  
    چای کیسه ای باعث تسکین تب خال می شود

تبخال مزاحمی که روی لب ها شکل می گیرد، در اثر ویروس هرپس عرض اندام می کند 
و می تواند دردناک باشد. خبر خوب اینکه چای کیسه ای باعث کاهش درد آن می شود. 
فلاونوئیدهای موجود در چای و همچنین کافئین آن مانع از رشد سریع ویروس هرپس 

می شوند.
چای سبز که حاوی آنتی اکسیدان های قوی مانند کاتچین است، شهرت زیادی در تسکین 
درد و مقابله با ویروس هرپس دارد. توصیه می کنیم به محض مشاهده ی اولین علائم تب خال، 

یک عدد چای کیسه ای خنک شده را روی تب خال قرار دهید.
یخ نیز باعث تسکین درد و کاهش التهاب می شود. حتی می توانید یک گلوله پنبه ای را به 

شیر آغشته کرده و به مدت 10 تا 15 دقیقه روی تبخال قرار دهید.

 باور های درست و نادرست در مورد درمان های خانگی 
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اجتماعی 6

رئیس پارک علم و فناوری قم خبرداد:

برگزاری نخستین اردوی استارتاپ استان قم
رئیس پارک علم و فناوری قم، از برگزاری نخستین اردوی استارتاپ استان قم خبر داد و 
گفت: این اردو از 28 تا 30 بهمن ماه بهمن ماه به مدت 3 روز و با هدف ایجاد زمینه های 

کارآفرینی در قم برگزار خواهد شد.
به گزارش روابط عمومی پارک علم و فناوری استان قم، سید حسین اخوان علوی روز 
دوشنبه در نشست خبری با خبرنگاران، افزود: روز اول این استارتاپ در سالن همایش های 
شهرداری قم و دو روز دیگر در فرهنگسرای جوان با حضور 100 دانشجو از دانشگاه های 
استان برگزار خواهد شد.وی با بیان اینکه اردوهای استارتاپ به منظور کارآفرینی و ایجاد 
اشتغال برگزار می شوند، افزود: برگزاری این اردوی استارتاپ با موضوع فرهنگ و فناوری به 

نوعی کارگاهی برای تمرین کار آفرینی به شمار می رود.
وی اشتغال را دغدغه جوانان تحصیلکرده در کشور و نیز استان دانست و افزود: در این 
راستا در اردوی استارتاپ رازی به دنبال ایجاد زمینه های کسب و کار و اشتغال و کارآفرینی 
برای جوانان هستیم.رئیس پارک علم و فناوری قم، ایده پردازی تا کارآفرینی و فروش و 
درآمدزایی را از اهداف استارتاپ دانست و گفت: افرادی که ایده های خلاقانه دارند و نمی 
توانند آن را در مسیر کسب و کار قرار دهند، در اردوی استارتاپ شرکت و این مهارت را 

تمرین می کنند.
وی با اشاره به برگزاری بیش از 1000 استارتاپ در جهان، این مهم را تجربه ای موفق در 
جهان برای کارآفرینی و ایجاد فضای کسب و کار دانست و گفت: سهم ایران در این زمینه 

اندک است و باید بیش از پیش فعالیت کنیم.
وی با بیان اینکه اردو استارتاپ با حمایت پارک علم و فناوری و دانشگاه های پیام نور، 
شهاب دانش، صنعتی، پردیس فارابی و دانشگاه قم برگزار می شود، تصریح کرد: پارک علم 
و فناوری به عنوان متولی این رویداد و با رویکرد افزایش سطح استان و جوانان در زمینه 
کسب  و کار به برگزاری این رویداد اقدام کرده است.وی با اشاره به فارغ التحصیلی حدود 
10 هزار نفر از دانشگاه ها، گفت: بدنه دولت توانایی جذب تعداد محدودی را در این زمینه 
دارد و باید بستر ایجاد کسب و کار برای جوانان فراهم شود که این مهم نیازمند تجریه 

و آموزش است.
رئیس پارک علم و فناوری قم، فلسفه وجودی برگزاری این استارتاپ را فراهم کردن 
حداقل های امکانات در این حوزه عنوان کرد و گفت: شرکت کنندگان در اردوی استارتاپ، 
مدل اولیه کسب و کار خود را با کمک مربیان و متخصصان این کارگاه ها طراحی می کنند.

اخوان با بیان اینکه کارگاه های استارتاپ به صورت گروهی اداره می شود اظهار کرد: افراد 
شرکت کننده در این اردو طی این دوره آموزش می بینند تا بوم مدل کسب و کار خود 
را طراحی کنند.وی افزود: شرکت کنندگان در اردوی استارتاپ، ایده های خود را در آیین 

افتتاحیه این اردو طی 60 ثانیه معرفی می کنند.
وی تصریح کرد: 10 ایده که بیشترین رای حضار و متخصصان را به دست آورده باشند 
به عنوان منتخب اردوی استارتاپ معرفی می شوند.وی ادامه داد: افراد صاحب ایده برای 
پیاده کردن ایده خود از شرکت کنندگان و متخصصان یارگیری می کنند و تشکیل گروه 
می دهند.وی گفت: ایده شرکت کنندگان در روز دوم برگزاری اردوی استارتاپ، توسط 
کارشناسان از جنبه های مختلف مورد بررسی قرار می گیرد تا به کسب و کار تبدیل شود.

رئیس پارک علم و فناوری قم  بیان کرد: صاحبان ایده های نو در این اردو برای ایده خود 
مدل کسب و کار طراحی می کنند و از متخصصان حاضر در اردوی استارتاپ، کمک می 

گیرند.
اخوان گفت: شرکت کنندگان اردوی استارتاپ در روز سوم در قالب تیم های تشکیل 
شده، کسب و کار خود را به هیات داوران ارائه می کنند و داوران اردوی استارتاپ نیز بعد از 
امتیاز بندی، تیم های اول تا سوم را معرفی می کنند.رئیس پارک علم و فناوری قم، در ادامه 
سخنان خود با اشاره به فعالیت دو هزار و 111 شرکت دانش بنیان در کشور، گفت: سهم 
استان قم در این خصوص 36 شرکت دانش بنیان است که به ثبت رسیده و 50 پرونده در 

دست بررسی است تا در صورت شرایط لازم ثبت شوند.
اخوان، همچنین رتبه استان قم را در کشور دوازدهم عنوان کرد و افزود: از تعداد 36 
شرکت ثبت شده، 20 شرکت تحت پوشش پارک علم و فناوری، 10 شرکت تحت پوشش 
شهرک های صنعتی و 6 شرکت باقی مانده نیز زیر نظر مرکز رشد دانشگاه قم در حال 
فعالیت هستند.گفتنی است؛ اردوهای استارتاپ طرحی جهانی است که طی یک سال 
گذشته در کشور ما رونق گرفته اند و استان قم برای نخستین مرتبه، اردوی استارتاپ را 

برگزار می کنند.

معاون امور عمرانی استانداری قم:

نقاط حادثه خیز راه های استان
  شناسایی و ایمن سازی شود

راه و  امدادی، راهداری، پلیس  امور عمرانی استانداری قم گفت: اکیپ های  معاون 
دستگاه های اجرایی برای خدمت رسانی به زائران و مسافران نوروز 95 با آمادگی لازم در 

راه های ارتباطی استان مستقر می شوند.
محسن بهشتی در ششمین جلسه کمیسیون ایمنی راه های استان قم از آمادگی 
دستگاه های اجرایی، امدادی و پلیس راه برای خدمت رسانی به زائرین و مسافرین نوروز 
95 خبر داد و گفت: این اکیپ ها برای خدمت رسانی به مردم در محورهای مواصلاتی 

استان مستقر خواهند شد.
وی افزود: نقاط حادثه خیز راه های استان باید در مدت زمان اندک باقی مانده با استفاده 
از GIS شناسایی و نسبت به ایمن سازی آنها پیش از آغاز سفرها اقدام شود و به این 
منظور کمیته ای برای شناسایی این نقاط تشکیل شده و تصمیمات آن به منزله مصوبه این 
کمیسیون خواهد بود.معاون امور عمرانی استانداری قم در ادامه بر لزوم ایجاد مجتمع های 
خدمات بین راهی، احداث مسجد و نمازخانه در محور قم به گرمسار تأکید کرد.در این 
جلسه رئیس پلیس راه استان با ارائه گزارشی از آمار تصادفات در 10 ماه گذشته سال 
جاری گفت: در این مدت آمار تصادفات جاده ای در استان قم بیش از 10 درصد کاهش 
داشته است.اردشیر جمشیدی راد اصلی ترین علت تصادفات را سرعت غیر مجاز با 31 
درصد عنوان کرد و افزود: سبقت غیر مجاز و خواب آلودگی رانندگان در رتبه های بعدی 

علل تصادفات قرار دارند.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم مطرح کرد

اختصاص 5۰۰ نقطه شهر قم برای تبلیغات انتخاباتی
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم گفت: فضاهایی برای تبلیغ انتخاباتی در نظر 
گرفته شده تا در این فضاهای تبلیغات انجام شود و بی نظمی در فضای شهر صورت نگیرد.

اسماعیل فتحی با اشاره به تمهیدات در نظر گرفته شده برای انتخابات اظهار کرد: یک 
سری فضاها تهیه و تعیین شده تا در این فضا تبلیغات انتخابات انجام شود.

وی خاطرنشان کرد: در واقع یک سری مکان هایی پیش بینی شده تا هر کالای تبلیغاتی 
در در این مکان های خاص نصب شود و این امر سبب حفظ نظم و زیبایی فضای شهر در 

ایام انتخابات خواهد شد.
مدیر عامل سازمان زیباسازی و احیای بافت شهرداری قم با بیان اینکه در 500 نقطه این 
فضاها در سطح شهر نصب خواهد شد گفت: این امر از نصب تبلیغات روی نماها و مبلمان 

شهری جلوگیری می کند تا نظم شهر حفظ شود. 
وی عنوان کرد: تبلیغات انتخابات به بستری نیازمند است، در حقیقت آن بستر را فراهم 
می کنیم تا تبلیغات در آن انجام شود و اغتشاش بصری در شهر ایجاد نکند، این تبلیغات 
که در اکثر مواقع روی دیوار نصب می شود، به شکل نامناسب و ناایمن است، بنابراین در 
این زمینه بسترسازی صورت می گیرد و مکان های مشخص تعیین می شود تا در محل های 

پیش بینی شده نصب تبلیغات انجام شود.

از کربلا می آییم 

صبح زود به اتفاق یکی از همکاران برای انجام مأموریت اداری عازم آزاد راه گرمسار شدم، 
هوا سرد و استخوان سوز بود. چند کیلومتر از مسیر را طی کرده بودیم که از دور نگاهم به 
کاروانی با بیرق های سبز و سیاه افتاد، جمعیتی نه چندان زیاد در حاشیة جاده با پای پیاده 
حرکت می کردند، نزدیک شدیم، بیشتر آنان لباس های عربی برتن داشتند و چفیه ای به 

دور سر و گردن بسته بودند. 
کاروان پیاده روی، کاروان عراقی ها بود و همکارم می گفت: این ها هر سال از کربلا با پای 
پیاده عازم مشهد مقدس می شوند تا در روز شهادت حضرت فاطمة زهرا)س( به پابوسی 
امام رضا)ع( مشرف  شوند تا در روز شهادت حضرت فاطمة زهرا)س( به پابوسی امام رضا)ع( 
مشرف شوند. دلم را به همراه آنان سپردم و دوست همکارم به تقاضایم پاسخ داد و در 

فاصله ای و در پارکینگی توقف کرد.
توقف کنار جاده و تماشای آنان مرا در حال و هوای کربلا و اربعین و پیاده روی میلیونی 
برُد، خودم را سرزنش کردم که برای پذیرایی از آنان هیچ چیزی را به همراه نداشتیم، به 
فکرم آمد آنان را از زیر قرآن کوچکی که دوستم به همراه داشت، عبور دهیم تا آنان در 

پناه آن ادامة مسیر دهند. 
از ماشین پیاده شدیم، و به انتظار ایستادیم، لحظاتی بعد کار بدرقه آغاز شد، آن هم در 
سرمای بیابان و در حاشیة کویر، نفر اول، دوم،  سوم عبور داده شدند و چهارمی به زبان 
عربی گفت: از کربلا می آییم، پیش امام رضا)ع( دعا گوی شما می شویم و سرش را روی 

شانه ام گذاشت و بغُض ما ترکید ... 
لحظه ها به سختی می گذشت و عبور بقیه از زیر کلام الل مجید سخت تر می شد، همه 
بر قرآن بوسه می زدند و همراهی آنان آرزویی بود که دل را می سوزاند و اشک را بر پهنة 

صورت جاری می کرد و سوز سرما را به فراموشی می سپرد. 

فرمانده انتظامي استان قم :

طرح مشترک امنیت و سلامت در نوروز 95 
کلید خورد

فرمانده انتظامي استان در نشست تعاملي با مدیرعامل جمعیت هلال احمر گفت: به زودي 
اجراي طرح مشترک امنیت و سلامت در نوروز 95 اجرا خواهد شد.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سردار   کاظم مجتبایي اظهار داشت: طرح پایگاه 
مشترک امنیت و سلامت مي تواند کارکردهاي متفاوتي داشته باشد. 

وي همبستگي ، انسجام و  هم افزایي را از ویژگي هاي این طرح عنوان و افزود: آنچه باعث 
امنیت رواني مردم مي شود همین انسجام و همبستگي و وحدت عمل است که مردم را به 

آرامش مي رساند . 
سردار مجتبایي حضور دو نهاد را با تجهیزات مشترک و در کنار هم بسیار حائز اهمیت خواند 
و ادامه داد: مردم پلیس را یار و مددکار خود مي دانند و به آنها به عنوان فرشته نجات مي نگرند 
و این نگاه باعث مي شود با آرامش سفر کنند و همین طور هلال احمر در مواقع بحراني نجات 
دهنده و الگویي براي آرامش خود مي بینند به همین خاطر این دو نیرو که در کنار هم قرار مي 
گیرند این آرامش بیشتر به مردم منتقل مي شود و در مواقع خطر وحدت عمل است که باعث 

هم افزایي و بهبود در کار مي شود. 
فرمانده انتظامي استان قم در پایان سخنان خود از رزمایش مشترک نوروز 95 خبر داد و 
بیان داشت: انشاء الل پایگاه مشترک امنیت و سلامت را قبل از نوروز با انجام رزمایش مشترک 

نوروزي افتتاح خواهیم کرد. 
مدیر عامل جمعیت هلال احمر استان قم نیز در ادامه با اشاره به هدف اصلي این پایگاه که 
همان همدلي و همزباني بین دو نیرو است، گفت: ما به دنبال اهداف بلندي در این طرح مشترک 
هستیم که یکي از آن ها ، همبستگي و وحدت عمل است ، همان طوري که اشاره کردید به 
کمک هم خدمت به مردم آسان تر صورت مي گیرد و خیلي از موازي کاري ها حذف مي شود. 
دکتر" گلفشان" ادامه داد: یکي دیگر از اهداف سرشکن کردن هزینه ها است که در این طرح 

مشترک اقدامات اسراف کارانه صورت نمي گیرد و هر دو نیرو به اهداف خود دست مي یابند. 

رئیس پلیس فتا خراسان رضوی، خبرداد:

سوء استفاده تلگرامی یک نوجوان از عنوان پلیس 
نوجوان مشهدی که با سوء استفاده و جعل عنوان یگان ویژه 'نوپو' اقدام به ایجاد کانالی در 

شبکه مجازی تلگرام کرده بود دستگیر شد. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی فرماندهی انتظامی خراسان رضوی، رئیس پلیس فتا در این 
استان گفت: این نوجوان که بدون اطلاع از قوانین اقدام به ایجاد کانالی با جعل عنوان 'یگان ویژه 
نوپو' در تلگرام و جذب بیش از 180 هزار عضو کرده بود در پی رصد و پایش فضای سایبری 

توسط کارشناسان پلیس فتا شناسایی و دستگیر شد.
سرهنگ جواد جهانشیری افزود: در این کانال برای گرایش بیشتر کاربران از اطلاعات و تصاویر 
مرتبط با عملیات پلیس با تمرکز بر یگان ویژه استفاده شده بود.وی اظهار کرد: کارشناسان پس از 
بررسی های فنی و اقدامات لازم عامل ایجاد این کانال تلگرامی را شناسایی و با هماهنگی قضایی 
وی را به پلیس فتا فراخواندند.وی گفت: متهم که پسر 18 ساله ای است پس از دستگیری و 
مشاهده شواهد عنوان کرد که نمی دانست این اقدام جرم بوده و در قانون برای آن مجازات 
تعیین شده است.سرهنگ جهانشیری افزود: این نوجوان علت اقدام خود در غصب عنوان پلیس 
برای این کانال را جذب مخاطب ذکر کرد.وی اظهار کرد: متهم پس از تکمیل پرونده برای کسب 

تکلیف نهایی به مراجع قضایی معرفی شد.

 فرمانده انتظامی شهرستان تکاب  اعلام کرد:

کشف محموله میلیاردی گوشی های قاچاق 
فرمانده انتظامی شهرستان تکاب از کشف و توقیف یک محموله میلیاردی گوشی های تلفن 

همراه قاچاق در این شهرستان خبر داد. 
سرهنگ رضا ظهیریان روز دوشنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار کرد: این محموله تلفن 
های همراه قاچاق در یک دستگاه خودروی سواری به طرز ماهرانه ای جاسازی شده بود.وی 
 ـزنجان به این خودرو که یک  گفت: ماموران در حین کنترل خودروهای عبوری در محور تکاب 

دستگاه خودروی پژو 405 بود، مشکوک شده و آن را توقیف کردند. 
سرهنگ ظهیریان افزود: در بازرسی از این خودرو 311 دستگاه انواع گوشی تلفن همراه قاچاق 
در مارک های مختلف کشف شد که در نقاط مختلف این خودرو جاسازی شده بود.وی ارزش 
این محموله را برابر نظر کارشناسان دو میلیارد و 200 میلیون ریال اعلام کرد. فرمانده انتظامی 
شهرستان تکاب اضافه کرد: در این رابطه یک نفر دستگیر و پس از تشکیل پرونده مقدماتی، 
جهت سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد. وی گفت: قاچاقچیان این محموله را از 
طریق مرزهای غربی وارد کشور کرده بودند و قصد داشتند آن را به استان های عمقی کشور 
انتقال دهند.شهرستان تکاب در جنوبی ترین نقطه آذربایجان غربی واقع شده است و در مسیر 

استان های آذربایجان غربی، زنجان و کردستان واقع شده است.

کلاهبرداری به بهانه استخدام نگهبان شگرد آقای متهم

فرمانده انتظامي شهرستان یزد  خبرداد:

انهدام باند تبهکاري با 8۰ فقره سرقت 

رئیس جمعیت هلال احمر نهاوند  خبرداد:

نجات کوهنورد در ارتفاعات نهاوند 

رئیس پلیس آگاهي استان سیستان و بلوچستان  اعلام کرد :

کلاهبرداري 9 میلیاردي به بهانه ساخت مسکن 

مرد جوانی که به بهانه استخدام نگهبان اقدام به کلاهبرداری 
از سهروندان می کرد پس از 3 ماه شناسایی و دستگیر شد.

به گزارش خبرنگار حوادث فارس، در 28 آذر مرد جوانی با 
مراجعه به کلانتری 130 نازی آباد به مأمورین اعلام کرد: به 
بهانه استخدام در یک پاساژ تجاری در منطقه نازی آباد، از طریق 
تماس با شماره درج شده در یک آگهی استخدامی با جوانی 
حدودا 30 ساله آشنا شده اما وی در یک لحظه، با استفاده 
از اعتماد من اقدام به سرقت کارت عابربانک و برداشت تمامی 

پول داخل حساب به مبلغ دو میلیون و 500 هزار تومان کرد.
با تشکیل پرونده مقدماتی با موضوع "کلاهبرداری" و به 
دستور بازپرس شعبه ششم دادسرای ناحیه 16 تهران، پرونده 
جهت رسیدگی در اختیار پایگاه هفتم پلیس آگاهی تهران 
بزرگ قرار گرفت. مالباخته پس از حضور در پایگاه هفتم پلیس 
آگاهی تهران بزرگ، در اظهاراتش به کارآگاهان گفت: در روز 
23 آذر و در محدوده بازار تهران، با یک آگهی استخدام با این 

مضمون برخورد کردم.
به دو نفر نگهبان با حقوق مناسب نیازمندیم – ساعت تماس 

15 الی 20 – شماره تماس ***09361686
با شماره تماس درج شده در داخل آگهی تماس گرفتم؛ به 
من اعلام شد که آگهی، جهت استخدام نگهبان برای کار در  
یک پاساژ تجاری در منطقه نازی آباد است و به این بهانه فردی 
با من قرار ملاقات گذاشت. در زمان ملاقات، جوانی حدودا 30 
ساله با یک دستگاه خودرو پژو 405 نقره ای رنگ به سر ملاقات 
در محدوده بازار نازی آباد آمد؛ این شخص عنوان کرد که جهت 
استخدام نیاز است تا به عنوان ضمانت یک عابر بانک بنام خودم 
و با موجودی حداقل دو میلیون و 500 هزار تومان بهمراه یک 
سفته دو میلیون تومانی تحویل دهم. زمانیکه موارد مورد نیاز 
جهت استخدام را تهیه کردم، مجددا با این شخص تماس گرفته 
و اینبار در مقابل یک پاساژ تجاری در محدود بازار نازی آباد 
با من قرار ملاقات گذاشت.در زمان ملاقات دوم این شخص 

پس از گرفتن کارت عابربانک، کسب اطمینان از وجود پول 
در داخل حساب و اطلاع از شماره رمز کارت ، به بهانه گرفتن 
عکس ] پرسنلی [ در مقابل یک عکاسی توقف کرد و از من 
خواست تا جهت گرفتن عکس بهمراه وی از ماشین پیاده شوم 
که به محض پیاده شدن، ناگهان او اقدام به قفل کردن درهای 
خودرو کرد و به سرعت از محل متواری شد. با توجه به شیوه 
و شگرد کلاهبرداری، کارآگاهان با بررسی پرونده های مشابه 
موفق به شناسایی تعداد دیگری از مالباختگانی شدند که همگی 
آنها به این شیوه و شگرد و در قالب" استخدام نگهبان جهت 
کار در یک پاساژ تجاری توسط راننده یک دستگاه خودرو پژو 
405 نقره ای" مورد کلاهبرداری قرار گرفته بودند؛ تعدادی از 
این شکات پس از مراجعه به پایگاه هفتم پلیس آگاهی عنوان 
کردند که متهم پرونده به بهانه های مختلف "گرفتن عکس"، 
"تهیه تصویر از مدارک شناسایی" و ... آنها را از ماشین پیاده و 
پس از متواری شدن از محل موجودی حساب های آنها را ) 
به صورت میانگین 5 میلیون تومان ( برداشت نموده است ؛ 

حتی یکی از مالباختگان نیز در اظهاراتش عنوان کرد که در 
داخل حساب عابربانک وی مبلغ 22 میلیون و 500 هزار تومان 
پول موجود بوده که تمامی این پول ، در طی چندین نوبت 
برداشت شده است. با توجه به شیوه و شگرد کلاهبرداری و 
اظهارات مالباختگان بر داشتن حداقل دو جلسه ملاقات با فرد 
کلاهبردار ، کارآگاهان پایگاه هفتم اقدام به چهره نگاری تصویر 
متهم پرونده کرده و نهایتا با بهره گیری از اطلاعات موجود از 
سوابق مجرمین سابقه دار موفق به شناسایی یکی از افراد سابقه 
دار بنام "امیر . الف" شدند که از سال 88 تاکنون بارها به به اتهام 
ارتکاب جرایم مختلف "سرقت مقرون به آزار" ، "تحصیل مال 
نامشروع" و "کلاهبرداری" بارها دستگیر و روانه زندان شده بود.

با توجه به بلامکان بودن متهم ، کارآگاهان پایگاه هفتم پلیس 
آگاهی اقدام به شناسایی کامل خودرو متهم به شماره پلاک 
ایران 77 / *** ط 93 کرده ، تصویر متهم بهمراه مشخصات 
خودرو پژو 405 نقره ای رنگ در اختیار کلانتری های جنوب و 
جنوب غرب تهران بویژه کلانتری 130 نازی آباد قرار می گیرد.

در روز 2 بهمن مأمورین کلانتری 130 نازی آباد در حین 
گشت زنی اقدام به شناسایی خودرو تحت تعقیب )پژو 405 
نقره ای رنگ( با دو سرنشین کرده که بلافاصله هر دو سرنشین 
دستگیر و در بررسی های بعمل آمده ، ضمن شناسایی متهم 
تحت تعقیب پایگاه هفتم پلیس آگاهی مشخص می شد که 
سرنشین دوم خودرو جوان جویای کاری است که متهم قصد 
داشته تا به همین شیوه و شگرد اقدام به کلاهبرداری از وی 
نماید که بلافاصله آزاد می شود. سرهنگ کارآگاه شمس الدین 
میرزکی ، رئیس پایگاه هفتم پلیس آگاهی تهران بزرگ ، با 
اعلام این خبر گفت: با توجه به اعتراف صریح متهم به دهها 
فقره کلاهبرداری به شیوه و شگرد فوق و شناسایی تعدادی از 
مالباختگان ، متهم جهت انجام تحقیقات تکمیلی و شناسایی 
سایر جرایم ارتکابی در اختیار پایگاه هفتم پلیس آگاهی تهران 

بزرگ قرار گرفته است.

 فرمانده انتظامي شهرستان یزد از دستگیري اعضاي یک باند چهار نفره سرقت داخل خودرو 
با 80 فقره سرقت خبر داد.

  به گزارش خبرنگار پایگاه خبري پلیس، سرهنگ منوچهرنصیري  در تشریح این خبر 
گفت: با توجه به سرقت هاي انجام شده در محدوده " آزادشهر"، " امامشهر" و همچنین 
"بلوار آزادگان" یزد بررسي موضوع و دستگیري سارق یا سارقان در دستور کار ویژه ماموران 
قرار گرفت.وي ادامه داد: تحقیقات و بررسي هاي ماموران پلیس نشان مي داد که تمامي این 
سرقت ها به یک روش و توسط یک باند حرفه اي انجام شده است.نصیري ضمن اشاره به 
استقرار گشت هاي پوششي در مناطق جرم خیز، ادامه داد: ماموران پلیس ،یکي از اعضاي این 
باند سرقت را هنگام ارتکاب سرقت داخل خودرو دستگیر و به اداره پلیس منتقل کردند.نصیري 
گفت: متهم در اداره پلیس به انجام سرقت با "برادرزن" خود اعتراف کرد که ماموران پلیس 
پس از انجام هماهنگي با مقامات قضائي همدست و برادرزن متهم را دستگیر و در بازرسي 

از منزل وي تعداد  زیادي اموال مسروقه شامل ضبط صوت، زاپاس و همچنین دیگر وسایل 
سرقتي کشف کردند.سرهنگ نصیري ادامه داد: دومین متهم در بازجویي هاي کارآگاهان پلیس 
به انجام سرقت داخل خودرو با همکاري دو نفر دیگر اعتراف و اعلام کرد که سردسته این 
باند فردي به نام "سهیل" است.وي افزود: با طرح این موضوع ماموران دایره تجسس پلیس 
شهرستان یزد با انجام یک عملیات برنامه ریزي شده و منسجم، در یک قرار صوري، دو متهم 
دیگر را دستگیر کردند.این مقام انتظامي گفت: اعضاي این باند چهار نفره در بازجویي هاي اداره 
پلیس به 80 فقره سرقت داخل خودرو در سطح شهر یزد اعتراف و با دستور مقام قضائي روانه 
زندان شدند.فرمانده انتظامي شهرستان یزد در پایان ضمن هشدار به شهروندان در خصوص 
جدي گرفتن توصیه هاي پلیس در پیشگیري از سرقت افزود: توجه و جدي گرفتن نکات و 
هشدار هاي پلیس در رابطه با پیشگیري از جرایم و آسیب هاي اجتماعي توسط شهروندان، 

نقش مهمي در کنترل و مهار جرایم دارد.

 رئیس جمعیت هلال احمر نهاوند گفت: پس از هفت ساعت 
تلاش یک کوهنورد مفقود شده در ارتفاعات نهاوند نجات یافت. 
محمدتقی شهبازی روز دوشنبه درگفت وگو با ایرنا افزود: 
یک کوهنورد از اهالی روستای رضی آباد به ارتفاعات کوهستان 
گرین از مسیر سراب گردنه عزیمت کرده و اقدام به چهار ساعت 
پیاده روی می کند.وی اضافه کرد: با توجه به شدت برف و سرما، 
خستگی و گم کردن مسیر موضوع را به عوامل هلال احمر و 
مرکز فوریت های پلیسی 110 اطلاع می دهد.وی بیان کرد: 

این کوهنورد آدرسی از محل استقرار و موقعیت خود نداشته و 
این امر در پیچیده و دشوار شدن عملیات جستجو و نجات تاثیر 
می گذارد. رئیس جمعیت هلال احمر نهاوند افزود: تیم جستجو 
و امداد متشکل از نیروهای توانمند و حرفه ای به همراه عوامل 
پلیس و نیروهای محلی کار جستجو را آغاز کردند.شهبازی 
اضافه کرد: با توجه به برودت هوا و مجهز نبودن نیروهای محلی 
و عوامل پلیس به وسایل گرمایشی ، تیم امداد و نجات ادامه 
جستجو را به تنهایی انجام می دهد.وی گفت: با توجه به اینکه 

تلفن همراه کوهنورد خاموش شده بود و امکان ارتباط هیچ نوع 
ارتباطی با وی وجود نداشت همچنین برودت و تاریکی هوا، 
وسعت منطقه و سخت گذر بودن مسیر امکان یافتن کوهنورد 
با  از هفت ساعت تلاش،  افزود: پس  بود.وی  دشوارتر کرده 
فداکاری تیمهای هلال احمر، نیمه شب گذشته این کوهنورد 
از برف و سرما نجات یافت و تحویل خانواده اش شد.شهرستان 
نهاوند با جمعیتی افزون بر 190 هزار نفر در 105 کیلومتری 

جنوب استان همدان قرار گرفته است.

 کارآگاهان پلیس آگاهي استان ،فردي را که با تشکیل تعاوني مسکن از 24 شهروند زاهداني 
،براي ساخت مسکن ،9 میلیارد ریال کلاهبرداري کرده بود دستگیر کردند.

 رئیس پلیس آگاهي استان سیستان و بلوچستان در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبري 
پلیس ،در بیان جزئیات دقیق این خبر گفت: در پي شکایت تعدادي از شهروندان زاهداني مبني 
بر اینکه یکي از تعاوني هاي مسکن از این افراد مبلغ 9 میلیارد ریال را به بهانه ساخت واحد 
هاي مسکوني کلاهبرداري کرده است،بررسي دقیق موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس 

آگاهي قرار گرفت. سرهنگ ابراهیم ملاشاهي،افزود: کارآگاهان پلیس پس از بررسي مدارک 
24 شاکي پرونده و انجام اقدامات تخصصي و پایش میداني و اطمینان از صحت موضوع و 
عدم انجام تعهدات این تعاوني مسکن،با اشراف اطلاعاتي مدیر عامل آن را شناسایي و دستگیر 
کردند. رئیس پلیس آگاهي استان سیستان و بلوچستان در ادامه گفت: متهم دستگیر شده 
در تحقیقات تخصصي پلیس به اخذ مبلغ 9 میلیارد ریال از 24 عضو این تعاوني و عدم انجام 

تعهدات خود اعتراف کرد که پس از تکمیل تحقیقات به مراجع قضائي معرفي شد.

گزارش/زهرا مهاجر

و  اساس مصوبه شورای سنجش  بر  سال 93 که 
پذیرش دانشجو، تاثیر مستقیم سوابق تحصیلی به 
 93 سال  سراسری  آزمون  برای  درصد   25 میزان 
قطعی شد و بر خلاف سال های پیش از آن که سوابق 
تحصیلی فقط تاثیر مثبت داشتند، اثر منفی هم روی 
نتیجه کنکور داشت، هنوز کنکوری ها نمی دانستند چه 
بلایی سرشان آمده و قرار است این تصمیم شورای 
سنجش و پذیرش دانشجو در راستای حذف کنکور، 

چه سرنوشتی را برایشان رقم بزند.
رییس سازمان سنجش در آن سال با اشاره به قانون 
مصوب سال 86 در رابطه با نحوه پذیرش دانشجو که به 
"قانون حذف کنکور" معروف شد،گفت: طبق این قانون 
قرار بود از سال 90 کنکور سراسری به شکل مطلق 
حذف شود و اگر این قانون اجرا می شد سوابق تحصیلی 
به شکل صددرصدی تاثیر مستقیم در پذیرش دانشجو 
دلیل مشکلاتی که داشت  به  قانون  این  اما  داشت 
نتوانست به مرحله اجرا برسد و مجلس شورای اسلامی 
در شهریور ماه امسال این قانون را اصلاح و بازنگری 

کرد .
البته همچنان رتبه داوطلب در کنکور 93، تاثیر 75 
درصدی در قبول شدن یا نشدن در دانشگاه خواهد 
داشت و در واقع، همچنان سهم عمده ای از شانس 
کنکور  در  او  شده  کسب  رتبه  به  داوطلب  قبولی 

برمی گردد.
رئیس مرکز سنجش آموزش و پرورش هم گفت: 
یکی از اصلی ترین اولویت ها در سال 93 نقشی است 
پذیرش  و  قانون سنجش  پرورش در  و  آموزش  که 
دانشجو دارد. یعنی ظرف مدت 5 سال حداقل 85 
گزینش  تحصیلی  سوابق  براساس  داوطلبان  درصد 

خواهند شد.
کنکور سال 93 به این منوال برگزار شد و تصمیم بر 
آن شد که در سال 94 هم این اتفاق ادامه پیدا کند. 
جزئیات ثبت نام و برگزاری کنکور 94 که اعلام شد، 
کنکوری ها متوجه شدند که 25 درصد تاثیر قطعی در 
گزینش نهایی جدی است. توکلی با اشاره به مصوبه 
سومین جلسه شورای سنجش و پذیرش دانشجو در 
تاریخ 23 مهر 92 گفت: براساس این مصوبه کلیه 
دیپلمه های نظام جدید آموزش متوسطه رشته های 
ریاضی، تجربی، انسانی و علوم و معارف اسلامی که 
دیپلم نظام جدید خود را طی سال های 84 لغایت 93 
اخذ نموده باشند و امتحانات سال سوم دبیرستان آنها 
به صورت نهایی و سراسری برگزار شده باشد، مشمول 
سوابق تحصیلی بوده و سوابق تحصیلی آنان حداکثر 
به میزان 25 درصد با تاثیر قطعی در گزینش نهایی 

اعمال خواهد شد. 
با نزدیک شدن به کنکور، اعتراض داوطلبان شرکت 
در آزمون سراسری که سرنوشت کنکوری های سال 
گذشته را دیده بودند و متوجه شده بودند که قرار است 
در کنکور 94 رتبه شان چطور محاسبه شود، شروع شد 

که سخنگوی سازمان سنجش با تکرار این که این قانون 
توسط کمیته سنجش و پذیرش دانشجو گرفته شده و 
لازم الاجراست، پاسخ آن ها را داد. در این میان بحث 
ترمیم معدل برای آن ها که از قبل متقاضی شرکت در 

کنکور بودند هم مطرح شد. 
اما این توضیحات برای داوطلبان قانع کننده نبود. 
متقاضیان شرکت در آزمون سراسری 94 دلایل خود 
را داشتند و معتقد بودند که این شیوه به هیچ وجه 

عادلانه نیست.
موافقان و مخالفان علت های مختلفی را برای موافقت 
و مخالفتشان بیان می کردند و آن ها که از ابتدا با حذف 
کنکور موافق بودند، این اتفاق را هموارکننده راه حذف 

کنکور می دانستند.
از سازمان سنجش و  بودند  آن ها هم که مخالف 
نهادهای تصمیم گیر می خواستند که تاثیر مثبت 
سوابق تحصیلی را در کنکور مثل گذشته اعمال کند 

و تاثیر مستقیم را لغو کند.
رسانه های مختلف هم به علت ناکارامد بودن این تاثیر 
مستقیم سوابق تحصیلی می پرداختند و چند دلیل 
امکان تقلب، عدم امکان جبران برای امتحان نهایی و 
استاندارد نبودن سوالات و احتمال خطای مصحح را از 

ایرادات این طرح می دانستند.
اما پاسخ سازمان سنجش باز هم همانی بود که از قبل 
گفته شده بود. سخنگوی سازمان سنجش گفت که 
این سازمان تنها مجری قانون است و تصمیم را کمیته 

گرفته که بر اساس قانون مجلس بوده است.
عضو کمیسیون آموزش مجلس هم تمام قد از این 

طرح دفاع کرد و گفت که عادلانه نبود که تنها چهار 
باشد. قاسم  تعیین کننده سرنوشت  ساعت کنکور 
جعفری با دفاع از طرح تاثیر مستقیم سوابق تحصیلی 
گفت: این که سرنوشت کنکوری ها تنها در 4 ساعت 
رقم می خورد عادلانه نبود و به همین خاطر تصمیم 
گرفتیم کل چهار سال تحصیلی ملاک سنجش برای 

پذیرش در دانشگاه باشد.
مقتدایی، یکی دیگر از اعضای کمیسیون آموزش 
مجلس هم از طرح دفاع کرد و گفت: با تاثیر سوابق 
تحصیلی در کنکور، تبعیض بین مناطق کم امکانات 
و شهرهای بزرگ را کم کردیم.علیرضا سلیمی، نماینده 
مجلس هم در مورد تاثیر مستقیم و افزایش آن، سازمان 

سنجش را تام الاختیار دانست.
هنوز موج اعتراضات فروکش نکرده بود که اخباری 
مبنی بر افزایش تاثیر مستقیم سوابق تحصیلی هم به 
گوش رسید و یکی از نمایندگان مجلس، از تاثیر 40 

درصدی سوابق در کنکور گفت.
خبری که بلافاصله توسط ابراهیم خدایی، رییس 
سازمان سنجش تکذیب شد. او گفت: به طور قطع 
تاثیر 40 درصدی سوابق تحصیلی در کنکور سال 
آینده صحیح نیست و هر گونه تصمیم گیری در این 
باره منوط به بحث های کارشناسی در شورای سنجش 

و پذیرش دانشجو است.
البته در همان ایام معاون آموزش متوسطه وزارت 
آموزش و پرورش از پیشنهاد این وزارتخانه برای افزایش 
سهم سوابق تحصیلی به 35 درصد در کنکور 95 خبر 
داد و گفت: قرار است سهم سوابق تحصیلی به شکل 

سالانه اضافه شود تا جایی که منجر به حذف کنکور در 
85 درصد ظرفیت های دانشگاه ها شود. اما باید توجه 
کرد که قرار نیست کنکور به طول کامل حذف شود. 
همانطور که در قانون سنجش و پذیرش دانشجو آمده 
است ورود دانشجویان به دانشگاه های کشور به سه 
روش انجام خواهد شد که روش نخست صرفاً براساس 
سوابق تحصیلی است که در این روش سهم سوابق 
تحصیلی برای کنکور 94، 25 درصد بود و پیش بینی 
ما این بود که این رقم برای کنکور 95 به 35 درصد 

افزایش یابد.
به هر ترتیب نتایج کنکور 94 هم اعلام شد و مقرر 
شد این روال برای سال های آینده هم ادامه پیدا کند.در 
همین رابطه وزیر آموزش و پرورش از عدم موافقت برای 
افزایش ضریب سوابق تحصیلی دانش آموزان در کنکور 
سراسری خبر داد و گفت: امیدواریم به تدریج سهم 

ارزیابی های درون مدرسه ای در کنکور افزایش یابد.
رییس سازمان سنجش در مورد ترمیم معدل هم 
توضیحاتی داد و گفت که امکان این اتفاق وجود دارد. 
مسئولان تصمیم گیر در مورد تاثیر سوابق تحصیلی در 
حال رایزنی و بررسی برای 30 درصد شدن این تاثیر 
بودند . که انتشار خبری همه را شوکه کرد. خبر این 
بود: هیئت عمومی دیوان عدالت اداری بند دوم مصوبه 
شورای سنجش مبنی بر تاثیر 25 درصدی معدل 
سال سوم متوسطه در کنکور برای داوطلبانی که طی 
سال های 84تا 92دیپلم گرفته اند را مغایر قانون دانست 
وابطال کرد. گویا فردی به نام فاطمه کریمی دو سال 
پیش شکایتی را نزد دیوان برده و بعد از دو سال، نتیجه 

به این شکل مطرح شده است.
این خبر ناگهانی، مسئولان کمیته سنجش و پذیرش 
دانشجو را شوکه کرد و در اولین اظهار نظر، توکلی به 
خبرآنلاین گفت که می بایست با تشکیل جلسه ای، 

موضوع رای دیوان عدالت اداری را بررسی کنیم.
رییس سازمان سنجش هم درباره وضعیت سهم 
سوابق تحصیلی در کنکور 95 پس از رای دیوان عدالت 
اداری با اشاره به استفساریه از مجلس درخصوص رأی 
دیوان عدالت اداری گفت:  تا زمانی که نظر مجلس اعلام 
شود سهم سوابق تحصیلی در کنکور سال 95 به صورت 

تأثیر مثبت است.
عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس هم در 
این باره گفت: رأی دیوان عدالت اداری درخصوص ابطال 
سهم 25 درصدی سوابق تحصیلی در کنکور توسط 
مجلس بررسی می  شود تا خانواده ها از سرگردانی خارج 
شوند البته گسترش امتحانات نهایی در دوره متوسطه 

به تامین زیرساخت های لازم نیاز دارد.
رئیس دیوان عدالت اداری هم در ادامه این اظهارنظرها 
گفت که چنانچه در آزمون سراسری مورد باشد که بر 
خلاف حکم دیوان عدالت، سابقه تحصیلی را تاثیر 
بدهند، قطعا برخورد کرده و اقداماتشان ابطال می شود.

روز، سخنگوی سازمان سنجش در  فردای همان 
گفت و گوی زنده در شبکه خبر در سخنانی در رابطه 
با رای دیوان عدالت اداری بر تاثیر درصد معدل سال 
سوم متوسطه در کنکور آزمون سراسری 95 اظهار 
کرد: پی گیری های لازم در رابطه با رای دیوان عدالت 
اداری مبنی بر تأثیر مثبت 25 درصدی سوابق تحصیلی 
در آزمون سراسری سال 95 ، صورت گرفته و ما این 
موضوع را در دفترچه راهنما درج کرده و موثر می دانیم.

اما در آخرین اظهارنظر رییس سازمان سنجش در 
خصوص رای دیوان عدالت اداری مبنی بر ابطال سهم 
25 درصدی سوابق تحصیلی در کنکور آمد: دیوان 
عدالت اداری یکی از بندهای مصوبه سنجش و پذیرش 
سوابق  درصدی  قطعی 25  تاثیر  بر  که  را  دانشجو 

تحصیلی در پذیرش دانشجو تاکید داشت، ابطال کرد.
خدایی گفت: رای دیوان عدالت اداری حکم قانون را 
داشته و لازم الاجرا است اما برداشت شورای سنجش و 
پذیرش دانشجو این بود که تاثیر سوابق تحصیلی باید از 
25 درصد شروع و به تناسب تحت پوشش قرار گرفتن 

امتحانات نهایی افزایش یابد.
او ادامه داد: به دلیل آنکه صرفا سوابق تحصیلی یک 
سال از دوره متوسطه را داشتیم، تاثیر آن در پذیرش 
دانشجو را 25 درصد اعلام کردیم و در نتیجه با توجه 
علوم،  وزیر  امضای  با  قانون  از  برداشت  اختلاف  به 
استفساریه ای را به مجلس ارائه کردیم و اگر تفسیر 
دیگری از این قانون توسط مجلس ارائه نشود، رای 
دیوان عدالت اداری را به همان صورتی که مصوب 
شده است، اجرا خواهیم کرد. هنوز تصمیم قطعی برای 
تاثیر سوابق تحصیلی در سال های آینده گرفته نشده و 
مشخص نیست بالاخره حکم دیوان عدالت اداری در 

این مورد اجرا می شود یا مصوبه مجلس.

پرونده ای برای طرحی که قرار بود کنکور را حذف کند 

ابهام در وضعیت تاثیر سوابق تحصیلی در کنکور 95
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کاندیدای انتخابات پنجمین دوره انتخابات مجلس خبرگان 
انتخابات خبرگان بسیار حائز  گفت: مردم باید توجه کنند که 
اهمیت است و طبق قانون اساسی در شرایط فعلی برای انتخاب 
رهبری در صورت نیاز هیچ راهی برای انتخاب رهبری جز از طریق 

خبرگان وجود ندارد.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی 
در برنامه خبرگان ملت که به منظور تبلیغات کاندیداهای مجلس 
خبرگان رهبری از تلویزیون پخش می شود ، اظهار کرد: اعضای 
خبرگان علاوه بر اینکه باید خودشان دارای رتبه اجتهاد از لحاظ 
دروس حوزوی باشند باید بینش کافی به مسائل سیاسی و اجتماعی 

داشته و آگاه به زمان باشند.
این کاندیدای مجلس خبرگان رهبری گفت: برای مردم مهم 
است که نمایندگانی را برگزینند که این نمایندگان، رهبری را انتخاب 
کنند که بینش سیاسی اجتماعی داشته و مدیر و مدبر باشد. نماینده 
مجلس خبرگان رهبری باید قدرت اداره جامعه اسلامی و ملت 
اسلامی را داشته باشد و مردم باید بدانند که مجلس خبرگان هم 
رهبری انتخاب می کند و هم به صفات رهبری به طور مداوم نظارت 
می کنند پس اگر خدای نکرده زمانی لازم باشد رهبری را از مسئولیت 

رهبری برکنار می کنند.
روحانی با اشاره به اینکه مجلس خبرگان اول در مقطع بسیار 
حساس 14 خرداد سال 68 وظیفه بسیار حساسی را به نحو احسن 
انجام داد گفت: بعد از رحلت امام )ره( در کمتر از 24 ساعت مجلس 
خبرگان توانست رهبری شجاع، عالم، مدیر و مدبر را که ادامه دهنده 

راه امام )ره( باشد به خوبی برگزینند.
وی تصریح کرد: باید به این لحظه فکر کنیم که اگر لازم بود 
نمایندگان مجلس خبرگان بتوانند با صلابت و شهامت در کوتاه ترین 
زمان بدون در نظر گرفتن مسائل حزبی و تنها در چارچوب قوانین و 
مقررات اسلام و منافع امت و جهان اسلام و منافع کشورمان رهبری 

اصلح را انتخاب کند.
روحانی با اشاره به اینکه در سالهای اخیر با توجه به مقتضیات 
زمان کمیسیون های مختلفی در مجلس خبرگان تشکیل شده است 
گفت: در مجلس سوم کمیسیون سیاسی اجتماعی تشکیل شد 
تا مسائل مهم سیاسی داخل کشور سطح جهان اسلام و کل دنیا 

هم چنین مسائل اجتماعی را مورد بررسی قرار دهند.
وی با اشاره به اینکه در هر اجلاس خبرگان گزارش کلی از شرایط 
داخلی و خارجی توسط صاحب نظران برای نمایندگان مجلس 
مطرح می شود، گفت: حدود 8 سال در دو دوره رئیس کمیسیون 
سیاسی اجتماعی مجلس خبرگان بوده ام که مسائل مهمی را در این 

کمیسیون مورد بررسی قرار دادیم.
روحانی با بیان اینکه خبرگان فقط مسأله فقه و فقاهت را بررسی 
نمی کند بلکه بینش اجتماعی و سیاسی را مورد توجه قرار می دهد 
گفت: انتخابات مجلس خبرگان انجام وظیفه بسیار مهم است که بر 

دوش مردم خواهد بود.

وی با اشاره به وظایف سنگین رهبری برای اداره کشور و امت 
اسلامی اظهار کرد: رهبری انقلاب شخصیتی است که سیاست های 
کلی نظام را تعیین می کند و فرمان جنگ و صلح بر عهده ایشان 
است. هم چنین فقهای شورای نگهبان، رئیس قوه قضاییه، اعضای 
مجمع تشخیص مصلحت نظام را انتخاب کرده و بر کار سه قوه 

نظارت دارند.
روحانی با بیان اینکه رهبری نظام بعد از انتخاب رئیس جمهور 
توسط مردم با حکم خود رای مردم را نافذ می کند، گفت:  رسالت 
بسیار سنگینی بر دوش رهبری است و در شرایط امروز که امت اسلام 
و منطقه نیازمند تصمیم گیری ها، راهنمایی ها و رهنمودهای حساس 
و کلیدی هستند حتی یک جمله و یا یک کلمه بسیار سرنوشت 

ساز خواهد بود.
روحانی با اشاره به اینکه امروز رهبری آگاه و شایسته و فرهیخته 
داریم، افزود: باید برای روز مبادا فکر کنیم و توجه داشته باشیم 
که یک رهبری با چنین مسئولیت سنگینی توسط خبرگان باید 
انتخاب شود پس هر رای مردم در روز هفتم اسفند 94 برای انتخاب 

نمایندگان خبرگان سرنوشت ساز است.
این کاندیدای مجلس خبرگان رهبری با تاکید بر اینکه گاهی 
در انتخاب رهبری در شرایطی قرار می گیریم که حتی یک رای هم 
مهم است، گفت:  وقتی چند نفر دارای شرایط مساوی باشند رای 
نمایندگان خبرگان بین دو یا سه نفر تعیین کننده خواهد بود. پس 

آرای مردم پای صندوق است که می تواند بهترین نمایندگان را برای 
خبرگان رهبری انتخاب کند.

روحانی با اشاره به اینکه هفتم اسفند ماه 94 بسیار حائز اهمیت 
است، گفت: اهمیت 7 اسفند 94 از جهت انتخاب نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و مجلس خبرگان رهبری است که این انتخاباتی 

برهانی روشن برای مردم سالاری دینی این نظام است.
روحانی با اشاره به اینکه در اصل چهار قانون اساسی به روشنی 
اسلامیت نظام و قوانین تصریح شده است گفت: در اصل ششم قانون 
اساسی اداره کشور توسط آرای مردم مورد تاکید قرار گرفته است. 
بنابراین از یک طرف دینی بودن نظام و از طرف دیگر مردم سالار 

بودن آن در قانون اساسی به صراحت تاکید شده است.
وی با بیان اینکه که برای نسل جوان ما بسیار مهم است که 
توجه داشته باشند که رهبری نظام هم انتخاب می شود افزود:  فردی 
که مسئولیت سنگین رهبری نظام را بر عهده دارد به طور مستقیم 
توسط مردم ایران انتخاب می شود و مردم ایران نمایندگان خود را در 
استان های مختلف برای مجلس خبرگان تعیین کرده و نمایندگان 
منتخب مردم در این مجلس در زمان لازم فقیه عادل، شجاع، مدیر و 
مدبر و آشنا به زمان را برای رهبری این نظام و رهبری امت اسلامی 

انتخاب می کنند.
روحانی با اشاره به اینکه در قانون اساسی به کلمه انتخاب در 
مورد رهبری تصریح شده است گفت: امام )ره( در آخرین هفته های 

حیات خود در نامه ای به مجلس به بازنگری بر مسأله انتخاب رهبری 
نظام تاکید داشتند.

وی با اشاره به ادعای برخی بدخواهان نظام در تبلیغ اینکه در 
نظام اسلامی برخی انتخابی و برخی غیر انتخابی هستند خاطر نشان 
کرد: این سخن درست نیست و مردم اگرچه از فعالیت های مجلس 
خبرگان رهبری در روزهای معمولی مطلع نیستند اما به عنوان فردی 
که در دو دوره سوم و چهارم مجلس خبرگان حضور داشته ام شهادت 
می دهم که کمیسیون های مختلف مجلس خبرگان در طول سال 
فعال هستند و جلسه عمومی خبرگان حداقل دو بار در سال و در 

صورت ضرورت تشکیل جلسه خواهد داد.
روحانی خاطر نشان کرد: این طور نیست که مجلس خبرگان 
فردی را به عنوان رهبری تعیین کند و کار و مسئولیت اش به پایان 
برسد تا خدای نکرده روزی پیش آید که نیاز به انتخاب رهبری جدید 

باشد.
این کاندیدای مجلس خبرگان رهبری تصریح کرد: مطابق 
اصل 111 قانون اساسی خبرگان مردم بر صفات رهبری همواره 
نظارت می کنند و مطابق اصل 5 و 109 قانون اساسی صفات 
رهبری به طور مداوم باید توسط خبرگان رهبری مورد نظارت 

دقیق قرار گیرد.
قانون  اینکه در خبرگان دو کمیسیون 111  به  با اشاره  وی 
اساسی و کمیسیون 107 قانون اساسی فعال هستند توضیح داد:  
در کمیسیون 107 نسبت به آنهایی که احتمالا می توانند رهبری 
آینده نظام را بر عهده بگیرند بررسی های لازم انجام می شود که البته 
مطالب آن قابل انتشار نیست و در کمیسیون 111 نیز صفات رهبری 

نیز مورد نظارت قرار می گیرد.
وی ادامه داد: طبق اصل 111 قانون اساسی اگر روزی رهبری 
نظام از عهده مسئولیت خود بر نیاید و یا فاقد یکی از صفاتی شود که 
در قانون اساسی به آن تصریح شده و یا حتی اگر روشن شود که قبلا 
دارای این صفت نبوده و بعدا متوجه شوند، مجلس خبرگان رهبری را 

از مسئولیت کنار گذاشته و رهبر جدید انتخاب می کند.
روحانی با اشاره به اینکه درست است که مسأله رهبری مسأله 
دینی است و فردی که رهبری نظام را بر عهده دارد فقیه است، گفت:  
فقیه یعنی به عمق مسائل دینی آشنا باشد و بر احکام فرعی اسلام 
نیز تسلط داشته باشد و فقیه کسی است که به اعتقادات، احکام 
و اصول اخلاق اسلام و ابعاد مختلف فرهنگ عظیم الشان اسلامی 

عمیقا آشنا باشد.
این کاندیدای مجلس خبرگان رهبری با اشاره به اینکه رهبری 
نظام حتما باید آشنا به مسائل زمان باشد گفت: اگر رهبری نظام 
نسبت به شرایط و مقتضیات آگاه نباشد مدبر بودن او با چالش روبرو 
می شود و مردم باید توجه کنند که انتخابات خبرگان بسیار حائز 
اهمیت است و طبق قانون اساسی در شرایط فعلی برای انتخاب 
رهبری در صورت نیاز هیچ راهی برای انتخاب رهبری جز از طریق 

خبرگان وجود ندارد. 

انتخابات  دوره  پنجمین  برای  ها  نام  ثبت  از شروع  پیش   
از سیدحسن خمینی  مجلس خبرگان رهبری موضوع دعوت 
اینکه  از  انتخابات مطرح شد. پیش  این  برای کاندیداتوری در 
سید حسن برای حضور در انتخابات تصمیم قطعی بگیرد، برخی 
نظرسنجی ها پیش بینی می کرد که او بالاترین میزان رای را 
برای انتخابات خبرگان داشته باشد. افرادی و احزابی همچون  
هاشمی رفسنجانی، ابراهیم امینی  و حزب اعتدال و توسعه از 
او دعوت کردند. این اولین حضور سیاسی یادگار امام بود. برخی 
معتقد بودند که امام با ورود فرزندانش به قدرت مخالف بود، اما به 
نظر می رسد انتساب چنین قولی به امام مبنایی ندارد. هفته نامه 
طلوع صبح در سرمقاله اش، موضوع عضویت سیداحمد خمینی 
در دومین دوره مجلس خبرگان را یادآور شد، صفحه اینستاگرام 
حجت الاسلام سیداحمد خمینی نیز بر این موضوع تاکید کرد. 
همچنین افرادی همچون مرتضی حاجی، وزیر آموزش و پرورش 
دولت اصلاحات بیان کردند که منظور امام درباره دوره حیات 
خود بوده و حالا آن زمان گذشته است. طرح این سخنان در 
حالی بود که سیدحسن خمینی احتمال کاندیداتور ی اش را رد 
نکرده و حجت الاسلام محسن غرویان از نظر مثبت بخشی از 

جامعه مدرسین نسبت به سیدحسن خبر داده بود.
 به گزارش خبرآنلاین، در این بین کسانی هم بودند که از 
کاندیداتوری حسن خمینی واهمه داشتند و آن را توطئه هاشمی 
رفسنجانی برای ایجاد یک فتنه جدید ارزیابی می کردند. حسین 
جلالی مسئول دفتر آیت الله مصباح یزدی از این دست. روزنامه 
کیهان نیز از اعلام کاندیداتوری خمینی خشنود نشد. این روزنامه 
در گزارشی نوشت: بازی با نام سید حسن خمینی در آستانه 
ثبت نام از نامزدهای مجلس خبرگان، اقدامی برای استتار بازی 
اصلی جریان تجدید نظرطلب و نفاق جدید است که پنهان و 
آشکار با بیگانگان پیوند خورده و در آشوب نیابتی 1388 دچار 

شکست سهمگین شد.
سرانجام سید علی خمینی از نامزدی یادگار امام در انتخابات 
مجلس خبرگان رهبری خبر داد. سپس احمد خمینی پسر او 
در اینستاگرامش این خبر را تایید کرده و شعری نوشت:  صبح 
است ساقیا قدحی پر شراب کن/ دور فلک درنگ ندارد شتاب کن

ثبت نام در دومین روز
حسن خمینی در روز جمعه بیست و هفتم آذرماه، یعنی 
دومین روز ثبت نام ها با همراهی برادرانش سیدیاسر و سیدعلی 
خمینی به ستاد انتخابات رفت.  یادگار امام پس از ثبت نام به 
خبرنگاران گفت: امام به ما آموختند برای حفظ و تحکیم این 
انقلاب از همه چیز خود بگذرم و من نیز برای انقلاب از آبروی 
خود خواهم گذاشت، او تاکید که به صورت مستقل در انتخابات 

شرکت خواهد کرد.
خمینی اصولگرا یا اصلاح طلب

الله محمد موسوی بجنوردی، عضو مجمع روحانیون  آیت 
مبارز  پیش از کاندیداتوری خمینی جوان گفته بود: اگر سید 

نامزد شود مورد حمایت اصلاح  برای خبرگان  حسن خمینی 
طلبان خواهد بود. اسدالله بادامچیان، عضو شورای مرکزی حزب 
موتلفه اسلامی اما تاکید داشت که خمینی اصلاح طلب نیست و 
معتقد است: اصلاح طلبان به این دلیل سراغ این افراد رفته اند که 
هیچ شخصیتی از خودشان ندارند و به واقع استقراض شخصیت 
می کنند و این از عجز اصلاح طلبان است. در این بین روزنامه 
ایران در سرمقاله خود نوشت: سیدحسن خمینی معتمد نظام 
است، نه اصلاح طلب است و نه اصولگرا. همه این سخنان در 
حالی است که علی خمینی تاکید کرده بود که یادگار امام )ره( 
به صورت مستقل نامزد خبرگان می شود. سید حسن خمینی 
نیز سخنان برادرش را تایید کرد و در زمان ثبت نامش گفت که 

به صورت مستقل وارد شده است.
سیدحسن خمینی

 و ماجرای آزمون و اجتهادش
شورای نگهبان شیوه تایید اجتهاد را شرکت در آزمون کتبی 
اعلام کرد  روز امتحان کتبی گفته شد که دعوت نامه ای به دست 
او نرسیده اما پس از برگزاری آزمون، شورای نگهبان گفت که 
اطلاعیه شورای نگهبان حکم دعوت نامه را داشته است. در این 
بین مدیرمسئول روزنامه کیهان نوشت »یکی از اعضای برجسته 
هیأت رئیسه مجلس خبرگان در تماس با فرزند محترم یادگار 
امام )ره( از وی برای حضور در آزمون دعوت کرده است« اما 
این موضوع از سوی پنج عضو هیأت رئیسه خبرگان تکذیب شد.

 در زمان برگزاری آزمون، وی در حال تدریس بود پس از آن 
سخنگوی شورای نگهبان ابتدا بیان کرد که شرکت نکردن در 
آزمون به معنای ردصلاحیت است اما چند روز بعد و در نشست 
خبری اش گفت که شرکت نکردن ثبت نام کننده ها در آزمون، 

تنها کار را برای تشخیص اجتهاد سخت کرده است. 
الله هاشم هاشم زاده هریسی، عضو مجلس  به گفته آیت 
خبرگان رهبری چهار راه برای احراز اجتهاد داوطلبین وجود دارد. 
پس از آن تعدادی از مجتهدین و مراجع همچون آیات راستی 
کاشانی، شبیری زنجانی، وحید خراسانی، جوادی آملی، عباس 

محفوظی و ... اجتهاد یادگار امام را تایید کردند.
ردصلاحیت اولیه

ششم بهمن ماه شورای نگهبان نظر خود درباره صلاحیت 
خمینی  حسن  سید  و  کرد  اعلام  را  خبرگان  کاندیداهای 
صلاحیتش احراز نشد. خبر نتیجه نظر اعضای شورای نگهبان 
را پسر سید حسن خمینی منتشر کرد. سید احمد خمینی در 
صفحه اینستاگرامش نوشت: به نظرم برای همگان علت عدم 
بدون  هم  دیگر  برخی  که  مخصوصا  است،  شده  احراز  احراز، 
امتحان اجتهادشان احراز شده است. بگذریم، قبل از خواب با بابا 
صحبت کردم از اوضاع سوال نمودم. یک بیت از حافظ خواند: سر 
ارادت ما و آستان حضرت دوست/ که هر چه بر سر ما می رود 
ارادت اوست. ظهر همان روز سیدحسن هم در اینستاگرامش 
تصویری که پسرش منتشر کرده بود را بازنشر کرده و وعده داد 

در یکی دو روز آینده در این باره سخن بگوید.
پیش از آنکه یادگار امام در این باره هنوز سخن بگوید، برخی 
رسانه ها و شخصیت های سیاسی درباره عدم احراز صلاحیت او 
اظهارنظر کردند. خبرگزاری آنا در گزارشی این سوال را مطرح 
کرده که »آیا دلیل عدم احراز صلاحیت سید حسن، غیبت در 
آزمون بود؟« و مثال های نقضی همچون حجت الاسلام علیرضا 
شاه آبادی، حجت الاسلام سیدمحمد  نصرالله  آیت  الله  اعرافی،  
سعیدی و  حجت الاسلام سید محمدمهدی میرباقری را نام برده 
که هیچ یک نه قبلا عضو خبرگان بوده، نه در آزمون آن قبول 
شده بودند و نه حکمی از رهبری دارند که لازمه آن اجتهاد باشد؛ 

با این حال بدون حضور در آزمون احراز صلاحیت شدند.
پس از اینکه صلاحیت سید حسن خمینی تائید نشد، آیت 
الله امجد با وی تماس گرفت و عدم احراز صلاحیت او را تبریک 
ملت  قاطبه  توسط  »حضرتعالی  که  کرد  اظهار  امجد  گفت. 
قدرشناس ایران احراز صلاحیت شدید«. او در این تماس از سید 
حسن خمینی و همه آنان که مانند ایشان اهلیت و صلاحیت ملی 
و مردمی شان بدینگونه احراز شد خواست که به احترام مردم 
ستمدیده نسبت به این عدم احراز تقاضاى تجدید نظر نکنند. 
پایگاه اطلاع رسانی جماران به عنوان رسانه نزدیک به یادگار امام 
نیز در صفحه اینستاگرامش در این باره از مردم نظرخواهی کرد و 
نتایج این نظرخواهی باعث شد خمینی به عدم احراز صلاحیتش 
اعتراض کند و خمینی چنین کرد. او گفت که به درخواست مردم 
و بزرگان این کار را می کند، در همان حال تعریضی هم به روند 
تایید نشدن اجتهادش داشت و گفت: بزرگان و مراجع و اساتید 
عظیم الشأن نسبت به صلاحیت علمی این حقیر شهادت دادند 
و دهها ساعت نوارهای درس و چندین جلد کتاب نیز ضمیمه 
این پرونده شد که بر خلاف انتظار نتوانست احراز حضرات آقایان 
را باعث شود؛ احرازی که در سالها و دوره های قبل، از راههای 
بود و در همین  برای دیگران حاصل شده  تر  به مراتب ساده 
دوره نیز برای برخی دیگر از عزیزان، از طریقه ای غیر از امتحان 

ممکن شده است.
2١ بهمن ماجرا تمام شد

بیست و یکم بهمن ماه نتایج رسیدگی به اعتراضات نتایج 
تعیین صلاحیت ها ازسوی شورای نگهبان اعلام شد. شورای 
کنارش  در  و  کرده  تایید  را  نفر  سه  صلاحیت  تنها  نگهبان 
صلاحیت هشت نفر دیگر را رد کرده بود. نام سید حسن خمینی 
در بین تاییدصلاحیت شده ها نبودشورای نگهبان دلیل عدم 
احراز صلاحیت خمینی را استناد به بند ب ماده 3 قانون اعلام 
کرد.  در این بند آمده است: اجتهاد در حدی که قدرت استنباط 
بعضی مسائل فقهی را داشته باشد و بتواند ولی فقیه واجد شرایط 
رهبری را تشخیص دهد احراز نگردید. تا اینجا پرونده حضور 
سیاسی یادگار امام بسته شده و معلوم نیست در چه شرایطی این 

پرونده دوباره گشوده خواهد شد.
مریم محمدپور

نگاهی به کارکردهای انتخاباتی شبکه های مجازی

جغرافیای نوین تبلیغات انتخاباتی
نقش فضای مجازی در شکل دهی به روندهای مدنی و سیاسی در گذر زمان دچار 
دگرگونی و نوآوری هایی شده تا جایی که در عصر کنونی بخش مهمی از تبلیغات انتخاباتی در 

حال رخت بربستن از فضای واقعی و کوچ کردن به سمت فضای مجازی است.
پیوند بشر با جامعه و زمانه اش از دیرباز تاکنون در مسیر دگرگونی بوده است. همانطور که 
بشر با بهره گیری از صنعت چاپ از دوران شفاهی گذر کرد و به سمت دوره مدرن )نوگرایی( 
پیش رفت، اکنون نیز با برداشته شدن فاصله ها و گسترش ارتباطات، رسانه های کاغذی رفته 

رفته جای خود را به رسانه های مجازی می دهند.
با گسترش ابزارهای پیشرفته ارتباطی به ویژه در فضای دیجیتال و دنیای مجازی، عرصه 
های تازه ای رو به زندگی بشر گشوده شده است. »شهروندِ« دنیای سنتی تبدیل به »شبکه 
وندِ« دنیای مدرن و بشر وارد فصل تازه ای از ارتباط ها شده است. در این میان می توان به 
نقش شبکه های موسوم به رسانه های اجتماعی پرداخت که یک گام جلوتر از رسانه های 
جمعی نظیر تلویزیون سبب ژرفتر شدن شکاف ها بین نسل های نو و سنتی رسانه شده اند.

از ویژگی شبکه های مجازی می توان به ایجاد امکان گفت وگوی دوطرفه و گروهی در 
فضای سایبری، تولید و انتشار محتوا به دست کاربر، بهره جویی ارزان و حتی رایگان و در 
دسترس بودن در همه زمان ها و مکان ها اشاره کرد. در این میان، شبکه هایی توانسته اند در 
جذب مخاطب موفقتر ظاهر شوند که با توجه به تازه ترین فناوری ها، امکانات یاد شده را به 

شکلی بهینه و بیشینه برای کاربران فراهم ساخته اند.
در میان شبکه های مجازی، رسانه های نوین اجتماعی نظیر »تلگرام« با امکان نصب 
آسان روی تلفن همراه نسبت به شبکه های اجتماعی نسل پیش از خود نظیر »فیسبوک« و 
»توییتر« قابلیت دسترسی آسان تری دارند و گستره بیشتری را پوشش می دهند. از این رو 
است که تلگرام به عنوان یکی از تازه ترین و پرمخاطب ترین شبکه های اجتماعی، افزون بر 
کنار زدن رقیبان هم نسلی چون »وایبر«، »واتساپ« و »لاین« تا حد زیادی موفق به جذب 
کاربران فیسبوک در ایران شده است. نکته جالب توجه این که حتی خبرگزاری ها نیز با توجه 
به مزایای این شبکه ها، برای بالا بردن ضریب نفوذ و جلب مخاطبان از ابزارهای خبررسانی 
مانند تلگرام استفاده می کنند. این شبکه ها همچنین امکان تبلیغ را در همه حوزه ها از 

اقتصادی گرفته تا سیاسی، فرهنگی و عقیدتی آسان تر ساخته اند.
در این پیوند، افزایش کاربرد شبکه های مجازی همچون تلگرام و »اینستاگرام« میان چهره 
های فرهنگی و سیاسی کشور نشان از اثرگذاری مستقیم و بی واسطه این نوع از شبکه ها 
در قشرهای مختلف جامعه ایرانی دارد. تبلیغ آسان و بدون هزینه، برقراری رابطه مستقیم با 
عموم مردم در این فضا، سنجش افکار و اذهان عمومی و گاه به رخ کشیدن شمار هواداران و به 
عبارتی دنبال کنندگان )فالوورها( از مهمترین دلیل های گرایش شمار قابل توجهی از نخبگان 
سیاسی به این ابزارها بوده است. اکنون با توجه به نزدیک شدنِ زمان برگزاری انتخابات مجلس 
دهم و دور پنجم مجلس خبرگان، نقش پررنگ شبکه های اجتماعی در کنشگری انتخاباتی 

نامزدها بیشتر به چشم می آید.
به گزارش ایرنا، آنچه مشخص است اینکه تبلیغات موفق، بخش مهمی از کنشگری 
انتخاباتی نامزدها است؛ تبلیغاتی که تا چندی پیش تنها از راه پخش تراکت )برگه آگهی(، 
چسباندن اعلامیه بر در و دیوار شهر، برگزاری تجمع های انتخاباتی و نشست های رو در رو 
یا حضور در برنامه های رادیویی و تلویزیونی انجام می گرفت اما اکنون به کانال ها و صفحه 
های ارتباط مجازی راه یافته است. حتی برخی از نامزدها و جریان های سیاسی برای بهره 
گیری بیشتر از شبکه های اجتماعی متخصصان حوزه ارتباطات سایبری را به کار گرفته اند. 

به باور برخی ناظران، شبکه های مجازی فرصت های عادلانه ای را پیش روی نامزدهای 
انتخاباتی قرار می دهند تا بتوانند از این راه برنامه های خود را تبلیغ کنند. از این منظر، نتیجه 
کلی استفاده از شبکه های اجتماعی، گسترش و جریان آزاد اطلاعات در میان قشرهای 
مختلف جامعه است. در کنار اثرگذاری مثبت این دست از شبکه ها که در مقام رسانه قرار 
گرفته اند، نمی توان آسیب ها و چالش های ناشی از آن را نادیده گرفت. به عنوان مثال در 
جریانِ آزاد اطلاعات احتمال انتشار گزاره های تایید نشده، دروغین و انواع شایعه افزایش می 
یابد. به این ترتیب، در موضوعی به اهمیتِ انتخابات، رسانه های مجازی در راستای هدف های 
رقابتیِ نامزدها می توانند به شکل شمشیری دو دم عمل کنند به این معنی که رسانه های 
مجازی در همان حال که پیام رسان و تبلیغ کننده اند، به علت نبود کنترل دقیق می توانند در 
راستای تخریب های ناجوانمردانه و بداخلاقی های سیاسی نیز به کار گرفته شوند. بنابراین یکی 
از ویژگی های اصلی رسانه های نوین ارتباطی، نبود نظارت هوشمند و معناخوان بر محتواها 
است که به دلیل حجم انبوه و گستردگی فراوان می تواند آسیب زا باشد. برطرف ساختن این 
آسیب ها نیازمند قانونگرایی در فعالیت های فضای مجازی، فرهنگ سازی سیاسی و گسترش 
آموزش های مدنی- سایبری در راستای استفاده درست و بهینه از این ابزارها است چرا که 
رعایت نکردن اصول و قواعد، تبلیغات مجازی را نیز همچون تبلیغات سنتی در معرض آسیب 

های بی اخلاقی و قانون گریزی قرار می دهد.
با وجود آنچه گفته شد، مزیت ها و نقطه های قوت شبکه های مجازی غیرقابل چشم 
پوشی است. یکی از ویژگی های این شبکه ها، ارایه بازخوردی از دیدگاه های کاربران نسبت 
موضوع های گوناگون است. در موضوع انتخابات نیز نامزدها و جریان های سیاسی می توانند 
از نظر کاربران به صورت مستقیم و در راستای محک زدن خود و برنامه هایشان سود جویند. 
رسانه های اجتماعی نوین نوعی گفت وگوی عمومی را شکل می دهند که تمرینی برای گفت 
و شنود در فضای واقعی است و می تواند به تقویت جامعه مدنی بیانجامد. همچنین این رسانه 
ها می توانند فضایی برای بیان دیدگاه های نامزدها و مخاطبانشان فراهم کنند که به نوعی 
باعث تقویت روحیه نقدپذیری و جمع بندی دیدگاه ها می شود. به بیانی دیگر به دلیل برداشته 
شدن فاصله ها و امکان گفت وگوی مستقیم، امید به شکل گرفتن تعامل بر مبنای مدارا بارورتر 
می شود ضمن این که در صورت رعایت قانون و قواعد تبلیغات انتخاباتی در فضای مجازی، 

امکان شناخت بهتری از برنامه ها و دیدگاه های نامزدهای انتخابات فراهم می آید.

زمان آغاز تبلیغات انتخاباتی برای مجلس دهم
گفته می شود: دبیر ستاد انتخابات کشور گفت: اسامی نامزدهای انتخابات دهمین دوره 
مجلس شورای اسلامی تا پایان دیروز توسط شورای نگهبان به وزارت کشور اعلام شد. علی 
پورعلی مطلق افزود: اسامی نامزدها انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی امروز )سه 
شنبه( توسط وزارت کشور به فرمانداری های حوزه های انتخابیه سراسر کشور اعلام خواهد 
شد. وی ادامه داد: فرمانداری های حوزه های انتخابیه نیز روز چهارشنبه )28بهمن( نسبت به 
انتشار اسامی نامزدهای این دور از انتخابات مجلس شورای اسلامی اقدام می کنند. دبیرستاد 
انتخابات کشور گفت: همچنین تبلیغات نامزدهای این انتخابات از روز پنج شنبه)29بهمن ( 

آغاز و تا پنجم اسفند ادامه خواهد داشت.

تعهدی به اصلاح طلبان نداده ام
گفته می شود: علی مطهری با رد اخبار منتشره در خصوص امضای میثاق نامه 
اصلاح طلبان گفت که تعهدی به اصلاح طلبان نداده است. علی مطهری در گفت وگویی کوتاه 
با ایسنا درباره اینکه آیا میثاق نامه انتخاباتی اصلاح طلبان را امضا کرده  یا خیر، گفت: »در این 
چیزی که اسمش را میثاق نامه گذاشته اند، اطلاعات شخصی مثل میزان تحصیلات و سوابق 
پژوهشی و آموزشی و سوابق اجرایی و فعالیت رسانه ای را خواسته اند و در پایان آن هم آمده 
است که کاندیدا در صورت پیروزی در انتخابات، عضو فعال فراکسیون اصلاح طلبان شود، که 
این بند را بنده نپذیرفتم. بنا بر این آنچه که امضا کرده ام چیز مهمی نبوده است و تعهدی به آنها 
نداده ام. ضمناً همان طوری که می دانید ما فهرست مستقل صدای ملت را برای حوزه تهران 

داده ایم و به زوی فهرست مربوط به مراکز استانها را نیز اعلام خواهیم کرد.«

آخرین وضعیت شکایت از افزایش نرخ جریمه ها
گفته می شود: رئیس دیوان عدالت اداری در رابطه با آخرین وضعیت پرونده شکایت 
از افزایش نرخ جرایم رانندگی گفت: دستور رسیدگی به این پرونده صادر شده و در نوبت 
رسیدگی در صحن هیئت عمومی دیوان عدالت اداری قرار دارد. حجت الاسلام منتظری با بیان 
اینکه رسیدگی به این دادخواست در اولویت است، افزود: این دادخواست پس از طی مراحل 

قانونی در صحن علنی هیئت عمومی دیوان مورد بررسی قرار می گیرد.

مستندات رد صلاحیت ها ارائه می شود
گفته می شود: سخنگوی شورای نگهبان در مورد شائبه ایجاد اختلاف نظر در این شورا 
عنوان کرد: در یک مجموعه شورایی اختلاف نظر طبیعی است. نجات الله ابراهیمیان در 
گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که آیا مستندات قانونی رد صلاحیت داوطلبان به آن ها 
اعلام خواهد شد؟ گفت: در صورت درخواست خود داوطلبان این مستندات به آن ها ارائه 
می شود. او در واکنش به این مسله که اظهارات اخیر وی درباره نظارت استصوابی در مجلس 
خبرگان شائبه اختلاف نظر در شورای نگهبان را ایجاد کرده است، خاطرنشان کرد: در یک 
مجموعه شورایی اختلاف نظر طبیعی است آنچه من پیش از این در مورد نظارت استصوابی 
گفتم، موضوع آیین نامه مجلس خبرگان بود که در آن مقرر شده که تعیین صلاحیت ها مانع 

نظارت استصوابی نیست.

حراج ساعت احمدی نژاد به نفع آزادی زندانیان
گفته می شود: رئیس ستاد دیه کشور از حراج هدیه رئیس جمهور سابق به ستاد دیه 
برای آزادی زندانیان خبر داد. اسدالله جولایی در گفتگو با خبرنگار مهر در مورد ماجرای حراج 
یکی از هدایای ریاست جمهوری به ستاد دیه گفت: یک روز آقای احمدی نژاد )رئیس جمهور 
سابق( یک ساعت طلا که هدیه امیر کویت به رئیس جمهور ایران بود را به ستاد دیه هدیه داد 
که حدود 40 میلیون تومان ارزش دارد که ما اکنون می خواهیم در قالب طرح همت عالی این 

ساعت را با مبلغ پایه 200 میلیون تومان حراج کنیم.

هشدار جدی ایران به تلگرام
گفته می شود: عضو کارگروه فیلترینگ با بیان اینکه به وابستگی مردم به تلگرام توجه 
داریم، گفت: اما اگر تلگرام به خواسته  موجه ایران تمکین نکند به سرنوشت شبکه هایی که هم 
فیلتر نشدند و هم حذف شدند دچار می شود که تاکنون تلگرام تا حدی به خواسته های ایران 
توجه کرده است. سید محمدرضا آقا میری در پاسخ به این سوال که در رای کارگروه فیلترینگ 
برای فیلتر نشدن تلگرام آیا این شبکه ملزم شده سرور خود را به ایران منتقل کند، اظهارداشت: 

اگر تلگرام سرور خود را به ایران نیاورد در رقابت با شبکه های اجتماعی دیگر حذف خواهد 

دریچه

نامحــرمانه

 یکی از چهره های صاحب نفوذ عراقی به دیپلماسی ایرانی می گوید، نزدیک به دو 
ماه پیش عادل الجبیر، وزیر امور خارجه عربستان سعودی شخصی را نزد ما فرستاد و از 
ما خواست که روابطمان را با کشورش توسعه دهیم و عراق و عربستان به سمت بهبود و 

تعمیق روابط پیش روند.
به گزارش جماران، او می گوید به نماینده عادل جبیر گفتیم به دنبال چه نوع از روابط 
هستید؟ آیا می خواهید صرفا رفت و آمدی میان مقام های عراقی و عربستانی باشد یا واقعا 
می خواهید مشکلات حل شوند؟ همچنین تاکید کردیم، برای ما رابطه با ایران مهم است 
اگرچه سیاستمان حفظ رابطه با همه کشورها است اما حفظ اعتماد و ارتباط با ایران در 
اولویت روابطمان قرار دارد. عادل جبیر پیام داد، نه ما واقعا به دنبال حل مشکلات هستیم. ما 
حتی حاضریم با ایران کنار بیاییم. حاضریم همه مشکلاتمان را با ایران حل کنیم. حاضریم 
هم در پرونده سوریه هم در لبنان هم در عراق هم در یمن و حتی در بحرین با ایرانی ها 
مذاکره کنیم و مشکلات را با آنها حل کنیم. پیام دادیم حتی بر سر بحرین؟ جواب آمد: حتی 

بر سر بحرین. ما واقعا به فکر حل مشکلاتمان با ایرانیم.
این چهره صاحب نفوذ عراقی که نخواست نامش فاش شود سپس می گوید: »بعد از آن 
راهی ایران شدیم تا در نشست تقریب مذاهب شرکت کنیم. در حاشیه این نشست با مقام 
های ایرانی اعم از محمد جواد ظریف، وزیر امور خارجه و علی شمخانی، دبیر شورای عالی 
امنیت ملی دیدار کردیم و پیام عربستانی ها را دادیم. گفتیم که عربستانی ها اعلام آمادگی 
کرده اند که حاضر به از سرگیری گفت وگوها با ایران هستند و می گویند که واقعا می 
خواهند مشکلات را حل کنند. اشاره کردیم که این موضوع را شخص عادل جبیر، وزیر امور 
خارجه عربستان مطرح کرده و گویا در آن چه می گوید جدی است. مقامات ایرانی گفتند 
که به هیچ وجه به دنبال تنش با عربستان نیستیم اما این عربستانی ها هستند که حاضر به 
حل مشکلات نیستند. آنها همچنین تاکید کردند که آمادگی کامل دارند مشکلات موجود 

را با عربستانی ها حل کنند.«
وی در ادامه می افزاید: »سپس به عراق برگشتیم و به نماینده عادل الجبیر پیام دادیم که 
ایران کاملا آمادگی دارد با عربستان مذاکره کند و واقعا به فکر حل مشکلاتش با عربستان 

است و تاکید کردیم که ایران از اراده لازم برخوردار است.«
وی تاکید می کند، وقتی که پیغام ایرانی ها را رساندیم تا یک هفته خبری از عربستانی 
ها نشد تا این که ناگهان خبر اعدام شیخ نمر باقر النمر، رهبر شیعیان عربستان را شنیدیم 

که خیلی شوکه شدیم. به طرف عربستانی پیام دادیم اگر واقعا جدیتی در حل مشکلاتتان 
ندارید، ما را به بازی نگیرید و نگذارید سنگ روی یخ شویم. دیگر هم از ما انتظار نداشته 

باشید که برای شما کاری کنیم، چون شما به حرفی که می زنید پایبند نیستید.
دلایل قطع روابط عربستان

از این چهره پرنفوذ عراقی پرسیدم به چه دلیل یا دلایلی عربستان خلف وعده کرد؟ در 
این میان چه اتفاقی افتاد که عربستانی ها از عادی سازی روابط با ایران منصرف شدند؟ به 
ویژه که هیئت حاکمه جدید عربستان که یکی سالی است به قدرت رسیده، بسیار تند است 
و رویکرد ضد ایرانی دارد و همیشه علیه ایران هر کجا که توانسته وارد عمل شده است، در 
حالی که این بار خودشان خواستار مذاکره و حل مشکلات با ایران در تمامی حوزه ها شدند؟ 
آیا گمان نمی کردند که اعدم شیخ نمر حساسیت برانگیز است و در این برهه زمانی تا این 
اندازه می تواند برایشان گران تمام شود؟ جواب داد: »نه. گمان نمی کردند اعدام شیخ نمر 
این قدر برایشان گران تمام شود. آنها می گویند که ما شیخ نمر را در کنار 40 نفر از رهبران 
القاعده اعدام کردیم، فکر می کردند که اعدام این 40 نفر از سران القاعده بر اعدام شیخ نمر 
سایه می اندازد اما چنین نشد. شاید خودشان هم انتظار چنین حجمی از واکنش های تند را 
نداشتند. آنها حتی انتظار نداشتند که جامه جهانی چنین سخت علیه عربستان موضع بگیرد 
و اروپایی ها و حتی امریکایی ها یکی پس از دیگری عربستان را بر سر این اعدام ها محکوم 
کنند. همان طور که دیدید در واکنش به اعدام ها، دیوید کامرون، نخست وزیر انگلیس سفر 
خود به عربستان را لغو کرد. این واکنش ها عربستانی ها را شوکه کرد. فکر نمی کردند با 

چنین واکنشی از سوی جامعه غربی مواجه شوند.«
وی سپس می گوید: »به طرف واسطمان که برای آغاز گفت وگوها میان ریاض و 
تهران خیلی تلاش می کرد و مستقیما با شخص جبیر در ارتباط بود و جبیر شخصا او را 
موظف به این ماموریت کرده بود، گفتیم وقتی که شما انگیزه و توانایی لازم برای عادی 
سازی روابط با ایران را نداشتید و نمی خواستید واقعا مشکلاتتان را با ایران حل کنید، 
چرا ما را جلو انداختید؟ گفت: نه این طور نبود. عربستان واقعا به فکر حل مشکلاتش با 
ایران بود اما اتفاقاتی افتاد که برایشان گران تمام شد و دیدند که در چنین شرایطی از 
سرگیری روابط با ایران برایشان سخت خواهد بود. اول از همه کشته شدن زهران علوش، 
رهبر جیش الاسلام بود که عربستانی ها روی توانایی او خیلی حساب می کردند. فکر می 
کردند با حضور او نیاز نظامی عربستان در سوریه رفع شده است. زهران علوش در حقیقت 

نماینده تام الاختیار و فرمانده عملیات نظامی نیروهای وفادار به عربستان در سوریه بود 
که عربستانی ها حساب زیادی روی او کرده بودند. کشته شدن او شکستی سخت برای 
عربستان بود و این مساله را به معنای از دست دادن برگ برنده خود در سوریه و کسب 
پیروزی بزرگ برای ایران دانستند. دوم، شکست مذاکرات برای انتخاب سلیمان فرنجیه 
به عنوان رئیس جمهوری لبنان بود. عربستانی ها گمان نمی کردند فرنجیه نتواند برگ 
مصالحه گروه های لبنانی از یک سو و خودشان با ایران از سوی دیگر باشد. شکست این 
مذاکرات شکستی بزرگ برای عربستانی ها در لبنان بود. سوم، حملات موشکی سهمگین 
حوثی ها به داخل عربستان بود که برای نخستین بار مناطقی را هدف قرار دادند که 
عربستانی ها به هیچ وجه تصور نمی کردند روزی مورد حمله قرار بگیرند. این حملات 
عربستانی ها را شوکه کرد. فکر نمی کردند حوثی ها تا این اندازه توان داشته باشند. فکر 
می کردند در حالی برای مذاکره با ایران می روند که حوثی ها تضعیف شده اند در حالی 
که این حملات موشکی عکس آن را نشان می داد. چهارم، شکست مذاکرات حوثی ها با 
نماینده های عبد ربه منصور هادی، رئیس جمهوری برکنار شده یمن در ژنو بود. شکست 
این مذاکرات باعث سرخوردگی عربستانی ها شد. تمام این اتفاقات پشت سر هم افتادند 
و عربستانی ها احساس کردند یکی پس از دیگری در حال متحمل شکست هستند. 
عربستانی ها واقعا خیال می کنند که در برابر ایران شکست خورده اند. برای همین می 
گویند در این وضعیت چگونه می خواهیم با ایرانی ها وارد گفت وگو شویم؟ سر چه چیز 

گفت وگو کنیم؟ سر این که همه چیز را واگذار می کنیم؟«
پرسیدم: آیا ممکن است در آینده عربستان تغییر موضع دهد و با ایران وارد مذاکره شود. 
جواب داد: »قطعا عربستانی ها راهی جز مذاکره ندارند. با وجود این که می بینند همه چیز 
را از دست داده اند اما در آخر مجبورند با ایران مذاکره کنند. مگر سر عراق توانستند کاری 
از پیش ببرند؟ بعد از 12 سال مجبور شدند بیایند و سفیر تعیین کنند و سفارت خود را 
باز کنند. چرا که دیدند همه دنیا در حال عادی سازی روابط با عراق است و فقط آنها جا 
مانده اند. در مورد ایران هم چنین است. آنها می بینند که همه در حال آشتی با ایران و 
عادی سازی روابط و گسترش مناسباتشان با آن هستند و فقط خودشان جا مانده اند. فعلا 
عصبانی اند اما می دانند که اگر پای میز مذاکره ننشینند عقب خواهند افتاد، برای همین 
مجبورند با ایران وارد مذاکره شوند. قطعا آب ها از آسیاب بیفتد دوباره مجبور به مذاکره با 

ایران خواهند شد.«

حجت الاسلام دکتر روحانی: 

مردم به اهمیت انتخابات خبرگان توجه کنند 

از ثبت نام تا رد صلاحیت سید حسن

پشت پرده پیام ریاض به تهران
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هر كس یك شبانه روز بیمارى را پرستارى 
كند خداوند، او را همراه با ابراهیم خلیل

برمى انگیزد.

سه شنبه - بیست و هفتم بهمن ماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3941 روزنامه

با حضور رئیس مجلس صورت گرفت:

افتتاح ۱۳۵ پروژه شهری در قم

جناب آقای محمد حسین خاکی
مدیر محترم روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد قم

با نهایت تاسف و تاثر درگذشت پدر گرامیتان را به شما و خانواده محترم تسلیت 
عرض نموده، برای آن مرحوم از درگاه ایزد منان علو درجات اخروی و برای سایر 

بازماندگان صبر و اجر مسئلت داریم.

حسین عبداللهی - روح الله کرمانی

پیام تسلیت

روز گذشته 135 پروژه شهری با حضور دکتر لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی و 
آیت الله سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه )س( در مرکز همایش های شهرداری 

قم  افتتاح شد.
تقدیر رئیس مجلس از عزم شهرداری قم

 برای تكمیل پروژه های نیمه تمام
رئیس مجلس شورای اسلامی در این مراسم گفت: در چنین شرایطی کار متنوع کردن 
در استان قم و پروژه های گوناگون را به سرانجام رساندن دارای نوعی مجاهدت است و در این 

راستا از تلاش های شهرداری، شورای اسلامی شهر و استانداری تقدیر می کنیم.
دکتر لاریجانی اظهار کرد: از تلاش های شهرداری، شورای اسلامی شهر و استانداری تقدیر 

می کنیم و این پروژه ها در شرایط سخت کشور به سرانجام رسیده است.
وی با اشاره به اینکه دریچه هایی از امیدواری برای بهبود باز شده است، افزود: در چنین 
شرایطی کار متنوع کردن در استان قم و پروژه های گوناگون را به سرانجام رساندن دارای نوعی 
مجاهدت است. رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به بدهی های شهرداری و بدهی های 
دولت بیان کرد: با صحبتی که با سازمان برنامه و بودجه شده است بدهی دولت در بودجه 
لحاظ می شود. وی با بیان اینکه انضباط داخل شهر کمك می کند که در آینده با مشکل روبه رو 
نشویم، ادامه داد: کار کردن در چنین شرایط سختی قابل تقدیر است و صمیمانه از همه شما 

سپاسگزاری می کنم. 
لاریجانی گفت: اگر در برنامه ریزی شهری افق بلند مدت را در نظر بگیریم شهری دلخواه 
را خواهیم ساخت در غیر این صورت با مشکل روبه رو می شویم، باید در این خصوص مطالعه 

شده و محوریت حرم مطهر در شهرسازی لحاظ شود.
وی با بیان اینکه ساماندهی شهر باید به گونه ای باشد که هویت شهر علمی و مرکز تشیع 
حفظ شود، خاطرنشان کرد: در این زمینه هرچه مطالعه بیشتری صورت گیرد اثربخشی 

خواهد داشت.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه شهرهای بزرگ مشکلات متعددی دارند که 
آسایش را از مردم سلب می کند افزود: باید نوع مهاجرت ها به گونه ای باشد که با تعریف شهر 

قم سازگار باشد و لزومی ندارد که شهر با قواره فعلی گسترش یابد.
وی با اشاره به مشکلات استان قم در خصوص آب اظهار کرد: تمام تلاش ها حداکثر در 

حد نگهداری وضع موجود بوده است.
لاریجانی با اشاره به مطالعه صورت گرفته در خصوص وضعیت 30 سال آینده قم و 
مشکلاتی که در بخش آب با آن روبه رو خواهیم شد، اظهار کرد: بعید است در آینده از نظر آب 
شرایط بسامان شود و بنابراین باید انواع سازو کارهایی که بتوان جمعیت شهر را مهار کرد در 

نظر گرفته شود و در افق بلند مدت باید به این مؤلفه ها توجه کرد.

وی با بیان اینکه در گذشته محدوده شهر رعایت نشده است و این مسئله عاملی برای ایجاد 
مشکلات شهر بوده است، افزود: باید محدوده شهر با جدیت رعایت شود.

رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره به اقدامات صورت گرفته در زمینه توسعه فضای 
سبز اظهار کرد: در سال های گذشته باغ های بسیاری از بین رفت و باید از وضعیت موجود 

حفاظت کرده و در مسیر گسترش آن حرکت کرد.
وی با اشاره به اینکه علاقمندی کشورهای مختلف به سرمایه گذاری در ایران اظهار کرد: 
اگر بتوانید زمینه هایی را در شهر قم فراهم کرده و اولویت ها را مشخص کنید تا اینکه بتوانیم 

از سرمایه گذاران کشورهای مختلف استفاده کنید.
لاریجانی با بیان اینکه برای تحقق رشد هشت درصدی باید از سرمایه گذاری های داخلی 

و خارجی استفاده کرد، افزود: باید از ظرفیت های سرمایه گذاری خارجی در بعد صنعتی و 
عمرانی استفاده کرد و اگر این اتفاق بیفتد در شهر قم با جهش روبه رو خواهیم شد.

وی با اشاره به حضور چینی ها برای سرمایه گذاری در راه آهن تهران-قم-اصفهان اظهار 
کرد: امروز شرایط بسیار بهتر شده است و حتماً در خط دوم مترو می توان از ظرفیت فاینانس 

استفاده کرد.
نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اینکه باید مدیران استان قم زمان 

شناسی داشته باشند، گفت: باید از فضای فعلی کشور نهایت استفاده کنیم.
وی با بیان اینکه بخشی از مردم زیرخط فقر زندگی می کنند و آبادکردن شهر و ایجاد 
اشتغال یك وظیفه بر دوش مسئولان است، افزود: باید مردم زندگی با کرامتی داشته باشند و 

در شهر قم باید تلاش بسیاری جهت تحقق آن داشته باشیم.
لاریجانی تاکید کرد: امیدوارم شهرداری و استانداری برای شرایط فعلی مطالعات دقیقی 

انجام دهند و ما نیز در حد بضاعت خود کمك خواهیم کرد و آبادانی شهر قم و فعال شدن 
بسترهای اقتصادی شهر قم را وظیفه خود می دانیم.

وی اضافه کرد: امیدواریم که از زمان به خوبی استفاده شده و شاهد جهشی در آبادانی 
استان قم باشیم.

 شهردار قم:
سالیانه ۳ متر به سرانه فضای سبزقم اضافه خواهد شد

شهردار قم نیزدر این مراسم گفت: با توجه به کمبود فضای سبز در شهر، سعی داریم 
سالیانه 3 متر به سرانه فضای سبز قم اضافه کنیم. 

دکتر سقائیان نژاد با تبریك ایام سالگرد پیروزی انقلاب اسلامی و میلاد حضرت زینب )س( 
اظهار کرد: دستگاه ها در این ایام به ارائه گزارش ها و عملکرد خود می پردازند چرا که ایام الله 
دهه فجر نشانی از همبستگی و ایثار ملت ایران بود و ما در این ایام به ولی نعمتمان خود که 

مردم هستند گزارشی از فعالیت های صورت گرفته را ارائه می کنیم.
وی با قدردانی از همه کسانی که زمینه بهره برداری از این پروژها را فراهم کرده اند افزود: 

امروز فاز اول فیبر نوری شهرداری قم به طول 50 کیلومتر افتتاح می شود.
شهردار قم با اشاره به اینکه اتوبان های شهر هوشمند در فیبرهای نوری خلاصه می شود 

گفت: 90 کیلومتر پیش بینی شده است که می تواند تا 300 کیلومتر افزایش یابد.
وی با اشاره به اینکه بودجه سال 95 به دلیل نبود برنامه به صورت پروژه محور به شورای 
شهر ارائه شده است، گفت: طرح قم 1400 در دست تدوین است تا بتوانیم برنامه های خود 

را بر اساس نقشه راه دنبال کنیم.
دکتر سقائیان نژاد با بیان اینکه پروژه های نیمه تمام با قوت دنبال می شود افزود: امیدواریم 

که این پروژه ها تا پایان سال 95 به اتمام برسد.
وی با اشاره به دیگر تقاطع های غیرهمسطح در رینگ دوم و سوم شهر بیان کرد: 
درخصوص تکمیل این دو رینگ پروژه های متعددی را در دستور کار داریم که در سال 95 

آغاز شده و تلاش بر این است که در پایان سال آینده نیز به اتمام برسد.
شهردار قم با اشاره به اینکه دو واگن منویل به صورت آزمایشی روی ریل قرار داده شده 

است، بیان کرد: امیدواریم که در سال آینده بتوانیم فاز اول را به مرحله بهره برداری برسانیم.
وی با اشاره به فاز اول مترو از قلعه کامکار تا میدان مطهری اظهار کرد: تلاش می کنیم که 

با وجود همه مشکلات در سال آینده فاز نخست را به بهره برداری برسانیم.
دکتر سقائیان نژاد با بیان اینکه طبق برنامه می خواهیم سال سه متر به سرانه فضای سبز 
بیافزاییم، گفت: در قم از نظر فضاهای سبز دچار مشکل هستیم و جهت توسعه نیاز به آب و 
پساب فاضلاب دارد و امیدواریم که بتوانیم با وحدت همدلی وضعیت زیست محیطی شهر 
قم را بهبود ببخشیم. وی با اشاره به وضعیت تولید پسماند به میزان روزانه 700 تن که دفن 

می شود خاطرنشان کرد: باید تلاش کنیم که میزان دفن به صفر برسد.
شهردار قم با اشاره به خط دوم مترو قم با اعتباری بالغ بر 25 هزار میلیارد ریال تصریح 
کرد: امیدواریم که در بخش فاینانس مورد حمایت قرار گیریم که بتوانیم این فاز را نیز وارد 

مرحله اجرایی کنیم.

وی با اشاره به اینکه به دنبال چابك سازی شهرداری بوده ایم گفت: امروز این چابك سازی 
صورت گرفته است تا بتوانیم طرح ها و برنامه های خود را دنبال کنیم.

دکتر سقائیان نژاد با اشاره به اجرای برخی از پروژه های کلیدی در بلوار پیامبر اعظم اظهار 
کرد: امیدواریم که بتوانیم این بلوار را به بلواری تمدنی تبدیل کنیم.

وی با بیان اینکه همه تلاش ها در پرتو وحدت کلمه و همدلی محقق می شود، ادامه داد: 
یکی از پیام های دهه فجر وحدت است و اگر امروز انقلاب بعد از 37 سال به اینجا رسیده است 
در نتیجه وحدت بوده است و در مجموعه شورا و شهرداری نیز وحدت خوبی شکل گرفته 
است و امیدواریم که بتوانیم با حمایت رئیس مجلس و همچنین رهنمودهای تولیت آستان 

مقدس حضرت معصومه )س( در مسیر توسعه و پیشرفت قم گام برداریم.

 معاون امور عمرانی استانداری قم:
حمایت از شهرداری برای توسعه فضای سبز ادامه یابد

از  امیدواریم حمایت ها  این مراسم گفت:  نیزدر  استانداری قم  امور عمرانی  معاون 
شهرداری به ویژه در بخش فضای سبز ادامه یابد و با پیگیری های صورت گرفته باید این 

روند دنبال شود.
محسن بهشتی اظهار کرد: شهرداری قم مانند بسیاری از شهرداری های کلان شهرها تنوع 

فعالیت و گستردگی کار بسیاری دارد.  وی بیان کرد: ظرفیت های شهرداری بسیار گسترده 
است و در شهر مقدس قم افتخار داریم که میزبان زائران و مسافران باشیم.

معاون امور عمرانی استاندار قم بابیان اینکه با وجود زیرساخت های ایجادشده با نقطه ایده 
آل فاصله داریم گفت: البته شاهد اجرای پروژه های خوبی در استان و شهر قم هستیم و روند 

روبه رشدی را در شهر شاهد هستیم.
وی با بیان اینکه تمام دستگاه های اجرایی و دولتی باید شهرداری را در اجرای پروژه های 
عمرانی یاری کنیم گفت: شهرداری فرااستانی عمل می کند و ضروری است که مورد حمایت 

قرار گیرد.
بهشتی خاطرنشان کرد: امیدواریم حمایت ها از شهرداری به ویژه در بخش فضای سبز 

ادامه یابد و با پیگیری های صورت گرفته باید این روند دنبال شود.
وی با اشاره به بهره برداری از تصفیه خانه فاضلاب اظهار کرد: این پروژه می تواند در توسعه 

فضای سبز برای شهرداری ظرفیت های خوبی ایجاد شود.
معاون استاندار قم با اشاره به وضعیت حمل و نقل در قم افزود: قم از معدود کلانشهرهایی 
است که می تواند از ظرفیت های متعدد در حمل و نقل ریلی بهره مند شود و این ظرفیت در 
برنامه ششم توسعه مورد تاکید قرار گرفته است. وی سیاست دولت در راستای توسعه حمل و 
نقل عمومی بر مبنای حمل و نقل ریلی را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: می توان این طرح 

را در شهر قم به صورت پایلوت مورد توجه قرار داد.
بهشتی با اشاره به حضور سرمایه گذاران خارجی در فضای پسابرجام خاطرنشان کرد: 
امیدواریم که قم به این سرمایه گذاران معرفی شده و باید برای توسعه شهر قم از ظرفیت 

بخش خصوصی داخلی و خارجی استفاده کنیم.

رئیس شورای اسلامی شهر قم عنوان کرد:
روند رو به رشد مدیریت شهری

رئیس شورای اسلامی شهر قم نیز در این مراسم گفت: با حضور دکتر سقائیان نژاد روند 
بسیاری خوبی در مدیریت شهری قم شکل گرفته است.

ولی الله بیاتی ی اظهار کرد: به همه رزمندگانی که امروز در مقابله با داعش در حال نبرد 
هستند درود می فرستیم و امیدواریم که هرکجا هستند موفق و پیروز باشند.

وی با اشاره به آغاز سی و هشتمین بهار انقلاب اسلامی بیان کرد: راهپیمایی 22 بهمن 
با حضور گسترده مردم برگ زرین دیگری شد که بر افتخارات ملت ایران افزوده شد و یك بار 

دیگر این پیام را به دنیا دادند که پشتیبان ولایت فقیه و نظام اسلامی هستند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به برگزاری انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
و مجلس شورای اسلامی بیان کرد: مردم با حضور گسترده در این انتخابات به دنیا نشان 
می دهند که همچنان پشتیبان نظام و انقلاب هستند. وی با اشاره به افتتاح 135 پروژه 
شهری و تلاش های صورت گرفته بیان کرد: مدیریت شهری علاوه بر خدمت رسانی به زائران 
و شهروندان، پروژه های مهمی را به مرحله بهره برداری رسانده است. بیاتی با اشاره به هزینه 
شدن 4 هزار میلیارد ریال اعتبار برای بهره برداری، افتتاح و آغاز این پروژه های شهری بیان 
کرد: امروز با حضور دکتر سقائیان نژاد به عنوان شهردار، مدیریت شهری روند روبه رشدی 
را دنبال می کند و در خدمات رسانی بهتر و بیشتر خواهند توانست به موفقیت برسند. وی با 
بیان اینکه شاهد اتفاقات خوبی در شهرداری هستیم و زحمات به مرحله ظهور و بروز رسیده 
است، گفت: امروز در پروژه مترو شاهد 7 هزار متر حفاری هستیم و تونل از سمت قلعه کامکار 
از میدان مطهری عبور کرده است. رئیس شورای اسلامی شهر با اشاره به پروژه منوریل بیان 
کرد: امروز شاهد هستیم که دو واگن به صورت آزمایشی بر روی ریل ها نصب شده است و 
امیدواریم که این پروژه نیز در فاز نخست به مرحله بهره برداری برسد. وی با بیان اینکه یکی از 
نیازهای ضروری شهر فضای سبز است، گفت: امیدواریم که با همکاری همه بتوانیم در مسیر 
توسعه فضای سبز شهر به توفیقات بیشتری دست یابیم. بیاتی به بلوار پیامبر اعظم اشاره کرد 
و با بیان ظرفیت های گسترده این بلوار برای سرمایه گذاری بیان کرد: برای سرمایه گذاری در 
این بلوار تسهیلات ویژه ای فراهم خواهیم کرد. وی به بدهی های شهرداری به دولت و بانك ها 
اشاره کرد و گفت: در مقابل بدهی ها از دولت 4 هزار و 500 میلیارد ریال طلبکار هستیم و 
امیدواریم با مساعدت رئیس مجلس بتوانیم این بدهی ها را با طلبی که از دولت داریم تهاتر 
کرده و این بدهی را کاهش دهیم. رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینکه روند پیشرفت 
امور در مدیریت شهری با سرعت دنبال می شود گفت: امیدواریم که در جهان شهر شیعی 
بتوانیم خدمات قابل توجهی را به زائران و مجاوران کریمه اهل بیت )س( ارائه کنیم.  گفتنی 
است: دراین مراسم پروژه هایی از جمله سورتمه ریلی بوستان علوی، 10 بوستان محله ای، 
احداث و بهسازی هفت خیابان و شارع اصلی، احداث و بهره برداری از دو ایستگاه آتش نشانی، 
آغاز عملیات توسعه فضای سبز جنگلی شهر به مساحت 185 هکتار و آغاز عملیات اجرایی 
نخستین ایستگاه مترو به بهره برداری رسید. همچنین در این مراسم عملیات اجرایی و احداث 
25 بوستان شهری به مساحت 145 هزار متر مربع و عملیات اجرایی نخستین و بزرگ ترین 
شهرك خدمات خودرویی استان آغاز شد. افتتاح »نگارخانه شهر« و چندین پروژه فرهنگی 
ورزشی، افتتاح  6 پروژه حمل و نقل و ترافیکی شهر قم، نوسازی 40 دستگاه تاکسی خطوط 
روستایی، آغاز عملیات اجرایی 25 پل عابر پیاده،  افتتاح پایانه تقاطع خرمشهر، بهره برداری 
از اتوبوس VIP، آغاز عملیات اجرایی طرح جامع تابلوهای راهنمای مسیر سطح شهر و آغاز 

به کار سامانه های جدید ثبت هوشمند تخلفات رانندگی از دیگر برنامه های این مراسم بود.

تقدیر از خانواده پاسدار شهید مدافع حرم
 همچنین دراین مراسم ا از خانواده پاسدار شهید مدافع حرم حضرت زینب )س( سعید 
سامانلو با اهدا لوح تقدیر به پسر این شهید تقدیر شد. همچنین در حاشیه این مراسم از تابلوی 
شهدای مدافع حرم حضرت زینب )س( با حضور مسئولان استان رونمایی شد. پاسدار شهید 
سعید سامانلو فرمانده گروهان دوم گردان چهارم امام حسین )ع( لشکر عملیاتی 17 علی ابن 
ابیطالب )ع( بود که در عملیات اخیر آزادسازی دو شهر نبل و الزهرا )س( سوریه به درجه 

رفیع شهادت نائل شد.
نخستین سورتمه ریلی قم 
در بوستان علوی افتتاح شد

مجموعه تفریحی سورتمه ریلی دیروز با حضور شهردار و مسئولان شورای اسلامی شهر در 
بوستان علوی قم به بهره برداری رسید.

مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم در حاشیه این مراسم 
بیان کرد: شهر قم با توجه به میزان جمعیت و همچنین حضور زائران، نیازمند فضاهای 
تفریحی است و گسترش این فضاها موجب می شود که ماندگاری زائران افزایش یابد و سورتمه 

ریلی نیز در همین راستا در بوستان علوی قم ایجاد شده است.
علیرضا مظفری با بیان اینکه این پروژه با صرف اعتباری بالغ بر 50 میلیارد ریال به 
بهره برداری رسیده است، گفت: در ساخت این سورتمه ریلی تکنولوژی کشور آلمان استفاده 

شده و دارای ایمنی بسیار بالایی است.
مدیرعامل سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری شهرداری قم با اشاره به اینکه 
سورتمه ریلی دارای 32 کابین دو نفره است، خاطرنشان کرد: با توجه به توپوگرافی بوستان 

علوی این سورتمه راه اندازی شده و طول ریل آن نیز 943 متر است و این جاذبه تفریحی صبح 
و عصر در خدمت شهروندان خواهد بود.  

شهردار قم نیز در حاشیه این مراسم گفت: باید رینگ های درون شهری برای حمل و نقل 
تکمیل شود تا بتوانیم شاهد آرامش ترافیکی در شهر باشیم. دکترسقائیان نژاد اظهار کرد: امروز 
135 طرح و پروژه در قسمت های عمرانی خدماتی، ترافیکی و فضای سبز با اعتباری بالغ بر 
4 هزار میلیارد ریال به بهره برداری رسید. شهردار قم با اشاره به ضرورت تکمیل رینگ های 
اول، دوم و سوم حمل و نقل درون شهری گفت: هفت خیابان در مناطق هشتگانه قم امروز 
بازگشایی شد و 24 بوستان شهری افتتاح کردید که بهره برداری از این بوستان ها به بهبود 

اوضاع زیست محیطی کمك می کند. 


